
PrzedstawiliÊmy kwesti´ op∏aty
adiacenckiej w szerokim spek-
trum, rozwa˝ajàc jak najwi´cej
przes∏anek. Naszym prioryte-
tem by∏y korzyÊci wynikajàce
dla ca∏ej wspólnoty Gminy Wie-
liszew. Si∏à rzeczy, opowiadajàc
si´ po jednej – naszym zdaniem
racjonalnej – stronie, narazili-
Êmy si´ na atak. Ten nastàpi∏
wkrótce. Na forum Rady Gminy
Wieliszew oraz na ∏amach powia-
towych tygodników jeden z rad-
nych kilkakrotnie wysunà∏ nie
poparte faktami zarzuty wobec
„Gazety Wieliszewskiej”.

Atak ten wpisuje si´ w kam-
pani´ politycznà, której ma s∏u-
˝yç. Jej efektem by∏a utrata za-
ufania Rady Gminy Wieliszew
wobec owego radnego, co skutko-
wa∏o zwo∏aniem Sesji Nadzwy-
czajnej i przeg∏osowaniem odwo-
∏ania go z pe∏nionych funkcji.
Polemiki i oÊwiadczenia dotyczàce
tej sprawy publikujemy na stro-
nie 3. Zapraszamy równie˝ do lek-
tury sprawozdania zVIII sesji Ra-
dy Gminy Wieliszew i Sesji Nad-
zwyczajnej na stronie 14.

nn  Mariusz Kraszewski

Kilka miesi´cy temu,
na forum Rady Gminy
Wieliszew rozpocz´∏a si´
debata o op∏acie
adiacenckiej. Gazeta
stan´∏a ponad tym
sporem widzàc problem
oczami zwyk∏ego
Mieszkaƒca.
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W Êrod´, 27 kwietnia, odwiedzi-
∏a nas delegacja z zaprzyjaênio-
nej niemieckiej Gminy Amt Trit-
tau. GoÊcie z Naczelnikiem Uwe
Tillmannen-Mummem na czele
przyjechali do Wieliszewa na za-
proszenie Wójta Gminy Wieli-
szew Paw∏a Kownackiego w celu
omówienia i sformalizowania
trwajàcej ju˝ od roku wspó∏pra-
cy. Na spotkaniu w przyjaciel-
skiej atmosferze w∏odarze obu
gmin ustalili, ˝e umowa partner-
ska zostanie podpisana w dwóch
terminach w Wieliszewie oraz
w Amt Trittau na jesieni.

Mi∏ym akcentem by∏o wspólne
przywitanie chórzystów z Ewan-
gelickiego Chóru M∏odzie˝owego
Szko∏y Âpiewu „Jona” oraz Ewan-
gelicko-Luteraƒskiego Chóru Pa-
rafialnego w Trittau, którzy
po wspólnym pamiàtkowym zdj´-
ciu wyruszyli na spotkania

z mieszkaƒcami Gminy Wieli-
szew. Wizyta chórów rozpocz´∏a
si´ od serdecznego przywitania
goÊci przez Wójta Gminy Wieli-
szew Paw∏a Kownackiego w Urz´-
dzie Gminy. Przed wieczornym
koncertem w Wieliszewie odby-
∏o si´ spotkanie z m∏odzie˝à
z Gminnego Gimnazjum oraz
na specjalne ̋ yczenie goÊci – wi-
zyta w Stajni Klucz.

Powitanie chórów przez dy-
rektor Marzenn´ Kmieciak
w Gimnazjum Gminnym by∏o
ciep∏e i serdeczne, m∏odzie˝ przy-
wita∏a goÊci Êpiewajàco. Gimna-
zjaliÊci zaprezentowali hymn
szko∏y. ChórzyÊci byli mi∏o zasko-
czeni poziomem wykonania do∏à-
czajàc do rozÊpiewanych gimna-
zjalistów. Byli zachwyceni
nowoczesnoÊcià budynku, multi-
medialnymi tablicami i szerokà
mo˝liwoÊcià wyboru zaj´ç.

Na specjalne ̋ yczenie goÊcie od-
wiedzili OÊrodek Hipoterapii
„Stajnia Klucz” w Skrzeszewie.
Mieli okazj´ dowiedzieç si´
o dzia∏alnoÊci oÊrodka i doÊwiad-
czyç przeja˝d˝ki wozem konnym.

O godzinie 18 chórzyÊci wzi´li
udzia∏ we Mszy Êw. w koÊciele
w Wieliszewie, a zaraz po niej roz-
pocz´li koncert. Ksiàdz Grze-
gorz Kucharski zapowiedzia∏ go-
Êci wraz z pastorem Mathiasem
Heidmannem, który wyrazi∏
ogromnà radoÊç z mo˝liwoÊci wy-
st´pu przed wieliszewskà pu-

blicznoÊcià. Koncert rozpocz´to
w duchu ekumenicznym. Chóry
zaprezentowa∏y utwory religijne
i ludowe. Wyst´p zwieƒczy∏y:
pi´knie wyÊpiewane po polsku
„dobranoc” i gromkie brawa.
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki podzi´kowa∏ chórom
za wspania∏y koncert, a delegacji
niemieckiej za Êwietnie zapowia-
dajàcà si´ wspó∏prac´. „Wy ju˝
realizujecie umow´, którà my do-
piero podpisujemy.” – doda∏
na zakoƒczenie.

nn  PS/EG

„Gazeta
Wieliszewska”
atakowana

W
Êrod´, 11 maja,
w Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew
Wójt Gminy Nie-
por´t Maciej Ma-

zur i Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki podpisali histo-
ryczne porozumienie koƒczàce
proces przy∏àczania so∏ectwa
Micha∏ów-Reginów do Gminy
Wieliszew.

So∏ectwo Micha∏ów-Reginów
zosta∏o przy∏àczone do Gminy
Wieliszew na podstawie Rozpo-
rzàdzenia Rady Ministrów
z 24 lipca 2007 w sprawie usta-
lenia granic niektórych gmin

i miast oraz nadania statusu
miast (Dz. U. z 2007 nr 136
poz. 961). Szczegó∏owe ustalenia
dotyczàce przekazania cz´Êci
nieruchomoÊci spowodowa∏y
istotne rozbie˝noÊci. Sprawa by-
∏a rozpatrywana przez Trybuna∏
Konstytucyjny. Po wyborach sa-
morzàdowych nowy Wójt Gmi-
ny Wieliszew Pawe∏ Kownacki
oraz Wójt Gminy Niepor´t Ma-
ciej Mazur zawarli kompromis,
efektem którego jest podpisa-
nie porozumienia koƒczàcego
proces przy∏àczania so∏ectwa
Micha∏ów-Reginów do Gminy
Wieliszew.

„Ciesz´ si´ z naszego porozu-
mienia, poniewa˝ koƒczy ono
trudny dla nas okres. MyÊl´, ˝e
to poczàtek owocnej wspó∏pra-
cy z korzyÊcià dla obu Gmin.
Dobrzy sàsiedzi powinni sobie
nawzajem pomagaç” – powie-
dzia∏ po podpisaniu dokumen-
tów Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki. „Szkoda ju˝ by-
∏o naszej energii na t´ walk´.
Wiadomo przecie˝ od dawna, ˝e
to zgoda buduje” – doda∏ Wójt
Gminy Niepor´t S∏awomir Ma-
zur. „Z czystà kartà zaczynamy
wspó∏prac´” – podsumowa∏
wójt Pawe∏ Kownacki. nn

Niemieccy przyjaciele

ww Poznaj pracownika
Gminy
Nowym Dyrektorem

Samorzàdowej Administracji

Placówek OÊwiatowych jest

Beata Kram. Wywiad z nià

zamieszczamy

áá na str. 2

ww Poznaj swojego
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so∏eckich wyborach
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naszych so∏tysów.

áá Czytaj na str. 5
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oraz zakoƒczonych budowach,

remontach, dbaniu o czystoÊç

Gminy
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ww Wydarzenia Gminne
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tradycj´ imprezy: Âwi´to
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Wiosny. Galerie i relacje
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Wójt Gminy Niepor´t
Maciej Mazur i Wójt
Gminy Wieliszew Paweł
Kownacki podpisali
historyczne
porozumienie koƒczàce
proces przyłàczania
sołectwa Michałów-
Reginów do Gminy
Wieliszew.

Mariusz Kraszewski

JesteÊmy coraz bli˝ej podpisania partnerskiej umowy z niemieckà gminà Amt Trittau.
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy si´
z BEATÑ KRAM
nowym Dyrektorem
Samorzàdowej
Administracji Placówek
OÊwiatowych Gminy
Wieliszew.
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Weronika

Dziecko jest doros∏e, kiedy koƒczy gim-
nazjum. Wtedy jest si´ ju˝ du˝ym – do-
staje si´ prawo jazdy i dowód osobisty.

Kuba

Cz∏owiek doros∏y jest du˝y, mo˝e mieç te-
lefon, komórk´, a czasem nawet kompu-
ter. Ma ponad 26 lat i s∏ucha muzyki
na telefonie.

Nikola

Cz∏owiek doros∏y musi skoƒczyç gimna-
zjum. Ma wi´cej ni˝ 18 lat. Dzieci nie mo-
gà jeêdziç samochodem, a doroÊli mogà.
Dzieci muszà si´ wczeÊniej k∏aÊç spaç i nie
mogà oglàdaç filmów dla doros∏ych.

W przededniu Dnia Dziecka pytaliÊmy w Przedszkolu Samorzàdowym nr 1 w Wieliszewie,
KIEDY DZIECKO STAJE SI¢ CZ¸OWIEKIEM DOROS¸YM?

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem: „Moja Gmina Wieliszew”.

WITAMY W GMINIE WIELI-
SZEW: Jakuba Pieƒkosa ze Skrze-
szewa, syna Anny i Leszka Pieƒ-
kosów, urodzonego 4 stycz-
nia 2011, w warszawskim Szpitalu
Bródnowskim oraz Helen´ Ew´
Sobczuk z Wieliszewa, córk´ Ewy
i Paw∏a Sobczuków, urodzo-

nà 3 marca 2011, w Klinice Po∏o˝-
nictwa Warszawskiego Uniwersy-
tetu Medycznego w Warszawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upiecze-
ni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç
si´ do Referatu Informacji i Promo-
cji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9
Urz´du Gminy Wieliszew, telefonicz-
nie pod numerem (022) 782 26 32
lub mailowo piszàc na adres promo-
cja@wieliszew.pl w celu ustalenia
daty wr´czenia prezentu. Gazeta
Wieliszewska uhonoruje równie˝
naszych milusiƒskich publikujàc
ich zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Jak to si´ sta∏o, ˝e zosta∏a Pa-
ni studentkà tak presti˝owej uczelni? 
EWA BIGAJ – By∏am uczennicà klasy ma-
tematycznej w liceum Staszica w War-
szawie. W trzeciej klasie wyjecha∏am
do Bristolu. Po kilku lekcjach matema-
tyki w nowej szkole nauczycielka zasu-
gerowa∏a mi studia w Oksfordzie lub
Cambridge. Jestem jej za t´ sugesti´
do dziÊ niezmiernie wdzi´czna. Uda∏o
mi si´ dobrze zdaç angielskà matur´
i przejÊç wszystkie etapy egzaminacyj-
ne, ∏àcznie z rozmowà kwalifikacyjnà.
Poza matematykà i filozofià ma Pa-
ni wiele innych zainteresowaƒ, pro-
sz´ o nich opowiedzieç.
Malarstwo, sp´dzam godziny w gale-
riach sztuki, sama te˝ troch´ maluj´.
Gram na klarnecie jestem cz∏onkiem

symfonicznej orkiestry d´tej. Mojà naj-
nowszà pasjà jest speleologia, nale˝´
do oxfordzkiego klubu speleologiczne-
go, wraz z którym czo∏gam si´ przez
wàskie, mokre korytarze, wisz´ na li-
nach nad przepaÊciami i podziwiam
nieziemskie stalaktyty i stalagmity.
Z czym najbardziej kojarzy si´ Pani
Gmina Wieliszew?
Z mojà szko∏à podstawowà w ¸aj-
skach, ze spacerami po lasach, z no-
wym kortem tenisowym w ¸ajskach,
z którego lubi´ korzystaç.
W wolnym czasie najch´tniej…
Podró˝uj´.
Moje miejsce na urlop…
GdzieÊ, gdzie jeszcze nie by∏am, najle-
piej, ˝eby by∏y tam górskie pejza˝e i in-
ne cuda natury. Marzy mi si´ Amery-

ka Po∏udniowa, Australia. OczywiÊcie
teraz najch´tniej po prostu wracam
do domu, do Micha∏owa.
Ulubione danie…
Wo∏owina z ogórkiem kiszonym (tego
mi w Anglii brakuje...).
Ulubiona muzyka…
Klasyczna – wszystko od Bacha, przez
Schuberta, do Pendereckiego; lata 60.
i 70. (folk i progresywny rock); troch´
metalu. Ulubiony zespó∏: The Mounta-
in Goats.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny …
W domu, w kuchni zawsze rozbrzmie-
wa RMF Classic. Program telewizyjny:
BBC Knowledge.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Wiktoria

Dzieci nie mogà dotykaç kuchenki gazo-
wej i ˝elazka, nie u˝ywajà zapa∏ek. Do-
roÊli mogà chodziç do dyskoteki.

Bartek

DoroÊli sà duzi, a potem umierajà. Uk∏a-
dajà puzzle, wyje˝d˝ajà na urlopy.
Dzieci pijà innà kaw´, a doroÊli pijà ka-
w´ normalnà.

OSOBOWOÂCI WIELISZEWA

RED. – Od kiedy pracuje Pani
w Wieliszewie?
BEATA KRAM – Od 18 kwiet-
nia 2011.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani
kariera?
Ukoƒczy∏am Handel Zagraniczny
w Szkole G∏ównej Handlowej oraz
Prawo i Administracj´ na Uniwer-
sytecie Warszawskim. Mojà prac´
zawodowà rozpocz´∏am w Depar-
tamencie Prywatyzacji Kapita∏o-
wej Ministerstwa Przekszta∏ceƒ
W∏asnoÊciowych (obecnie Mini-
sterstwo Skarbu). Gdy wzgl´dy ro-
dzinne spowodowa∏y zmian´ mo-
jego miejsca zamieszkania zacz´-
∏am prac´ w Departamencie
Nadzoru W∏aÊcicielskiego Polskiej
˚eglugi Morskiej w Szczecinie.
Po powrocie na Mazowsze przez
8 lat zwiàzana by∏am z Dzia∏em
Operacyjnym i Finansowym w fir-
mie Coca Cola HBC Polska
Sp. z o.o.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co
szczególnie podoba si´ Pani
w Gminie Wieliszew?
Bardzo ceni´ sobie fakt, ˝e 30 km
od Warszawy jest pi´kna zielo-
na okolica, która dynamicznie si´
rozwija nie tracàc swego rekreacyj-
nego charakteru. Gmina Wieliszew
jest dla mnie doskona∏ym miej-
scem zarówno do pracy, jak i ak-
tywnego odpoczynku.

Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hob-
by oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu, coÊ czym mog∏a-
by si´ Pani podzieliç z naszymi
czytelnikami?
Oprócz artystycznych zaintereso-
waƒ, które realizuj´ w naszej gmi-
nie (zespó∏ „Promyki” i chór „Bel
Canto”), od prawie 10 lat uczest-
nicz´ z ca∏à rodzinà w imprezach
zwiàzanych z zabytkowà motory-
zacjà, zasiadajàc za kierownicà 41-
letniego Fiata. Dobrze sprawdzam
si´ tak˝e jako pilot w rajdach kra-
joznawczych starych samochodów.
Ulubione miejsce…
Dom rodzinny w Wieliszewie
i Szczecin, w którym mieszka∏am
2 lata, a do którego teraz ch´tnie
je˝d˝´ odpoczywaç.
Ulubione danie…
Uwielbiam te potrawy, których nie
musz´ sama przygotowywaç.
Ostatnio jest to znakomity sernik
pieczony przez mojego m´˝a.
Ulubiona muzyka…
Muzyka filmowa, a z solistów: Mie-
tek SzczeÊniak i Beata Bednarz.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny…
RMF Classic i programy popular-
no-naukowe w TV.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Kacper

Dzieci chodzà do szko∏y, a doroÊli
– „na kawalerk´”. Dziecko staje si´ do-
ros∏ym, kiedy idzie do gimnazjum. Wte-
dy mo˝e chodziç do sklepu sam, opieko-
waç si´ zwierz´tami, zbieraç dla mamy
kwiaty, robià przedstawienia. Czasami
doroÊli chodzà na karate.

DziÊ naszym bohaterem 
jest EWA BIGAJ, mieszkanka 

Micha∏owa-Reginowa, studentka II roku
matematyki i filozofii w Pembroke College

na Uniwersytecie w Oksfordzie.
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Informujemy, ˝e autorem zdj´cia ilustrujàcego w 42. numerze GW artykuł „Na sta˝u
w Polonii Warszawa” nie jest Jerzy Szulc. Za pomyłk´ serdecznie przepraszamy.

W 43. numerze Gazety Wieliszewskiej, w wierszu Mieczysława Suski pod tytułem „Ojcze Âwi´ty”, wers czwarty powinien
brzmieç: „I nam braciom wskrzeszasz wiar´”. TreÊç kopiowaliÊmy z r´kopisu. Za pomyłk´ przepraszamy.

SPROSTOWANIA
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Polemika

w uzasadnieniu rezygnacji z pe∏nio-
nych dotàd funkcji oraz artyku∏ach
publikowanych w powiatowych ty-
godnikach radny Edwin Zezoƒ wy-
artyku∏owa∏ przekonanie, ˝e „Gaze-
ta Wieliszewska” zamieszcza „jedno-
stronnie s∏uszne” poglàdy. Wyrazi∏
równie˝ opini´ opisujàcà wra˝enie,
˝e „Gazeta Wieliszewska” jest „oso-
bistà gazetà pana wójta”. Jako redak-
tor naczelny „Gazety Wieliszew-
skiej” musz´ zdanie radnego Edwi-
na Zezonia uznaç za kuriozalne,
poniewa˝ z grona radnych w∏aÊnie
Edwin Zezoƒ najpe∏niej i najcz´Êciej
korzysta∏ z mo˝liwoÊci publikowania
w∏asnych opinii na ∏amach naszego
gminnego pisma. JeÊli zatem rzeczy-
wiÊcie opinie publikowane w „Gaze-
cie Wieliszewskiej” sà „jednostronnie
s∏uszne”, do takich nale˝à równie˝ te
publikowane przez radnego Edwi-
na Zezonia.W tym kontekÊcie wyst´-
puje on niejako przeciwko sobie. Za-
znaczam, ˝e to tylko jedna z wielu
niekonsekwencji w kampanii wymie-
rzonej przeciwko „Gazecie Wieli-
szewskiej”.

Edwin Zezoƒ b´dàc radnym naj-
cz´Êciej publikujàcym na ∏amach
„Gazety Wieliszewskiej” nigdy nie
wnioskowa∏ o zamieszczenie sprosto-
wania, co jest wymogiem stawianym
przez prawo prasowe w przypadku
ewentualnych b∏´dów redakcyjnych,
których rzekomo si´ dopatrzy∏.
W uzasadnieniu sprostowania nale-
˝y owe b∏´dy udowodniç podajàc fak-

ty.Wymóg taki stanowi zabezpiecze-
nie prasy przed fa∏szywymi oskar˝e-
niami. Radny Edwin Zezoƒ nigdy go
nie spe∏ni∏.W tym kontekÊcie jego za-
rzuty sà jedynie szumem medialnym.

Priorytetem „Gazety Wieliszew-
skiej” jest informowanie Mieszkaƒ-
ców o aktualnoÊciach, umo˝liwianie
im (w tym radnym) zamieszczania
w∏asnych opinii oraz promowanie
naszej „Ma∏ej Ojczyzny” na ze-
wnàtrz.Wszystkie te zadania wype∏-
niamy zgodnie z mo˝liwoÊciami
i kompetencjami. Nasze pismo nale-
˝y do Gminy i s∏u˝y ca∏ej spo∏eczno-
Êci. JesteÊmy otwarci na wspó∏prac´
– na ∏amach „Gazety Wieliszewskiej”
publikuje (oprócz Zespo∏u Redakcyj-
nego) wielu mieszkaƒców. WÊród
nich sà m∏odzi ludzie, którzy uczà si´
dziennikarskiego rzemios∏a. Niszcze-
nie tego dorobku w imi´ walki poli-
tycznej uznajemy za nadu˝ycie.

Uwa˝amy za dalece niestosowne,
krzywdzàce, niesprawiedliwe obwi-
nianie „Wieliszewskiej”, ˝e jest „oso-
bistà gazetà pana wójta”. Uwzgl´d-
niliÊmy zdanie radnego Zezonia, któ-
ry zg∏asza∏ niedoinformowanie
o pracy Urz´du – od kilku miesi´cy,
niestety kosztem innych tekstów, pu-
blikujemy ca∏ostronicowy, skrócony
raport z dzia∏alnoÊci referatów i jed-
nostek podleg∏ych. Jednak ˝àdania,
aby w relacjach z ˝ycia Gminy pomi-
jaç udzia∏ w nim wójta, sà irracjonal-
ne. Rada stanowi organ tworzony
przez Mieszkaƒców wybranych

do niej w g∏osowaniu przeprowadzo-
nym w poszczególnych okr´gach.
Wójt natomiast zosta∏ wy∏oniony
przez ogó∏ spo∏ecznoÊci, stàd jego
mandat do reprezentowania ca∏ej
Gminy. Tak jak nie milczymy o ak-
tywnoÊci szkó∏, przedszkoli, stowarzy-
szeƒ, klubów sportowych, artystów,
radnych, so∏tysów, tak nie nie mo˝e-
my milczeç o pracy wójta, o jego obec-
noÊci na oficjalnych uroczystoÊciach,
o podpisywaniu porozumieƒ, o ˝ycze-
niach wyra˝anych w imieniu wszyst-
kich Mieszkaƒców... Pomijanie tych
faktów by∏oby nadu˝yciem. Pomija-
nie jakichkolwiek faktów by∏oby
nadu˝yciem. Dlatego zawsze, gdy
radny Zezoƒ zg∏asza naszej Redakcji
potrzeb´ opublikowania w∏asnego
stanowiska, czynimy zadoÊç jego
proÊbie. Nigdy nie odmówiliÊmy mu
dost´pu do ∏amów.W tym kontekÊcie
zarzuty powtarzane w prasie, wkom-
ponowane w ca∏à kampani´ politycz-
nà, noszà znamiona cynicznego wy-
korzystania naszej pracy i przedmio-
towego potraktowania Redakcji.

Szanowni Paƒstwo, w ocenie sytu-
acji prosz´ o uwzgl´dnienie faktu, ˝e
niezale˝ni, dalecy od politycznych za-
biegów eksperci zajmujàcy si´ tema-
tykà prasy lokalnej, uznajà „Gazet´
Wieliszewskà” za jedno z najlepszych
polskich pism samorzàdowych.

nn Z wyrazami szacunku
Mariusz Kraszewski

redaktor naczelny 
„Gazety Wieliszewskiej”

Najogólniej zarzuty niektórych radnych
i wójta przeciwko mnie mo˝na ujàç s∏owa-
mi „Zezoƒ ma nie tylko inne poglàdy n/t
spraw gminnych ni˝ my, ale oÊmiela si´
jeszcze o tym mówiç publicznie”. Dziwne,
˝e do powy˝szego wniosku doszli Oni dopie-
ro, kiedy 14 kwietnia br. z∏o˝y∏em rezygna-
cj´. Dlaczego jej nie przyj´to? Uwa˝am, ˝e
g∏ównym powodem by∏ fakt, i˝ w prasie
ukaza∏y si´ nazwiska radnych g∏osujàcych
za op∏atà adjacenckà, to po pierwsze
i po drugie ch´ç dorobienia mi „g´by me-
dialnej”.W/w najwyraêniej wydedukowa-
li, ˝e skoro mam inne ni˝ oni zdanie, to
dzia∏am przeciwko Radzie Gminy a skoro
tak, to i przeciwko mieszkaƒcom gminy
Wieliszew, by w konkluzji uznaç, ˝e dzia-
∏am przeciwko ca∏ej Gminie Wieliszew. Idàc
dalej tym tokiem myÊlenia jako g∏oszàcy
„zdanie odr´bne” w/s wspomnianej op∏a-
ty adiacenckiej (treÊç za∏àczona do proto-
ko∏u z sesji nr.VII) zosta∏em uznany za wro-
ga „ustroju panujàcego” w gminie Wieli-
szew.

Wspomniane „zdanie odr´bne” by∏o
wynikiem mojej obawy, przed zahamowa-
niem procesów podzia∏owych nieruchomo-
Êci oraz wstrzymaniem inwestycji w gmi-
nie Wieliszew. Gmina z naszych podatków
buduje np. wodociàg czy kanalizacj´ a póê-
niej mówi, wartoÊç twojej nieruchomoÊci
wzros∏a -p∏aç.To nie fair, to tak jakby za to,
˝e pomalowaliÊmy sobie mieszkanie podnie-
siono nam czynsz – bo wartoÊç mieszkania

wzros∏a. Dla poparcia mojego stanowiska
przypomn´, ˝e np. w gminie Pomiechówek
op∏ata (z tytu∏u podzia∏u) wynosi 0%, w Se-
rocku 15 %, w Jab∏onnie i Niepor´cie 30%,
(ale nie jest naliczana) a mimo to gminy
te, nie narzekajà na koniecznoÊç wyp∏at od-
szkodowaƒ za drogi.

Drugim powodem mojej rezygnacji by∏
„uznaniowy” i nielogiczny sposób inwesto-
wania. Jak mo˝na bowiem nie zauwa˝aç
faktu, i˝ dokumentacja projektowa
za ok. 800 tys. z∏ traci wa˝noÊç (idzie do ko-
sza) i wprowadzaç do realizacji nowe pro-
jekty lub te których realizacja mog∏aby po-
czekaç. Co prawda dzi´ki moim interwen-
cjom kilka projektów uda∏o si´ uratowaç,
ale co przy tym dosta∏em, to moje.

Ponadto uwa˝am równie˝, ˝e nie powin-
niÊmy powo∏ywaç do ˝ycia nowego gimna-
zjum w ¸ajskach. Mamy przecie˝ nowe
(za ok. 15 mln.z∏) wykorzystane w ok.60 %
i jest ono oddalone od ¸ajsk zaledwie
o ok. 1,5 km. Skoro jednak w ¸ajskach jest
taka potrzeba, aby „szóstoklasiÊci” dalej
uczyli si´ w tej szkole jako gimnazjaliÊci,
utwórzmy klas´ integracyjnà, b´dàcà od-
dzia∏em lub filià wieliszewskiego gimna-
zjum.W ten sposób dzieci zostanà tam, gdzie
chcà i lubià byç a Gmina uniknie kosztów
zwiàzanych z tworzeniem nowej struktury
organizacyjnej. Powo∏anie nowego gimna-
zjum to moim zdaniem wst´p do budowy ko-
lejnego nowego gimnazjum. Zapominamy
przy tym, ˝e ∏ajskiej podstawówce brakuje

przyzwoitej sali gimnastycznej a maluchom
przedszkola. Przedszkola, które mog∏oby
powstaç na odzyskanych od Niepor´tu
gruntach (na granicy M-R i ¸ajsk). W tej
sytuacji ciekawi mnie równie˝ to w jaki spo-
sób pan wójt zamierza osiàgnàç 80% wyko-
rzystanie wieliszewskiego gimnazjum sko-
ro zabiera si´ z terenu jego dzia∏ania dwa
okr´gi edukacyjne tj. M-R i ¸ajski.

Trzecim punktem „spornym” by∏a mo-
ja opinia n/t zatrudniania w Gminie.
Od poczàtku kadencji liczba urz´dników
wzros∏a.Trwajàca reorganizacja w urz´dzie
przyniesie kolejne dwie, no chyba, ˝e zak∏a-
da si´, i˝ konkursy wygrajà osoby ju˝ za-
trudnione w urz´dzie. Przy 16 mln. zad∏u-
˝eniu i spadajàcej liczbie inwestycji gmin-
nych jest to dzia∏anie odwrotne
do oczekiwanego.

Kolejna sprawa to „Gazeta Wieliszew-
ska”. Dla mnie artyku∏y ukazujàce si´ w tej
gazecie zbyt cz´sto przedstawiajà pó∏-
prawd´ (jak chocia˝by jednostronna infor-
macja o op∏acie adjacenckiej) lub majà nie-
wiele wspólnego z rzetelnà prawdà (infor-
macja o trwajàcej aktualnie budowie
kanalizacji w M-R) 

I ostatnia sprawa to zarzut pana wój-
ta, i˝ moje dzia∏anie podyktowane jest po-
litykà (czytaj ch´cià zostania wójtem
za 3,5 roku). Najwyraêniej jako cz∏onek
partii pan wójt tak to widzi w myÊl zasa-
dy „sàdz´ ciebie wed∏ug siebie”.

nn Edwin Zenoƒ

Szanowni Czytelnicy,

w zwiàzku udzielonym przez Pa-
na Edwina Zezonia wywiadem do-
tyczàcym Szko∏y Podstawowej w ¸aj-
skach pragn´ stwierdziç, ˝e wyst´pu-
jàc do Rady Gminy Wieliszew
o powo∏anie Gimnazjum nikt z nas
nie myÊla∏ o posadkach, jak to zosta-
∏o niezgodnie z prawdà okreÊlone. Na-
szym jedynym przes∏aniem by∏a po-
moc dzieciom poprzez realizacj´
na dalszym etapie kszta∏cenia pro-
gramu edukacji w∏àczajàcej.W ˝ad-
nym razie nie mo˝e byç to kontynu-
owane w formie filii innego gimna-
zjum.

Nasza Szko∏a poprzez wieloletnie
dzia∏ania w obszarze edukacji w∏àcza-
jàcej wypracowa∏a unikalne w skali
ca∏ego kraju metody pracy z ucznia-
mi o specjalnych potrzebach eduka-
cyjnych, posiada wykszta∏conych spe-
cjalistów, gabinety specjalistyczne
i pomoce dydaktyczno-terapeutyczne.
Powo∏anie filii spowodowa∏oby kosz-
townà dla Gminy Wieliszew koniecz-
noÊç ponownego zatrudnienia wszyst-
kich specjalistów pracujàcych na te-
renie naszej Szko∏y, co zwi´kszy∏oby
koszty zwiàzane z realizacjà edukacji
w∏àczajàcej w gimnazjum.

Aby przekonaç Pana Edwina Ze-
zonia Radnego z okr´gu Micha∏owa-
-Reginowa, z którego to okr´gu nasi
uczniowie ucz´szczajà do Szko∏y, za-
praszamy do odwiedzenia nas i za-
poznania si´ z realizacjà i przebie-
giem nauczania w Szkole z progra-
mem edukacji w∏àczajàcej. MyÊl´, ˝e
taka wizyta jest niezb´dna, aby wy-
robiç sobie zdanie na temat Szko∏y
w sposób odpowiedzialny.

nn Z uszanowaniem
Marek Tarwacki 

Dyrektor Szko∏y Podstawowej 
w ¸ajskach

obecna kadencja Rady Gminy Wieliszew da-
je nam nadziej´ na bezpieczne przeprowadze-
nie naszej Gminy przez trudny okres kryzy-
su, który na szcz´Êcie nie dotknà∏ Polski tak
bardzo, jak inne kraje. Mamy niespotykanà
dotàd szans´ po∏àczenia energii, odwagi no-
wych, m∏odych radnych i tych, którzy korzy-
stajà z samorzàdowego doÊwiadczenia i boga-
tej wiedzy. Wybrani przez nas radni w zna-
komitej wi´kszoÊci rozumiejà swojà misj´ jako
prac´ nie tylko na rzecz poszczególnych okr´-
gów, ale ca∏ej Gminy traktowanej jak jeden
organizm. Zdajà sobie spraw´, ˝e jako miesz-
kaƒcy Gminy Wieliszew mo˝emy si´ ró˝niç,
ale to Jej dobro jest priorytetem. Ta Êwiado-
moÊç pozwala osiàgaç konsensus, dzia∏aç
konstruktywnie, myÊleç strategicznie.

Niestety, gdy w ten porzàdek wkraczajà po-
litykierstwo, partykularne interesy i osobiste
ambicje, koƒczy si´ zgodna wspó∏praca, znika
cel nadrz´dny – dobro wspólne, wkradajà si´
emocje i rozpoczyna g∏ucha na argumenty wal-
ka na wyniszczenie.Taki scenariusz na co dzieƒ
obserwujemy w ˝yciu politycznym naszego kra-
ju. Jednak wi´kszoÊci relacjonowanych w me-
diach konfliktów po prostu nie rozumiemy, nie
mogàc odnieÊç ich sedna do problemów ˝ycia
codziennego. Nie rozumiemy te˝ tych, którzy
przenoszà tamtà atmosfer´ agresywnej walki
o spo∏eczne poparcie na nasz grunt lokalny. Bo
tutaj przyzwyczajeni jesteÊmy do innych spo-
sobów rozwiàzywania problemów. Nie poprzez
demagogi´, nie za poÊrednictwem mediów, nie
podczas bitwy na s∏owa...

Obejmujàc obowiàzki wójta deklarowa∏em,
˝e w∏adz´ uto˝samiam ze s∏u˝bà a stanowisko
przede wszystkim z odpowiedzialnoÊcià. Powo-
∏ywa∏em si´ na wychowanie w etosie pracy.
To te wartoÊci pozwalajà mi nie gubiç celu
nadrz´dnego – dobra wspólnego Gminy Wie-
liszew w trudnych sytuacjach, gdzie aby unik-
nàç dramatycznej sytuacji bud˝etowej, mu-
sz´ podejmowaç stanowcze decyzje. OczywiÊcie
gdybyÊmy nie tracili wybierajàc takie rozwià-
zania, optowa∏bym za odstàpieniem od nich.

Jednak w sytuacji, gdzie na szali z jednej stro-
ny le˝y dobro Gminy, a z drugiej korzyÊç jed-
nostek, jest po prostu koniecznoÊcià wybranie
pierwszej opcji.

Poczucie odpowiedzialnoÊci ka˝e mi równie˝
popieraç takie projekty, jak kontynuowanie
edukacji w∏àczajàcej na poziomie klasy gim-
nazjalnej proponowane przez Szko∏´ w ¸aj-
skach.Ten unikatowy w skali kraju i Êwietnie
sprawdzajàcy si´ w pracy z dzieçmi niepe∏no-
sprawnymi program warto realizowaç w∏aÊnie
w naszej Gminie wykorzystujàc tak wyjàtko-
wy potencja∏. Skrajnà nieodpowiedzialnoÊcià
by∏oby zrezygnowanie z niego albo spowodo-
wanie, ˝e kierujàc si´ plotkami zap∏acimy za je-
go realizacj´ wi´cej, ni˝ mo˝emy.

Zarzàdzanie Urz´dem Gminy Wieliszew to
równie˝ du˝e wyzwanie. Mo˝na sprowadziç t´
kwesti´ do problemu zatrudnienia, ale odpo-
wiedzialnoÊç ka˝e mi równie˝ tutaj pami´taç
o priorytecie, jakim jest dobro mieszkaƒców.
Moim zadaniem jest dbaç, aby urz´dnicy, re-
spektujàc prawo, profesjonalnie i z poÊwi´ce-
niem s∏u˝yli wspólnocie. Mimo rosnàcych po-
trzeb ich liczba w naszej Gminie utrzymuje
si´ na sta∏ym poziomie – cz´Êç z nich to nowi
pracownicy w ca∏oÊci op∏acani przez Uni´ Eu-
ropejskà (projekt WAP), inni przyszli w miej-
sce ust´pujàcych. Stan mo˝e u osoby zagubio-
nej wywo∏aç wra˝enie wzrostu zatrudnienia,
jednak wystarczy odrobina dobrej woli, aby
u êród∏a dowiedzieç si´ o sytuacji faktycznej.

Do dobrej woli pragn´ na koniec si´ odwo-
∏aç zwracajàc z proÊbà do Wysokiej Rady Gmi-
ny Wieliszew, przedstawicieli wszystkich Êro-
dowisk i Szanownych Mieszkaƒców o konty-
nuowanie wspierania zarówno projektów
rozwijajàcych infrastruktur´, jak i dzia∏aƒ bu-
dujàcych wspólnot´ ludzi aktywnych, chcà-
cych mieç wp∏yw na tempo polepszania jako-
Êci codziennego ̋ ycia. Pierwsze efekty zgodnej
pracy ju˝ widaç, kolejnych doÊwiadczymy ju˝
wkrótce.

nn Z wyrazami szacunku
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki

Szanowni Paƒstwo,

OÊwiadczenie radnego Edwina Zezonia

Z punktu widzenia radnej

Co by było, gdyby 
pan Edwin Zezoƒ został
wójtem gminy Wieliszew...

Popierwsze, nie zaakceptowa∏by sytuacji,
w której wi´kszoÊç radnych popiera∏a-
by dzia∏ania w∏odarza gminy. Po dru-

gie, pozwoli∏by, aby Referat Gospodarki Nieru-
chomoÊciami przyjmowa∏ kolejne wnioski o od-
szkodowania za drogi, nie zapewniajàc sobie
mo˝liwoÊci podj´cia negocjacji z wnioskodaw-
cami, którzy szacujà wartoÊç tych dróg na setki
tysi´cy z∏otych i tym samym gwarantujà zanie-
chanie kolejnych inwestycji. Po trzecie, nic by
nie zmienia∏ w podleg∏ym mu urz´dzie, ˝adna re-
organizacja – ˝eby nie wiem, jak nie odpowia-
da∏aby mu zastana hierarchia urz´dnicza – nie
wchodzi∏a by w rachub´. Po czwarte, negowa∏-
by wszelkie inicjatywy, które nie zosta∏y wpisa-
ne w prognoz´ finansowà 10 lat wczeÊniej, oczy-
wiÊcie nie zwa˝ajàc na korzyÊci, które owe po-
mys∏y nios∏yby ze sobà. Po piàte, nie mniej
wa˝ne, w gazecie gminnej publikowane by∏yby
g∏ównie szkalujàce jego osob´ artyku∏y.

Jako nowo wybrana radna, staram si´ rze-
telnie wykonywaç swój mandat, a co za tym
idzie, w ciàgu ostatnich szeÊciu miesi´cy
uczestniczy∏am w wielu spotkaniach z Panem
wójtem i innymi radnymi w tym z panem Edwi-
nem Zezoniem, i nie mog´ si´ nadziwiç, do ja-
kiego stopnia mo˝na ignorowaç przedstawia-
ne fakty, dokumenty i argumenty.W niezliczo-
nych artyku∏ach prasowych, wywiadach
i votach separata pan Zezoƒ magluje ca∏y czas
te same zarzuty. Aby wszyscy zainteresowani
mogli wyrobiç sobie na ich temat opini´, chcia-
∏abym si´ niniejszym do nich ustosunkowaç.

Uwa˝am, ˝e jeÊli radni popierajà wójta w sto-
sunku 13 do 2, wniosek jest oczywisty. Wed∏ug
pana Zezonia op∏ata adiacencka, przys∏owiowa
koÊç niezgody, nie powinna byç podwy˝szona mi-
mo, ˝e co najmniej dwa roszczenia opiewajàce

na 500 000 z∏otych ka˝de, le˝a∏y ju˝ na stole,
przed naszymi oczami. Przy 7 mln z∏ w tegorocz-
nym bud˝ecie inwestycyjnym, nie trzeba by∏o
nas d∏ugo przekonywaç, ˝e aby ci oraz wszyscy
kolejni wnioskodawcy chcieli usiàÊç do sto∏u ne-
gocjacyjnego, muszà mieç coÊ do stracenia. Zda-
j´ sobie spraw´, i˝ ten poglàd mo˝e wzbudziç
niech´ç niektórych wyborców do mnie, lecz kie-
ruj´ si´ zasadà dzia∏ania na korzyÊç ca∏ej gmi-
ny, a nie tylko wybranej grupy osób. Poza tym
ju˝ widz´ oskar˝enia o niegospodarnoÊç kiero-
wane do wójta i radnych, gdyby pozostawiono
wszystko bez zmian.

Utworzenie jednej klasy gimnazjum,
przy Szkole Podstawowej w ¸ajskach, gdzie
prowadzony jest unikalny w skali krajowej
program edukacji w∏àczajàcej, a ka˝de dziec-
ko niepe∏nosprawne, uczàce si´ tam, nie tyl-
ko ma swoje miejsce na Êwiecie, ale tak˝e
przynosi realne korzyÊci dla gminy. Pan Zezoƒ
zdaje si´ zapomnia∏ wspomnieç, i˝ subwencja
z ramienia paƒstwa na ka˝de z nich jest
9,5 raza wy˝sza ni˝ w przypadku dziecka pe∏-
nosprawnego.A pomys∏ o utworzeniu filii gim-
nazjum zosta∏ bardzo trafnie skwitowany
przez pana dyrektora Tarwackiego: „.... to do-
piero zrodzi∏oby dodatkowe koszta...”

Pozosta∏e argumenty atakujàce pana wójta,
„Gazet´ Wieliszewskà” i Urzàd Gminy pozosta-
wi´ bez komentarza, wierzàc, ˝e Paƒstwo, widzàc
jak funkcjonuje nasza gmina, jakie dzia∏ania
na jej rzecz podejmuje pan wójt Pawe∏ Kownac-
ki, ile zmian zasz∏o w ciàgu ostatnich szeÊciu mie-
si´cy i ile spraw dawno zapomnianych jest ko-
lejno poruszanych i rozwiàzywanych, zdajà so-
bie spraw´, ile warte sà wysuwane zarzuty.

nn Magdalena Donat
Przewodniczàca Komisji Rewizyjnej

Szanowni Paƒstwo,
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Historia

S
amolot na zdj´ciach jeszcze przed dzia∏aniami „opie-
kuƒczymi” Niemców by∏ jakby po „rekonwalescencji”
posiada∏ nie swojà os∏on´ silnika, od innego modelu
a mianowicie P.11a oraz nietypowe, jak na samoloty
wrzeÊnia 1939 roku, ∏aciate malowanie. Samolot ten

jest najwi´kszà zagadkà historii polskiego lotnictwa zarówno
z powodu nietypowego kamufla˝u, nietypowego numeru pod-
skrzyd∏owego, swojej przynale˝noÊci do jednostki bojowej, miej-
sca i daty utracenia, pilota który na nim lecia∏ jak i dalszych
losów jakie zgotowali tej maszynie Niemcy uprawiajàcy propa-
gand´ sukcesu i zwyci´stwa nad polskà armià. Przedmiotowy
samolot jest przez par´ sekund nawet bohaterem propagando-
wego filmu niemieckiego pokazujàcego zwyci´stwa armii nie-
mieckiej.Wystawiany te˝ by∏ przez Niemców na rynku miejskim
w Pu∏tusku, co potwierdzajà liczne zdj´cia tej „∏aciatej” ma-
szyny, ju˝ wówczas mocno uszkodzonej.

W kwestii kamufla˝u to jest wielce prawdopodobne, ˝e In-
stytut Techniki Lotniczej prowadzi∏ jednostkowe próby kamu-
fla˝u w 1939 r. a nast´pnie samolot ten z takim malowaniem
zosta∏ przeznaczony jako uzupe∏nienie straconych maszyn tu˝
przed wybuchem wojny lub w pierwszych dniach II wojny Êwi-
towej i zosta∏ przekazany jednej z eskadr Brygady PoÊcigowej
chocia˝ niektórzy pasjonaci lotnictwa uwa˝ajà i˝ trafi∏ do 152
Eskadry MyÊliwskiej z lotnictwa Armii Modlin. Mo˝e te˝ któ-
ryÊ z pilotów z ITL zosta∏ zmobilizowany w szeregi eskadr Bry-
gady PoÊcigowej wraz z tym samolotem. Przyk∏adem pilota ITL
jest ppor. pil. Jan Borowski z-ca d-cy 113 Eskadry MyÊliwskiej,
który 1 sierpnia 1939 r. przeszed∏ do Oddzia∏u Badaƒ w Locie
w Instytucie Techniki Lotniczej jako pilot referent dzia∏u zwrot-
noÊci samolotu, ale 26 sierpnia og∏oszona zosta∏a mobilizacja
i po trzech dniach od tej daty przyby∏ na lotnisko polowe w Po-
niatowie.

Zarówno kwestia umiejscowienia utracenia samolotu jak i je-
go pilota jest równie˝ wielce kontrowersyjna. No w∏aÊnie i to jest
g∏ówny powód mojego zainteresowania. W ostatnim czasie wie-
lu znawców lotnictwa przypisuje umiejscowienie stojàcej na no-
sie „Jedenastki” w pobli˝u wiaduktu w Skrzeszewie. WczeÊniej
niektórzy badacze lotnictwa wrzeÊnia 1939 r. jak A. Glass,T. Ko-

Od d∏ugiego ju˝ czasu nie daje mi
spokoju seria zdj´ç zrobionych przez
Niemców jednego polskiego samolotu
PZL P.11c z numerem bocznym „3”
i podskrzyd∏owym 62 W. Zdj´cia zosta∏y
wykonane najprawdopodobniej
w trakcie albo tu˝ po zakoƒczeniu
kampanii wrzeÊniowej. 

Krzysztof Klimaszewski

Wiadukt
w Skrzeszewie?
Jednak nie !!!

paƒski, T. Makowski w pozycji „Monografie lotnicze 37 – PZL
P.11” cz. II na stronie 41 zdj´cie tego samolotu opisywali: „Sa-
molot P.11c nr 3 (62-W) po kapota˝u, zdobyty przez Niemców na Ok´-
ciu. Samolot ma nietypowy ∏aciaty kamufla˝ badany w 1939 r. i nie-
typowà W. Os∏ona silnika od P.11a – z wyci´ciem na górze”.

Natomiast Jerzy Cynk w publikacji „Polskie lotnictwo my-
Êliwskie w boju wrzeÊniowym” na stronie 420 zamieszcza zdj´-
cie tego samolotu a pod nim w opisie sugeruje ̋ e „byç mo˝e „W”
wskazywa∏o na samolot dyonu III/5 (152 eskadra?) zwanego Dyonem
Wileƒskim i stacjonujàcego na lotnisku Porubanek pod Wilnem.”

Inny badacz lotnictwa Franciszek Grabowski w artykule
pod tytu∏em „PZL P.11c (62-W) n/b 3 – Walk Around” napisa∏
potwierdzajàc hipotez´ Jerzego Cynka: Ze wzgl´du na brak in-
formacji o czasie i miejscu wykonania zdj´ç P.11c n/b 3 niemo˝-
liwa by∏a weryfikacja pozosta∏ych hipotez. Prze∏omowym momen-
tem okaza∏o si´ odnalezienie przez Tomasza J. Kopaƒskiego foto-
grafii zdemontowanego samolotu na tle zamku w Pu∏tusku.
Po porównaniu ze stratami polskich myÊliwców w Kampanii Wrze-
Êniowej mo˝liwe sta∏o si´ wskazanie prawdopodobnego pochodze-
nia samolotu. Otó˝ na P.11c n/b „3” 9 wrzeÊnia 1939 r. na rozpo-
znanie odcinków Bugu i Narwi pomi´dzy Wyszkowem i Modlinem
lecia∏ kpr. pil. Antoni Joda ze 152. Eskadry MyÊliwskiej. Ze wzgl´-
du na awari´ silnika pilot làdowa∏ ko∏o Zegrza, oko∏o 20 km na po-
∏udnie od Pu∏tuska na terenie zaj´tym przez oddzia∏y niemieckie.
Z analizy zdj´ç wynika, ˝e pilot wylàdowa∏ z wy∏àczonym silni-
kiem, nie uszkadzajàc tym samym Êmig∏a. Pilot zosta∏ odbity przez
polskà piechot´ i na rowerze powróci∏ do jednostki. Wojsko Polskie
opuÊci∏o Pu∏tusk 7 wrzeÊnia 1939 r., co potwierdza∏o by miejsce i czas
làdowania. Ca∏à spraw´ rozwiàza∏a by zapewne relacja pilota, nie-
stety ten zginà∏ w nocy z 9 na 10 lutego 1941 r. podczas làdowa-
nia przymusowego na Defiancie N3410 nale˝àcym do 307 Nocne-
go Dywizjonu MyÊliwskiego.

Niemniej w ostatnim czasie pojawi∏y si´ dwie pozycje ksià˝-
kowe z publikacjami zdj´ç ∏aciatej PZL-ki a mianowicie publi-
kacja autorstwa ̧ . y̧d˝by „Wileƒski III/5 Dywizjon MyÊliwski”,
Poznaƒ 2010, s. 95 oraz A. Glassa iT. Kopaƒskiego „Polskie kon-
strukcje lotnicze, wrzesieƒ 1939” tom IV cz. 2, Sando-
mierz 2011, s. 121, w których w/w samolot opisany jest ko∏o
skrzeszewskiego wiaduktu. W pierwszej z wymienionych ksià-
˝ek jako: porzucony po przymusowym làdowaniu 5 wrze-

Ênia 1939 roku ko∏o Skrzeszewa (na p∏n. od Warszawy) PZL P.11c
nr „3” st. szer. pil. Bogdana Cichockiego ze 111. EM. a w drugiej:
samolot PZL P.11c nr 3 (62–W) w doÊwiadczalnym kamufla˝u
w ostrokàtne plamy. Oznaczenie 62-W nie wià˝e si´ z ˝adnym z pu∏-
ków lotniczych i prawdopodobnie by∏o stosowane w Instytucie Tech-
nicznym Lotnictwa w Warszawie. Sàdzàc po terenie dzia∏aƒ, sa-
molot przydzielono do Armii „Modlin”. Zosta∏ zdobyty przez Niem-
ców niedaleko lotniska Poniatów. Uszkodzone usterzenie wskazuje,
ze samolot skapotowa∏. W nosku skrzyd∏a nietypowy wlew oleju.

Jako regionalista interesujàcy si´ historià tych terenów po-
stanowi∏em stanàç na wysokoÊci zadania i spróbowaç przynaj-
mniej zaspokoiç w∏asnà ciekawoÊç czy aby znawcy lotnictwa ma-
jà racj´ umiejscawiajàc samolot w Skrzeszewie. Przeprowadzi-
∏em rozmowy z mieszkaƒcami, którzy pami´tajà wiadukt
z okresu jego budowy oraz ten sam wiadukt po zakoƒczeniu dzia-
∏aƒ wojennych a dok∏adnie po powrocie z wygnania przez Niem-
ców z wrzeÊnia 1944 r.

Jednym z nich by∏ Pan Jan Perzyƒski, który w 1939 roku
jako kilkunastoletni ch∏opak wraz z rodzicami mieszka∏ w za-
budowaniach folwarku Poniatów. Doskonale pami´ta zarówno
budow´ wiaduktu jak i istniejàce lotnisko polowe. Przy wiaduk-
cie codziennie chodzi∏ do szko∏y podstawowej w Skrzeszewie,
która znajdowa∏a si´ w tym samym miejscu ale w innym bu-
dynku, drewnianym, który niestety sp∏onà∏. Pan Jan wspomi-
na, ˝e na par´ tygodni przed wybuchem wojny przyjecha∏o woj-
sko aby przygotowaç istniejàce pole uprawne, pozosta∏e
po zbiorach Êciernisko, na potrzeby lotniska. Najpierw teren ten
zosta∏ wyrównany i ubronowany. Na brzegu lasu przygotowano
miejsca do schowania samolotów. Potem tu˝ przed wybuchem
wojny przylecia∏y samoloty. Pan Perzyƒski najbardziej zapami´-
ta∏ jak w ostatnim dniu pobytu eskadr myÊliwców w Poniato-
wie czyli 3 wrzeÊnia jeden z samolotów podczas startu zahaczy∏
o korony drzew znajdujàce si´ przy drodze z dworu na lotni-
sko (obecna ul. LeÊna w Skrzeszewie), przy okazji zrywajàc roz-
pi´te na nich kable. Materia∏y êród∏owe potwierdzajà wspomnie-
nia Pana Jana, ˝e w czasie jednego ze startów nowo promowa-
ny podporucznik Stoga, lecàc na swe pierwsze zadanie bojowe,
w podnieceniu rozpoczà∏ wybieg z wiatrem, pakujàc si´ mi´-
dzy dwa drzewa.W rezultacie zniós∏ oba skrzyd∏a i ugrzàz∏ w da-
chu stodo∏y, samemu nie ponoszàc ˝adnych obra˝eƒ. OdnoÊnie

wiaduktu us∏ysza∏em, ˝e odkàd pami´ta czyli od momentu je-
go budowy wiadukt by∏ zawsze taki sam, nie by∏ zniszczony ani
te˝ generalnie przebudowywany do roku 2008.

Innym moim rozmówcà by∏a Pani Maria Dubska mieszka-
jàca oko∏o 100 metrów od skrzeszewskiego wiaduktu. Pani Ma-
ria opowiada ze szczegó∏ami histori´ wiaduktu w Skrzeszewie
i linii kolei Wieliszew – Nasielsk. Gdy wiadukt budowano mia-
∏a dwanaÊcie lat i pami´ta jak ojciec wraz z jej bratem i inny-
mi miejscowymi rolnikami w 1938 roku wozili piach wozami kon-
nymi na nasypy wiaduktu dorabiajàc sobie w ten sposób. Nie-
stety pod lini´ kolejowà zabrano ziemi´ miejscowym
gospodarzom, nie p∏acàc odszkodowania do dnia dzisiejszego.
Nawet w latach dziewi´çdziesiàtych rolnicy jeszcze p∏acili po-
datek od zabranego gruntu. Zarówno Pani Maria jak i wspo-
mniany wczeÊniej Pan Jan Perzyƒski oraz wszyscy inni starsi
mieszkaƒcy zarówno Skrzeszewa jak i Wieliszewa jak si´gajà
swojà pami´cià jednoznacznie stwierdzajà, ˝e wiadukt nie by∏
te˝ zniszczony podczas dzia∏aƒ wojennych w 1944 roku, wiec nie
móg∏ byç odbudowywany w latach 50-tych nad nieistniejàca ju˝
wtedy linia kolejowà Wieliszew – Nasielsk nie mniej nad tere-
nami zarezerwowanymi przez PKP. Zaprzecza∏oby to informa-
cjom zamieszczonym w artykule „Amerykaƒska technologia
w s∏u˝bie mieszkaƒcom gminy Wieliszew” Gazeta Miejscowa
z 14.09.2006 oraz informacjom podanym póêniej na podstawie
w/w artyku∏u na forum internetowym http://fotoforum.gazeta.pl.
Wed∏ug tych informacji, wiadukt by∏ zniszczony w wyniku dzia-
∏aƒ wojennych i odbudowany pod koniec lat 50, kiedy to po-
wsta∏a obecna, ˝elbetowo-ramowa konstrukcja skrzeszewskiej
budowli. Nie by∏bym sobà jakbym nie skontaktowa∏ si´ z redak-
cjà Gazety Miejscowej i z autorem artyku∏u, ale niestety nie
przypomina sobie êród∏a tej informacji, która niestety mog∏a
byç informacjà krótko mówiàc… nie do koƒca sprawdzonà. Szko-
da, ˝e takie informacje sà przekazywane do publikacji i póê-
niej powtarzane ju˝ jako pochodzàce z wiarygodnego êród∏a.

Uwa˝am, ˝e przekazana informacja autorowi artyku∏u zo-
sta∏a nie do koƒca prawid∏owo przez niego zinterpretowana,
a mianowicie pomylone zosta∏o ponowne uruchomienie frag-
mentu linii kolejowej pod koniec lat 50 – tych s∏u˝àcej dosta-
wie materia∏ów pod budow´ zapory w D´be jak równie˝ z skrze-
szewskim wiaduktem pomylony zosta∏ most kolejowy na Narwi
faktycznie zniszczony w czasie dzia∏aƒ wojennych, ale znajdu-
jàcy si´ par´ kilometrów dalej od Skrzeszewa w Orzechowie.
Mniej wi´cej pomi´dzy Skrzeszewem a Topolinà, zosta∏a zbu-
dowana odnoga od linii Wieliszew – Nasielsk, która dochodzi-
∏a prawie do wa∏u przeciwpowodziowego i dalej wzd∏u˝ niego
do zapory w D´be. Przypomnijmy, ˝e bezpoÊrednim powodem
budowy zapory by∏a powódê w kwietniu 1958 roku. Oko∏o
20 kwietnia 1958 r. woda z Narwi uszkodzi∏a wa∏ ochronny w Ze-
grzu Po∏udniowym i zala∏a osad´ Rybaki. W kolejnych dniach
woda przerwa∏a wa∏ jeszcze w kilku miejscach i zala∏a Ryni´,
Bia∏obrzegi, Cupel, Za∏ubice oraz Komornic´. Pod wodà znala-
z∏a si´ po∏owa Nowego Dworu Mazowieckiego. Z terenów zala-
nych i zagro˝onych powodzià wojsko i stra˝ po˝arna ewakuowa-
∏a ponad 2500 ludzi i 3 tys. szt. zwierzàt hodowlanych.

23 kwietnia na tereny dotkni´te kl´skà powodzi przyby∏ ów-
czesny prezes Rady Ministrów, Józef Cyrankiewicz. Prawdopo-
dobnie w∏aÊnie wtedy, za aprobatà premiera, zrodzi∏ si´ pomys∏
wybudowania zapory ziemnej, która wyeliminowa∏aby ca∏kowi-
cie zagro˝enia powodziowe w dorzeczu dolnej Narwi. W 1962 r.
podczas budowy zapory dokonywano powolnego spi´trzania Êwie-
˝o powsta∏ego jeziora a rok póêniej zakoƒczono inwestycj´.

Bardziej szczegó∏owo kwestia kolei Wieliszew – Nasielsk jest
uj´ta w artykule autorstwa M. Lermana Ani odszkodowaƒ, ani
dróg, ani konkretów zamieszczony 18.05.2007r. w To i Owo.

Pani Maria z ca∏à pewnoÊcià pami´ta, ˝e wiadukt od mo-
mentu oddania do u˝ytkowania w lutym 1939 roku do jesie-
ni 2008 roku nie by∏ gruntownie remontowany. Jedynie ∏atano
powsta∏e dziury, jednak konstrukcji od poczàtku nie zmienia-
no. Opisuje te˝ najbli˝szà okolic´ wiaduktu widocznà na zdj´-
ciach. Wed∏ug Pani Mari przy samym wiadukcie, tak blisko je-
go przeÊwitu, nie by∏o ˝adnych budynków. Nieco dalej po pra-
wej stronie przy wjeêdzie na wiadukt od strony szko∏y
w Skrzeszewie czyli od Nowego Dworu Mazowieckiego by∏o do-

mostwo Wieteski, zajmujàcego si´ rzeênictwem oraz prowadze-
niem ma∏ego sklepiku spo˝ywczego. Na zdj´ciach widaç kilka,
blisko siebie znajdujàcych si´ budynków w doÊç g´stej zabu-
dowie, bardzo blisko przeÊwitu wiaduktu co jest zaprzeczeniem
wys∏uchanych relacji i wspomnieƒ. Teren na zdj´ciu jest p∏a-
ski a nale˝y pami´taç ̋ e powinien byç widoczny nasyp linii ko-
lejowej par´ miesi´cy wczeÊniej oddanej do u˝ytkowania, jesz-
cze wówczas nie rozebranej.

Jedynym argumentem przytaczanym przez zwolenników
umiejscowienia „∏aciatej 3” w Skrzeszewie jest obecnoÊç w tle
bardzo podobnego wiaduktu do tego w Skrzeszewie. Przejrza-
∏em zespo∏y archiwalne dotyczàce budowy linii kolejowej Wie-
liszew – Nasielsk w Archiwum Akt Nowych w Warszawie, ale
niestety nie zachowa∏y si´ w nich ̋ adne plany ani fotografie wia-
duktu w Skrzeszewie z okresu jego budowy w 1938 r. czy te˝
tu˝ po oddaniu linii do u˝ytkowania 25.02.1939 r., na podsta-
wie których mo˝na by zweryfikowaç s∏usznoÊç argumentacji.

Pomimo tego, aby byç jeszcze bardziej pewny informacji
zawartych w relacjach mieszkaƒców, opartych przecie˝ tylko
na pami´ci ludzkiej, postanowi∏em skontaktowaç si´ z pracow-
nikami firm realizujàcych przebudow´ wiaduktu jesie-
nià 2008 roku. A tu pe∏ne potwierdzenie przekazanych rela-
cji. Ekspertyza, którà otrzyma∏em od Pana Roberta Kurzeji
eksperta – projektanta mostów i wiaduktów autora projektu
na przebudow´ wiaduktu w Skrzeszewie w 2008r. przedstawia
si´ nast´pujàco:

Po analizie fotografii mo˝na wyciàgnàç wnioski Êwiadczàce
o tym, i˝ nie jest to ta sama konstrukcja, która zosta∏a rozebra-
na w roku 2008 w ramach przebudowy wiaduktu w Skrzeszewie
a mianowicie:
1. rozpi´toÊci prz´se∏ wiaduktu, który niedawno zosta∏ rozebrany

wynoszà 9 m + 24 m + 9 m a wi´c proporcje prz´se∏ wynoszà
0,4: 1,0: 0,4, natomiast proporcje prz´se∏ obiektu widocznego
na fotografii wynoszà odpowiednio 0,6: 1,0: 0,8 – doÊç znacz-
na ró˝nica.

2. konstrukcja rozebranego wiaduktu to uk∏ad belkowo p∏ytowy z bel-
kami o zmiennej wysokoÊci na ca∏ej d∏ugoÊci wiaduktu. Z rysun-
ków inwentaryzacyjnych wynika i˝ wysokoÊç konstrukcyj-
na nad podporami wynosi∏a 2,46 m natomiast w Êrodku prz´s∏a
by∏a równa 1,30m, a wi´c doÊç zauwa˝alna ró˝nica prawie 2:1.
Natomiast z fotografii wynika, i˝ ustrój noÊny widocznego w od-
dali obiektu jest sta∏y tzn. wysokoÊç konstrukcyjna p∏yty pomo-
stu jest prawie sta∏a na ca∏ej d∏ugoÊci zarówno nad filarami (pod-
porami poÊrednimi) jak i w Êrodku prz´s∏a.

3. Kàt skrzy˝owania osi mostu rozebranego z przeszkodà wyno-
si∏ 42 stopnie (doÊç ostry kàt). Pod skosem zosta∏y usytuowane
równie˝ podpory poÊrednie sk∏adajàce si´ z czterech filarów (s∏u-
pów). Na fotografii nie jest widoczny kàt ukosu obiektu.

4. Stosunek Êwiat∏a pionowego wiaduktu (wysokoÊç) oraz rozpi´-
toÊci prz´s∏a Êrodkowego wiaduktu ze zdj´ç wynosi 1:1,9, nato-
miast wiaduktu rozebranego 1:3,7.

Konstrukcja mostu rozebranego to uk∏ad ramowy z przewieszo-
nymi wspornikowymi prz´s∏ami – brak klasycznych przyczó∏ków.
Prawdopodobna konstrukcja obiektu na zdj´ciu jest klasycznà trój-
prz´s∏owà konstrukcjà z przyczó∏kami zatopionymi w nasypie.

Równie˝ kto pilotowa∏ samolot PZL P.11c „3” (62 W) w tym
feralnym locie jest obarczone ogromnà iloÊcià przypuszczeƒ. Poda-
wany jest st. szer. Cichocki ze 112 EM, który 5 wrzeÊnia 1939 r.
na skutek awarii silnika by∏ zmuszony do làdowania prawdopo-
dobnie gdzieÊ w okolicach Kampinosu, czy te˝ st. szer. Horn
ze 113 EM. Jednak teraz te domniemania mogà ewaluowaç dalej,
szczególnie po tych wy˝ej przedstawionych wyjaÊnieniach. Mo˝e jed-
nak warto si´ bardziej przyjrzeç stratom w okolicy Pu∏tuska, bo dla-
czego Niemcy transportowali by ze Skrzeszewa a˝ do Pu∏tuska ten
uszkodzony samolot, szczególnie ˝e by∏ zniszczony most na Narwi
w Zegrzu? Przeglàdajàc internetowe fora znalaz∏em znane mi zdj´-
cie „∏aciatej 3” a pod nià „Ta fotografia do dziÊ wzbudza wiele emo-
cji poniewa˝ przedstawia P.11c w „∏amanym” kamufla˝u dwubarw-
nym. Ma∏o kto wie, ˝e zosta∏a wykonana w Kleszewie.” 

Istnia∏o tam niemieckie lotnisko PU¸TUSK/Kleszewo
– Ger.: Pultusk albo Ostenburg, przypuszczalnie nie wykorzy-
stywany, Flugplatz, N52 43 09 E05 33 00, ale to ju˝ zagadka
na odr´bne Êledztwo! nn

Samolot PZL P.11c „3” (62 W) z os∏onà silnika od P.11a
w nietypowym kamufla˝u, oraz okolica sugerujàca wiadukt
w Skrzeszewie.
êród∏o: zdj´cia ze zbiorów Marka Rogusza i Tomasza Kopaƒskiego

reklama

Wyglàd wiaduktu przed jego
rozebraniem jesienià 2008r.
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R E K L A M A

Sołtysi Gminy WieliszewZakoƒczyły si´
wybory sołtysów
we wszystkich
sołectwach Gminy
Wieliszew. 

Edyta Gàgolewska

PostanowiliÊmy zapytaç nowo
wybranych przedstawicieli so-
∏ectw: Jakie zadania uwa˝ajà

za najwa˝niejsze do zrealizowania
w ich so∏ectwie podczas najbli˝szej
kadencji? Wi´kszoÊç so∏tysów
zgodnie stwierdzi∏a, ˝e istniejà ak-
ty prawne, które te zadania opisu-
jà, ale cz´Êç mieszkaƒców nie zda-
je sobie nawet sprawy, jak wiele
nale˝y do obowiàzków so∏tysa.
Oprócz zapisanych powinnoÊci,
cz´Êç so∏tysów anga˝uje si´ inten-
sywniej w swojà dzia∏alnoÊç dla so-
∏ectwa i mieszkaƒców.

Góra – ANDRZEJ KOWALIK,
I kadencja

Pragn´, aby mieszkaƒcy so∏ectwa Góra
mieli wspólny cel, dlatego wa˝na jest in-
tegracja mieszkaƒców dawnego PAN z po-
zosta∏ymi mieszkaƒcami miejscowoÊci.

Mamy problem z asfaltem na ulicy
Dworcowej. Sàdz´, ˝e wymiana na-
wierzchni jest doÊç pilnà sprawà, czyli
wa˝nym zadaniem do realizacji. Nieprzy-
jemnà sprawà jest wyrzucanie Êmieci
do rowów, do lasu lub podrzucanie
na czyjeÊ pole, nale˝y w tym kierunku
podnosiç ÊwiadomoÊç spo∏ecznà.W przy-
sz∏oÊci wa˝nym zadaniem b´dzie w∏aÊci-
we zagospodarowanie terenów nale˝à-
cych do Wspólnoty wsi Góra i Wspólno-
ty wsi Janówek, które bezpoÊrednio ze
sobà sàsiadujà. Na dzieƒ dzisiejszy wa˝-
nym zadaniem jest zakoƒczenie remon-
tu remizy stra˝ackiej w Janówku, aby mo-
g∏a s∏u˝yç m∏odzie˝y z Góry i Janówka
do codziennych spotkaƒ. Dzi´kuj´.

Janówek Pierwszy – JACEK D¢BKOWSKI,
II kadencja

W Janówku najwa˝niej-
sza jest rozbudowa Szko∏y
Podstawowej oraz reorga-
nizacja OÊrodka Zdrowia.

Powi´kszenie Szko∏y spowo-
dowa∏oby przeniesienie przedszkola
do tego samego budynku co Szko∏a,
a OÊrodka Zdrowia na parter w obecnym

budynku. Taki manewr umo˝liwi∏by ∏a-
twiejszy dost´p do lekarza starszym
i mniej sprawnym osobom. Drugie bar-
dzo wa˝ne zadanie to dokoƒczenie remi-
zy stra˝ackiej. Remiza jest jedynym
miejscem spotkaƒ m∏odzie˝y i mieszkaƒ-
ców. Ja sam tam cz´sto bywam. By∏oby to
miejsce spotkaƒ i integracji, którego jak
na razie bardzo brakuje.

Krubin – LESZEK WÓJCIK,
I kadencja

Najwa˝niejszà inwestycjà
i zadaniem w tym momen-
cie jest dokoƒczenie po-
wstajàcego budynku Do-

mu Kultury. Kolejne zada-
nie to poprawa stanu i jakoÊci dróg
na terenie Krubina, gdy˝ sà obecnie
w stanie op∏akanym. I jeszcze jedno bar-
dzo wa˝ne zadanie do zrealizowania
– dokoƒczenie ulicy ¸ab´dziowej.

Olszewnica Nowa – MIECZYSŁAW TWARDO,
IV kadencja

Przede wszystkim ∏ad i po-
rzàdek na terenie wsi oraz
inwestycje, jakie mogà byç
zrealizowane w przysz∏o-

Êci. Integracja mieszkaƒców,
dbanie o czystoÊç i mo˝liwoÊci rozwoju.
Do tej pory zrealizowaliÊmy kilka inwesty-
cji m.in. niedawno oddany do u˝ytku plac
zabaw, oÊwietlenie drogi oraz wodociàg, ze
wszystkich mieszkaƒcy sà bardzo zadowo-
leni. Oby tak dalej.

Olszewnica Stara – SŁAWOMIR KWIATKOWSKI,
III kadencja 

W obecnej kadencji
za najwa˝niejsze zadanie
uwa˝am przekonanie
wójta Paw∏a Kownackie-

go oraz ca∏à Rad´ do fun-
duszu so∏eckiego. Majàc fundusz so∏ec-
kie b´d´ móg∏ realizowaç zadania, któ-
re mieszkaƒcy wybiorà na zebraniu
wiejskim. Wi´kszoÊç zdecyduje, co
w danym momencie jest najwa˝niej-
sze. Fundusz so∏ecki daje so∏ectwu
mo˝liwoÊç wyboru inwestycji i wi´k-
sze pole manewru. Decyzje podejmo-
wane sà na szczeblu so∏ectwa, co spra-

wia, ˝e to mieszkaƒcy uczestniczà
w wyborze inwestycji.

Kałuszyn – LESZEK KLEIMAN,
V kadencja

Najwa˝niejsza jest dla
mnie, jako so∏tysa Ka∏u-
szyna sprawna realizacja
inwestycji: „Adaptacja

budynku remizy stra˝ac-
kiej na potrzeby sali zebraƒ z zapleczem
socjalnym w Ka∏uszynie”. Dzi´ki tej re-
alizacji nasza m∏odzie˝ nie b´dzie ska-
zana na wa∏´sanie si´ po ulicach. B´dzie
mog∏a w kulturalnych warunkach sp´-
dziç wolny czas.

Skrzeszew – MACIEJ KOWALIK,
VII kadencja

Za najwa˝niejsze zadanie uwa˝am wspó∏-
prac´ z radnymi w zakresie utworzenia
wodociàgu i kanalizacji, gdy˝ Skrzeszew
jest jednà z nielicznych wsi, która tych
udogodnieƒ nie posiada, pozostajàc en-
klawà skansenowà. Priorytetem na t´ ka-
dencj´ jest budowa przedszkola w Skrze-
szewie, szcz´Êliwe dokoƒczenie tej inwe-
stycji. Kolejnà wa˝nà sprawà jest
utworzenie placu zabaw w centrum wsi,
w okolicy remizy stra˝ackiej. Miejsce dla
dzieci i mieszkaƒców w bliskiej odleg∏o-
Êci ich domów. OczywiÊcie wspó∏praca
z mieszkaƒcami i dbanie o sprawy bie-
˝àce.

Łajski – JAN SOŁTYS,
IV kadencja

Moja osoba ∏àczy w sobie
funkcj´ so∏tysa i radnego,
dlatego dzia∏ania, które
przedstawi´ obejmujà

obie te funkcje. Przede
wszystkim realizacja zapisów statuto-
wych. Natomiast najwa˝niejszym zada-
niem do realizacji w ¸ajskach jest rozbu-
dowa Szko∏y Podstawowej dla utworzenia
przedszkola. Nast´pnie rozbudowa istnie-
jàcej kanalizacji, utwardzenie dróg
na osiedlu „D´bowe” i „Bukowa”.

W ramach stowarzyszenia „Aktywni
dla ¸ajsk” wspieranie Ko∏a Seniora, ja-
ko nowe wyzwanie wyznaczone przez ra-
d´ so∏eckà. Równie˝ organizacja klubu

sportowego pod nazwà ¸KS ¸ajski. Na-
tomiast sztandarowym dla mnie zada-
niem jest doprowadzenie do oczyszczenia
Kana∏u Bródnowskiego na terenie naszej
gminy.

Topolina – SŁAWOMIR BA¡BURA,
V kadencja

Od kilku lat Topoli-
na wnioskuje o odnow´ je-
ziora ̧ aweczna. Mieszkaƒ-
cy majà prawo korzystania

z tego jeziora jako kàpieliska. Uwa˝am,
˝e najwa˝niejszà sprawà jest stworzenie
programu rewitalizacji jeziora ¸awecz-
na i doprowadzenie go do przynajmniej
takiego stanu, w jakim si´ znajdowa∏o
15 lat temu.Topolina jest doÊç specyficz-
na, gdy˝ stali mieszkaƒcy stanowià zale-
dwie 10% tego so∏ectwa, mimo to propa-
guj´ inspiracj´ dzia∏aƒ ogólnospo∏ecz-
nych wÊród nich.

Podd´bie – WIESŁAW GAJDA,
V kadencja

Dbanie o dobrà wspó∏prac´
z Urz´dem Gminy Wieli-
szew stawiam na pierw-
szym miejscu. Jednym

z najwa˝niejszych zadaƒ jest oÊwietlenie
ulicy Spacerowej i jej utwardzenie. Nie dla
wójta, który tam mieszka, ale dla wszyst-
kich z tej drogi korzystajàcych. Jest to od-
cinek ok. 800 m ju˝ cz´Êciowo przygotowa-
ny do utwardzenia i wyasfaltowania. Na-
st´pnie utwardzenie reszty dróg,
a w przysz∏oÊci równie˝ ich wyasfaltowa-
nie. OczywiÊcie sprawy bie˝àce m.in.
obecne wykaszanie traw i dbanie o porzà-
dek. Równie˝ organizacja spotkaƒ dla
dzieci niepe∏nosprawnych jako forma pro-
mocji so∏ectwa, najbli˝sze teraz w czerw-
cu. Pilnowanie terminowoÊci projektów.

Sikory – EWA KIEPURSKA,
II kadencja

Najwa˝niejsza jest do-
bra wspó∏praca z miesz-
kaƒcami, dzia∏kowiczami
i Urz´dem Gminy.

W chwili obecnej wa˝ne zadanie do zre-
alizowania to utworzenie drogi dojaz-
dowej przez K´p´ Kikolskà, od Sikor

do odprowadzalnika. Jedno z najwa˝-
niejszych zadaƒ to budowa wodociàgu
na terenie so∏ectwa, kontakt z miesz-
kaƒcami i sprawy bie˝àce.

Komornica – REGINA ONYSZKO,
II kadencja

Komornica jest ma∏à miej-
scowoÊcià, jej mieszkaƒcy
czujà si´ czasem pokrzyw-
dzeni brakiem zaintereso-

wania o nià ze strony w∏adz gminy. Mo-
im priorytetem jest doprowadzenie inwe-
stycji zwiàzanej z kana∏em Komornickim
– przeprawa mostowa, do zrealizowania.
Nast´pnie dokoƒczenie chodnika na uli-
cy Wspólnej. Rozpocz´cie budowy kana-
lizacji na terenie ca∏ego so∏ectwa. Zamon-
towanie oÊwietlenia i utworzenie Êcie˝ki
rowerowej z Komornicy do ulicy Przed-
pe∏skiego. Przedstawienie tych projektów
w∏adzom i czuwanie nad ich realizacjà.

Wieliszew – LUDWIK ˚OŁEK,
V kadencja

Najwa˝niejsza jest obec-
noÊç i dost´pnoÊç so∏tysa dla
mieszkaƒców, jego pomoc
ludziom potrzebujàcym

i biedniejszym, starszym i m∏odszym. Bra-
kuje nam placu zabaw w centrum Wielisze-
wa. Uwa˝am, ˝e utworzenie takiego miej-
sca jest potrzebne zarówno dzieciom jak
i doros∏ym. Kolejne wa˝ne zadanie to bu-
dowa ulicy Niepodleg∏oÊci oraz utwardze-
nie dróg mi´kkich i dojazdowych, których
w Wieliszewie jest zbyt wiele.

Michałów-Reginów – JANINA PRZYBYŁ,
I kadencja 

Najwa˝niejszym zadaniem
so∏tysa jest sta∏y kontakt
z mieszkaƒcami so∏ectwa.
Ten kontakt pozwala so∏tyso-

wi na niemal natychmiastowe reagowanie
na pojawiajàce si´ problemy. Czasem wystar-
czy zwyk∏a ludzka pogaw´dka lub porada
i problem znika. Czasem jednak trzeba „po-
walczyç” z rozwiàzaniem problemu w Gmi-
nie lub Starostwie. So∏tys powinien konse-
kwentnie i na bie˝àco wspó∏pracowaç
w szczególnoÊci z w/w urz´dami, radnymi
oraz organizacjami pozarzàdowymi.
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ZebraliÊmy
1000 worków
Êmieci

W sobot´, 7 maja odby∏y si´ ak-
cje sprzàtania w so∏ectwach Gmi-
ny Wieliszew. Przedsi´wzi´cie
by∏o zorganizowane w ramach
kampanii „Wieliszewskie Rady
na Odpady” koordynowanej
przez Urzàd Gminy Wieliszew. 

Plan wspólnego sprzàtania so∏ectw sta∏
si´ rzeczywistoÊcià. W porzàdkowaniu
i sprzàtaniu Gminy uczestniczyli zarów-
no m∏odsi, jak i starsi mieszkaƒcy.
Ci znani, aktywni samorzàdowo i mniej
znani, aktywni rodzinnie. Niezale˝nie
od pozycji i wieku wszyscy mieli wspól-
ny cel – posprzàtaç po tych, którzy na-
Êmiecili. Mimo, ˝e zadanie nie by∏o przy-
jemne, uczestnicy sprzàtania byli w do-
brych nastrojach, zadowoleni z pracy,
w jakà si´ zaanga˝owali. Mieszkaƒcy
ubolewali nad iloÊcià Êmieci zalegajà-
cych w rowach, przy drogach, w lasach
i na polanach. Zachowanie ludzi, którzy
Êmiecà, jest oburzajàce, wydaje si´, ˝e
kary pieni´˝ne to jeszcze dla nich
za ma∏o, ˝eby zrozumieli powag´ proble-
mu. Pozostaje nam tylko nadzieja, ˝e ta-
kie akcje spo∏eczne b´dà budzi∏y rów-
nie˝ ÊwiadomoÊç naszego spo∏eczeƒstwa
i w rezultacie ka˝dy b´dzie sprzàta∏
po sobie – tak jak byç powinno. „Akcja
sprzàtania Gminy wpisuje si´ w strate-
gi´, jakà przyjà∏em systemowego roz-
wiàzania problemu Êmieciowego. Chce-
my, aby nasza Gmina pozosta∏a jednym
z najpi´kniejszych zakàtków Mazow-
sza.” – powiedzia∏ w trakcie akcji jeden
z jej inicjatorów Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki.

Podczas sprzàtania 7 maja mieszkaƒ-
cy Gminy Wieliszew oraz w∏aÊciciele
dzia∏ek rekreacyjnych sprzàtn´li so∏ec-
twa, w których zamieszkujà. Pomaga∏y
im dzielnie dzieci ze szkó∏ podstawo-
wych i m∏odzie˝ z gimnazjum.

Udzia∏ wzi´li mieszkaƒcy wsi: Wieli-
szew pod nazwà „Uczàc dzieci zbieramy
Êmieci”, ¸ajski, Micha∏ów-Reginów,
Skrzeszew, Podd´bie, Olszewnica Nowa,
Krubin, Janówek Pierwszy, Góra, Topo-
lina. Dzieci ze Szko∏y Podstawowej
w Janówku, ¸ajskach, Wieliszewie
i Skrzeszewie oraz z Gimnazjum w Wie-
liszewie. Sprzàta∏a Spó∏ka dla Zagospo-
darowania Wspólnoty Gruntowej Wsi
Wieliszew. Sprzàtali te˝ stra˝acy.

W dniach 30 kwietnia – 2 maja sprzà-
tali mieszkaƒcy wsi Sikory, a 9 kwietnia
sprzàtali mieszkaƒcy wsi Komornica.

Akcja sprzàtania terenu ca∏ej Gminy
zosta∏a zainicjowana na spotkaniach zor-
ganizowanych pod has∏em „Wieliszew-
skie Rady na Odpady”. Referat Ochrony
Ârodowiska Urz´du Gminy Wieliszew, ko-
ordynujàc akcj´, wyda∏ ponad 1150 wor-
ków o pojemnoÊci 120 litrów.

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki serdecznie dzi´kuje wszystkim
uczestnikom sprzàtania – mieszkaƒ-
com, so∏tysom, szko∏om i stra˝akom.
„Ciesz´ si´, ˝e coraz wi´cej osób w∏àcza
si´ w ˝ycie spo∏eczne naszej Gminy.”
– podsumowa∏ wójt. nn EG

Od soboty, 30 kwietnia
do poniedziałku, 2 maja

odbywało si´ sprzàtanie Sikor
i K´py Kikolskiej. Dzi´kuj´

Radzie Sołeckiej,
mieszkaƒcom

i działkowiczom za wzi´cie
udziału w sprzàtaniu.

Sołtys Ewa Kiepurska

Remonty, budowy i porzàdek nowy
W

tym roku Referat ma
w planach jeszcze kilka
projektów do zrealizowa-
nia. Poza tym Referat

Gospodarki Komunalnej na bie˝àco
porzàdkuje teren naszej Gminy, re-
aguje na zg∏oszenia mieszkaƒców
i dope∏nia dzia∏ania inwestycyjne.

Inwestycje w trakcie realizacji 
Na wniosek Wójta Gminy Wieliszew
Paw∏a Kownackiego trwajà obecnie
roboty drogowe na ul. Modliƒskiej
w Wieliszewie w zakresie usuni´cia
w ramach r´kojmi usterek. Przeglà-
dy przeprowadza∏ Mazowiecki Zarzàd
Dróg Wojewódzkich Rejon Drogowy
w Wo∏ominie, przy udziale pracowni-
ków Urz´du Gminy Wieliszew. Kosz-
ty usuni´cia usterek wykazanych
w protoko∏ach z przeglàdów w ca∏o-
Êci pokryje wykonawca robót w ra-
mach r´kojmi za wady fizyczne robót,
które zaistnia∏y w okresie 3-letniej
gwarancji. Termin zakoƒczenia prac
przewidziany jest na 31 maja.

Trwa budowa obiektów sporto-
wych ze Êwietlicà Êrodowiskowà
w Krubinie. Dobiegajà koƒca robo-
ty ciesielskie przy konstrukcji wi´ê-
by dachowej oraz roboty ˝elbetono-
we. Wylewane sà betonowe Êciany
oporowe po obu stronach wjazdu
do gara˝u.

Nadal pracujemy nad projektem
„Adaptacja budynku Remizy Stra-
˝ackiej na potrzeby sali zebraƒ z za-
pleczem socjalnym w Ka∏uszynie”.
Dokoƒczono pokrycie dachu blachà
starej cz´Êci remizy. W starej cz´Êci
remizy rozebrano posadzk´. Nowa

b´dzie wzmocniona pod samo-
chód 30-tonowy.

Trwajà prace odbiorowe wykona-
nej kanalizacji w miejscowoÊci ¸aj-
ski – etap I i II. Na poczàtku czerw-
ca planowane sà rozruchy przepom-
powni.

Inwestycje zakoƒczone
Urzàd Gminy Wieliszew zainstalo-
wa∏ 12 lamp na ulicy Sosnowej
w Podd´biu; w miejscu, gdzie nigdy
nie by∏o dotàd oÊwietlenia. Realiza-
cja tej inwestycji kosztowa∏a 65 tys.
z∏. ZakoƒczyliÊmy równie˝ realizacj´
inwestycji polegajàcej na budowie
drogi, miejsc parkingowych, chodni-
ków i oÊwietlenia drogowego na od-
cinku ∏àczàcym Gminne Gimnazjum
w Wieliszewie z Al. SolidarnoÊci.
W ramach projektu znalaz∏a si´
równie˝ budowa drogi dojazdowej
do przepompowni.Wykonawca gratis
do∏o˝y∏ dodatkowo oznakowanie pio-
nowe. Koszt inwestycji wyniós∏ pra-
wie 180 tys. z∏. Jest ona obj´ta 3-let-
nià gwarancjà. Po ponad 45 dniach
robót inwestycja zosta∏a odebra-
na i przekazana do u˝ytkowania.

Plany inwestycyjne
W najbli˝szej przysz∏oÊci Urzàd Gmi-
ny Wieliszew planuje nast´pujàce in-
westycje: budowa drogi gminnej Po-
niatów – ¸ajski (zakoƒczono prace
projektowe, z∏o˝ono dokumentacj´
w Starostwie Powiatowym z wnio-
skiem o wydanie decyzji zezwolenia
na realizacj´ inwestycji), adaptacja
pomieszczeƒ po gimnazjum
na przedszkole oraz remont dachu

Szko∏y Podstawowej w Skrzeszewie,
wykonanie oÊwietlenia na ul. Wiej-
skiej w Olszewnicy Starej.

Poza wymienionymi inwestycjami
warto wspomnieç, ˝e Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki parafo-
wa∏ umow´ trójstronnà z Powiatem
Legionowskim oraz Mazowieckim
Zarzàdem Dróg Wojewódzkich
w sprawie przebudowy skrzy˝owa-
nia ul. Nowodworskiej z Dworcowà
po∏àczonej z budowà sygnalizacji
Êwietlnej.

Na poczàtku maja Referat Gospo-
darki Komunalnej bra∏ udzia∏ w ak-
cji oczyszczania Gminy Wieliszew
wywo˝àc Êmieci ze sprzàtanych tere-
nów. Zebrano ponad 80 m3 odpadów,
wywieziono 8 kontenerów Êmieci.
Obecnie pracownicy Referatu Go-
spodarki Komunalnej sà na etapie
wykaszania terenów trawiastych
m.in. na boisku w Micha∏owie-Regi-
nowie, placu obok boiska w Wielisze-
wie, poboczu ul. KoÊcielnej i Solidar-
noÊci oraz poboczu przy drodze wo-
jewódzkiej 631. Przeprowadzono
ogl´dziny chodników na terenie ca-
∏ej Gminy. Do tej pory do naprawy
zakwalifikowano: chodnik od Skrze-
szewa do Ka∏uszyna (wyrównanie
nierównoÊci i prze∏omów) oraz chod-
nik w Ka∏uszynie (wyrównanie na
ul. S∏owackiego na mostku). Referat
sukcesywnie wykonuje prace wyrów-
nawcze dróg gminnych – ˝wirowanie
i utwardzenie. Do tej pory wyrówna-
no drogi w Janówku, utwardzono
i wyprofilowano ulice Spokojnà oraz
wy˝wirowano ulic´ Zacisze.

nn  

Referat Inwestycji
i Rozwoju Urz´du
Gminy Wieliszew
w najbli˝szym
czasie odda
do u˝ytku dwie
du˝e inwestycje. 

Edyta Gàgolewska/MK

So∏tys Mieczys∏aw Twardo bardzo dzi´kuje mieszkaƒcom Olszewnicy Nowej za liczne i aktywne uczestnictwo w akcji sprzàtania wsi w ramach
akcji „Czysta Gmina”. Bardzo istotna jest dla spo∏ecznoÊci lokalnej ch´ç wspólnej realizacji pewnych zadaƒ, które s∏u˝à wszystkim mieszkaƒcom.

Akcja „Czysta Gmina”
Zbiórka sprzàtajàcych odby∏a si´ w so-
bot´, 7 maja, o godz. 10. Posprzàtano te-
ren wokó∏ przystanków autobusowych,
zebrano Êmieci z pobocza wzd∏u˝ chod-
nika i dzia∏ek przyleg∏ych. Jednak naj-
wi´ksze prace zosta∏y wykonane
na dzia∏ce, na której znajduje si´ plac
zabaw dla najm∏odszych i boisko do gry

w pi∏k´ no˝nà. Oczyszczono lasek na tej
dzia∏ce, wyrównano teren, zebrano ka-
mienie i skoszono traw´. Mieszkaƒcy
przynieÊli ze sobà sprz´t i narz´dzia.

Dzi´kuj´ bardzo w imieniu swoim
i wszystkich uczestników akcji sprzàta-
nia, radnemu wsi Olszewnica Nowa
i Ka∏uszyn Panu Grzegorzowi Zbrocho-

wi, który wspomóg∏ nas swoim ci´˝kim
sprz´tem w niwelowaniu terenu. Po ci´˝-
kiej, pracy w ramach podzi´kowania
i wspólnej integracji mieszkaƒców, od-
by∏o si´ ognisko z pieczeniem kie∏basek
zorganizowane przez So∏tysa wsi. W ak-
cji czysta wieÊ i gmina udzia∏ wzi´li: S∏a-
womir Kwiatkowski, Robert Bawor,

Grzegorz Zbroch, Grzegorz i Marek
Trzaskomowie, Krzysztof i W∏odzimierz
Gronkowie, Jacek i Katarzyna Chojnow-
scy, Kamil i Adam oraz Beata Stolarscy,
Patryk Sadowski, Stanis∏aw Trzaskoma,
Pawe∏ Grodek, S∏awomir Trzaskoma,
Bogdan Obr´bski, Pawe∏ Mróz, Mieczy-
s∏aw i Krystyna Twardo. nn MT

Prace przy 
ul. KoÊcielnej w Wieliszewie  
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OÊwietlenie 
ul. Sosnowej w Podd´biu
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Z ˝ycia Gminy

Wielopokoleniowe
sprzàtanie

Nasza Gmina coraz mocniej sta-
wia na ekologi´. Zachowanie
czystoÊci Êrodowiska jest cz´-
Êcià tej strategii.

NNoorrmmaallnnàà  kkoolleejjàà  rrzzeecczzyy  jjeesstt,,  ˝̋ee  ÊÊwwiiaatt  pprrzzeemmiijjaa..  LLuuddzziiee  rróówwnniiee˝̋  pprrzzyycchhooddzzàà  ii  ooddcchhooddzzàà
ppoozzoossttaawwiiaajjààcc  sswwóójj  ddoorroobbeekk  nnaasstt´́ppnnyymm  ppookkoolleenniioomm  ww  ppoossttaaccii  ddóóbbrr  mmaatteerriiaallnnyycchh,,
ddookkoonnaaƒƒ  ttwwóórrcczzyycchh,,  iinntteelleekkttuuaallnnyycchh  ii  pprraaccyy  nnaa  rrzzeecczz  ooggóó∏∏uu  ssppoo∏∏eecczzeeƒƒssttwwaa..

W sobot´, 7 maja, w ramach akcji
„Sprzàtanie Âwiata”, uczniowie Szko∏y
Podstawowej im. Stanis∏awa Moniuszki
w ¸ajskach przy wsparciu pani Ewy Pio-
trowskiej, nauczycielki przyrody, wraz
z cz∏onkami „Klubu Seniora” w ¸aj-
skach podj´li si´ posprzàtania terenu
wzd∏u˝ ulicy KoÊcielnej. Z leÊnej drogi
naprzeciw ulicy Kolejowej zebraliÊmy
ponad 70 worków ró˝nego rodzaju od-
padów. Niestety ju˝ po paru dniach
od oczyszczenia tego terenu ponownie
znalaz∏y si´ tam Êmieci.

Mimo tego, ˝e niektórzy nie uszano-
wali naszej pracy, jesteÊmy usatysfak-
cjonowani, ˝e zrobiliÊmy coÊ dla naszej
planety. nn Wiktoria Wi´ch

Przedszkolaki
kochajà Ziemi´

Dzieci dbajàc o Êrodowisko
obchodzi∏y Dzieƒ Ziemi.

Przedszkole Nr 1 w Wieliszewie przy∏à-
czy∏o si´ do obchodów Mi´dzynarodowe-
go Dnia Ziemi. Ju˝ przed 22 kwietnia
najstarsze dzieci utworzy∏y patrol eko-
logiczny i zbiera∏y odpady wokó∏ przed-
szkola i Urz´du Gminy Wieliszew.Wraz
z rodzicami, dzieci zbiera∏y równie˝ ma-
kulatur´. Fina∏em obchodów Dnia Zie-
mi by∏y teatrzyki ekologiczne, w których
dzieci wcieli∏y si´ w role turystów i eko-
logów. Po przedstawieniach dzieci otrzy-
ma∏y nagrody i wyró˝nienia w powiato-
wym konkursie plastycznym „˚yciodaj-
ne s∏oƒce” oraz przedszkolnym
konkursie ekologicznym „Oszcz´dza-
my energi´”.

Nagrody wr´czy∏y Dyrektor Przed-
szkola Anna Budniak, Kierownik Refe-
ratu Ochrony Ârodowiska Barbara ̧ emp-
kowska oraz Maria Rzàsowska. Nagrody
w konkursie „Oszcz´dzamy energi´” zo-
sta∏y ufundowane przez Wójta Gminy
Wieliszew Paw∏a Kownackiego. nn PS

Wiosenne Puzzlowanie

Nauka poprzez rozrywk´, czyli puzzle ∏àczàce w sobie
elementy edukacji, zabawy i rywalizacji. Gminny konkurs
uk∏adania puzzli odby∏ si´ 15 kwietnia, w Szkole Podstawowej
im. Kornela Makuszyƒskiego w Skrzeszewie.

Pierwsze puzzle powsta∏y oko∏o 1763 ro-
ku, a ich wynalazcà by∏ John Spilsbury,
grawer i kartograf. Widzia∏ on problemy,
jakie dzieci majà z przyswajaniem geogra-
fii. Spilsbury postanowi∏ u∏atwiç im nauk´
i swoje mapy nakleja∏ na cienkie maho-
niowe deski, nast´pnie pocià∏ ca∏oÊci
wzd∏u˝ granic paƒstw. Podzielony obraz
sta∏ si´ bardzo popularny w ówczesnej An-
glii – tak w∏aÊnie powsta∏y puzzle dla dzie-
ci. Szybko zacz´to produkcj´ dla osób star-
szych. Zmieniajàc tematyk´ naklejanych
obrazów stworzono puzzle dla doros∏ych.

Nauka poprzez rozrywk´ – puzzle ∏àczà
w sobie elementy edukacji, zabawy i ry-
walizacji. Takà atrakcj´ zapewniono
uczniom klas 0 podczas gminnego konkur-
su uk∏adania puzzli, który odby∏ si´
15 kwietnia w Szkole Podstawowej im.
Kornela Makuszyƒskiego w Skrzeszewie.
W „Wiosennym Puzzlowaniu” wzi´li udzia∏

uczniowie wszystkich oddzia∏ów „zerówki”
(poza szko∏à z ¸ajsk). Ich zadaniem by∏o
w jak najkrótszym czasie u∏o˝yç obrazek
ze 100 elementów.
WÊród 14 uczestników najlepsi okazali si´:
I miejsce – Igor Kaczmarczyk z PS 2 Wieliszew
II miejsce – Karolina Kowalczyk z PS Janówek
III miejsce – Urszula Bia∏ous z PS Olszewnica
Stara

Wszyscy uczniowie otrzymali pamiàt-
kowe dyplomy oraz pude∏ko konkurso-
wych puzzli na pamiàtk´ ufundowanych
przez Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a
Kownackiego. nn Red.

Kangur Matematyczny dla ¸ajsk

Micha∏ Turski, uczeƒ klasy IV Szko∏y Podstawowej
im. Stanis∏awa Moniuszki w ¸ajskich, zosta∏ laureatem
Mi´dzynarodowego Konkursu „Kangur Matematyczny”.

Micha∏ zdoby∏ maksymalnà liczb´
punktów w swojej kategorii wiekowej
„Maluch”. Nagrodà jest wyjazd zagra-
niczny do Legolandu w Danii. Micha∏
po raz drugi wzià∏ ju˝ udzia∏ w tym
konkursie. W roku ubieg∏ym zdoby∏
wyró˝nienie. W tym roku okaza∏ si´
najlepszy.

Mi´dzynarodowy Konkurs „Kangur Mate-
matyczny” jest adresowany do uczniów
szkó∏ podstawowych, gimnazjalnych i Êred-
nich, od klasy trzeciej szko∏y podstawowej
do klas maturalnych w liceach i techni-
kach. Rozgrywany jest pi´ciu katego-
riach. ˚yczymy Micha∏owi sukcesów w ko-
lejnych edycjach tego konkursu. nn Red.

Promyki zwyci´˝ajà

PPoo rraazz  kkoolleejjnnyy  uuddoowwooddnniilliiÊÊmmyy,,  ˝̋ee  mmiimmoo,,  ii˝̋  jjeesstteeÊÊmmyy  nnaajjmmnniieejjsszzyymm
ooÊÊrrooddkkiieemm  ttaaƒƒccóóww  ppoollsskkiicchh  ww nnaasszzyymm  kkrraajjuu,,  lliicczzyymmyy  ssii´́
ww rryywwaalliizzaaccjjii  zz ppoozzoossttaa∏∏yymmii  zzeessppoo∏∏aammii..  

W dniach 8-9 maja pary z Zespo∏u Taƒca Lu-
dowego „Promyki” bra∏y udzia∏ w jubile-
uszowym X Królewskim Konkursie Taƒców
Polskich Wilanów 2011. Przez dwa dni 7 par
z naszego zespo∏u dzielnie walczy∏o z najlep-
szymi parami z ca∏ej Polski, bowiem na kon-
kurs do Wilanowa zawita∏y ekipy z: Warsza-
wy,Torunia, Siemiatycz, Olsztyna, Krakowa
i wielu innych miast.

W kategorii I (7-9 lat) wystàpi∏y dwie z na-
szych par: Bartosz Bisialski i Julia Szmyt oraz
Witek Jakóbczak i Ala Bo˝ek. Bartek i Jul-
ka zaj´li doskona∏e 2. miejsce, a Ala z Wit-
kiem uplasowali si´ na 8. pozycji.W kat II B
reprezentowa∏y nas pary: Miko∏aj Prokopo-
wicz i Ola Karwaƒska (9. miejsce), Kuba Woj-

no i Dagmara Fràczek (13. miejsce) oraz Mi-
∏osz Rynkowski i Kamila Kuskowska
(17. miejsce). Warto podkreÊliç, ˝e dla tych
par (zarówno w kategorii I jak i II B) by∏ to
dopiero drugi turniej w karierze.
Kat II A (10-12 lat) w cuglach wygrali nasi Mi-
strzowie Polski Kuba Rembelski i Ola Misztal.

Swojà wysokà pozycj´ w rankingu po-
twierdzi∏a para z kat III A (13-15 lat): Mate-
usz Falak i Dominika Bisialska, po zdobyciu
w tym roku tytu∏u II wicemistrzów Polski
w Wieliszewie powtórzy∏a ten sukces zajmu-
jàc 3. miejsce.

Gratulujemy wszystkim naszym parom
i ˝yczymy sukcesów na kolejnych turniejach.

nn Dariusz Skrzydlewski

Dzieƒ otwarty w Komornicy

WW sskkrróócciiee:: 1133  kkwwiieettnniiaa  –– wwiieettrrzznnyy,,  ddeesszzcczzoowwyy  ddzziieeƒƒ.. II cczzyy  ww ttaakkii
ddzziieeƒƒ,,  zz ppeecchhoowwàà  ttrrzzyynnaassttkkàà,,  mmoo˝̋ee  ssii´́  ccookkoollwwiieekk  uuddaaçç??  WWbbrreeww
ppoozzoorroomm,,  ttoo  ccoo  ddoobbrree,,  bbaa!!  NNAAJJLLEEPPSSZZEE  –– zzaawwsszzee  ssii´́  oobbrroonnii!!  

Gigantyczna Palma

„Dzisiaj wsta∏ z grobu Zbawiciel,
Waszego Âwiata Odkupiciel,
wi´c niech b´dzie koniec z∏emu
i oddajmy ho∏d nasz Jemu,
Alleluja, Alleluja !”

Okres Wielkiego Postu i oczekiwanie na Zmartwych-
wstanie Pana jest wielkim prze˝yciem zarówno dla do-
ros∏ych jak i dzieci. Tradycjà jest, ˝e dzieci Przedszko-
la Samorzàdowego w Janówku starajà si´ w∏àczyç
w przygotowanie i uroczyste prze˝ycie Âwiàt Wielkanoc-
nych. By uÊwietniç dzieƒ Niedzieli Palmowej dzieci wraz
z rodzicami i pracownikami przedszkola przygotowa∏y
1,5 metrowà palm´ ozdobionà wstà˝kami i w pi´knych
krakowskich strojach, z ma∏ymi palmami w r´ku, wzi´-
∏y udzia∏ w uroczystej Mszy Êw. w koÊciele Âw. Bart∏o-
mieja w Janówku. W pi´knym, kolorowym korowodzie,
z palmà niesionà przez tat´ Madzi, dzieci wesz∏y do ko-
Êcio∏a, co wzbudzi∏o wielkie zainteresowanie wÊród do-
ros∏ych. Aby poznaç zwyczaje i tradycje zwiàzane ze
Âwi´tami Wielkanocnymi, dzieci w przedszkolu sia∏y
owies, rze˝uch´, malowa∏y pisanki. Oczekiwa∏y te˝
na niespodziank´ przygotowanà przez zajàczka.W pi´k-
ny, przedÊwiàteczny dzieƒ, dzieci wraz z nauczycielka-
mi wybra∏y si´ do lasu, gdzie zajàczek wskazujàc dro-
g´, zostawi∏ dla nich prezenty. Wiele by∏o Êmiechu, ra-
doÊci i okrzyków kiedy dzieci dotar∏y do celu,
a na ga∏àzkach drzew wisia∏y prezenty od zajàczka. Zm´-
czeni, ale szcz´Êliwi wróciliÊmy do przedszkola.

Sk∏adajàc sobie ˝yczenia radosnych Âwiàt Wielka-
nocnych, dzieci zabra∏y do domu owies, rze˝uch´, pre-
zent od zajàczka, by w mi∏ej, domowej atmosferze, z ra-
doÊcià oczekiwaç na Zmartwychwstanie Pana.

nn Gra˝yna Sobolewska 

Pami´ç wiecznie ˝ywa
Najtrwalsza zazwyczaj

po tych ludziach jest pa-
mi´ç wtedy, kiedy poÊwi´-

cà oni cz´Êç swojego ̋ ycia dla pra-
cy na rzecz innych ludzi. Do takich
osób niewàtpliwie nale˝y zali-
czyç (Âp) Sabin´ Kalisiak, która
zmar∏a w wieku 98 lat. Pani Sabi-
na da∏a si´ poznaç jako zapalona
spo∏eczniczka, s∏u˝àca pomocà
swoim sàsiadom organizujàc po-
moc materialnà i doradczà. By∏a
aktywnà cz∏onkinià Kó∏ka Rolni-
czego, dzia∏ajàcego w Micha∏owie
od lat przedwojennych, które dys-
ponowa∏o sprz´tem rolniczym
i gospodarstwa domowego, takie-

go jak szatkowniki do kapusty,
pralki itp.

Sprz´t ten by∏ wypo˝yczany
mieszkaƒcom, poniewa˝ niewielu
spoÊród nich posiada∏o w∏asny. Po-
nadto Pani Sabina wraz z (Âp) Ire-
nà Grzybowskà i wieloma innymi
mieszkaƒcami Micha∏owa, two-
rzy∏y zwartà grup´ na kszta∏t Ko-
∏a Gospodyƒ, które organizowa∏o
˝ycie kulturalne i rozrywkowe
mieszkaƒców naszej wsi.

Nie by∏o lekko dzia∏aç w tam-
tych czasach, ludzie na ogó∏ ˝yli
biednie, nie by∏o osiàgni´ç tech-
niki, jakie mamy dziÊ. Dlatego lu-
dzie, którzy podejmowali dzia∏a-

nia na rzecz spo∏eczeƒstwa, musie-
li si´ wykazywaç wielkà pomys∏o-
woÊcià. Jednak by∏y te˝ pozytyw-
ne uwarunkowania – ludzie mieli
wi´cej wolnego czasu, dlatego ∏a-
twiej si´ organizowali i byli bar-
dziej zwarci w dzia∏aniach.

Wracajàc pami´cià do Pani Sabi-
ny, pami´tam jak w 1980 r, naczel-
nik gminy Niepor´t przyjecha∏
do Micha∏owa-Reginowa na Zebra-
nie Wiejskie, którego nie by∏o gdzie
pomieÊciç. Sytuacj´ uratowa∏a Pa-
ni Sabina zapraszajàc wszystkich
do swojego ma∏ego mieszkania,
gdzie to zebranie si´ odby∏o. By∏em
tam równie˝ ja. Jak si´ póêniej oka-

za∏o spotkanie to przesz∏o do naszej
historji, bo zapoczàtkowa∏o wiele
póêniejszych dzia∏aƒ. Zebranie od-
by∏o si´ na stojàco z powodu ciasno-
ty. Ja widzàc t´ sytuacj´ postawi∏em
wniosek o wybudowanie Êwietlicy
w naszej wsi. By∏ to trafny pomys∏,
bo natychmiast zosta∏ poparty przez
zebranych. Na tym samym Zebraniu
zosta∏ powo∏any Spo∏eczny Komitet
Budowy Âwietlicy w Micha∏owie-Re-
ginowie. Teraz, gdy to wspominam,
„∏za si´ w oku kr´ci”.Wspomnijmy
wszyscy naszà wspania∏à spo∏ecz-
niczk´ Sabin´ Kalisiak. „CZEÂå
JEJ PAMI¢CI”

nn Mieczys∏aw Berdowski

W piàtek, 6 maja odby∏o si´ drugie losowanie
w konkursie „Jestem stàd!”, prowadzonym w ra-
mach akcji „Jestem stàd! Jestem mieszkaƒcem
Gminy Wieliszew”. Konkurs, tak jak i ca∏a ak-
cja, b´dzie trwa∏ do koƒca kwietnia 2012 roku.
Co miesiàc losujemy pi´ç osób, które otrzymujà na-
grody od naszych sponsorów: Hurtownia Ksià˝ki „Mc
Kwadrat”, Hotel Restauracja „Sienkiewicz”, Studio
Urody „Patrix”, OÊrodek Hipoterapii „Stajnia Klucz”,
Sklep Spo˝ywczy „IKA” oraz szóstego zwyci´zc´, któ-
ry otrzymuje nagrod´ miesiàca – aparat fotograficz-
ny od sponsora g∏ównego „NieruchomoÊci Mazow-
sze.PL”.

Komisja w sk∏adzie: Mariola Pisarek, Józef Borzew-
ski i Edyta Gàgolewska drogà jawnego losowania wy-
∏onili kwietniowych zwyci´zców: 
– Barbara Sujkowska-Maƒk zosta∏a szcz´Êliwà w∏aÊci-

cielkà aparatu fotograficznego ufundowanego przez
Sponsora G∏ównego „Nieruchomosci Mazowsze.PL”,

– Adam Krygier zosta∏ nagrodzony koszem s∏odyczy
od Sklepu spo˝ywczego IKA,

– Robert Bielecki wygra∏ „Darmowà Metamorfoz´”
ufundowanà przez Studio Urody „Patrix”,

– Bogus∏aw Marchewka wygra∏ „Darmowà nauk´ jaz-
dy konnej” ufundowanà przez OÊrodek Hipoterapii
„Stajnia Klucz”,

– ¸ukasz Ziemak (zbie˝noÊç imienia i nazwiska z na-
szym redakcyjnym kolegà jest przypadkowa) zdoby∏
„Darmowy weekendowy pobyt” ufundowany przez
Hotel Restauracj´ „Sienkiewicz”,

– Pawe∏ Mienkus najm∏odszy, bo zaledwie trzyletni
uczestnik konkursu, zosta∏ nagrodzony kuponem ra-
batowym na zakup ksià˝ek przez internet w Hurtow-
ni Ksià˝ki „M.C. Kwadrat”, gwarantujàc sobie dobrà
podstaw´ na nauk´ czytania.

Zwyci´zcom gratulujemy i przypominamy – do
wygrania nagroda g∏ówna – telewizor LCD ufundowany
przez Maxinwest nn EG

Drugie losowanie
konkursu Jestem
stàd! wy∏oni∏o
pi´cioro zwyci´zców
oraz zwyci´zc´
miesiàca, który
otrzyma∏ aparat
fotograficzny.

Tak te˝ by∏o na dniu otwartym w Zespole
Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w Komornicy
dawne TGW D´be. Pe∏en sukces, od poczàt-
ku do koƒca.

GimnazjaliÊci w drugim dniu zmagaƒ eg-
zaminacyjnych jak˝e licznie wraz z rodzica-
mi, przybyli zobaczyç t´ wyjàtkowà szko∏´.
Jednym s∏owem rzec mo˝na: t∏umy. Na par-
kingu szkolnym ró˝norodnoÊç tablic rejestra-
cyjnych. Zainteresowani naukà w ZSP w Ko-
mornicy przybyli ze Szczytna, Przasnysza,
Ciechanowa, Garwolina … i oczywiÊcie z bli˝-
szych okolic.

W roku szkolnym 2011/12, w Szkole w Ko-
mornicy mo˝na b´dzie wybraç nauk´ w klasach:
– bezpieczeƒstwo i porzàdek publiczny (kla-

sa policyjna), gdzie poza przedmiotami
ogólnokszta∏càcymi sà przedmioty dodat-
kowe: wiedza o policji; elementy prawa;
kryminologia, wiktymologia i kryminalisty-
ka; prewencja i ruch drogowy oraz podsta-
wy samoobrony i pos∏ugiwania si´ bronià.
Wszystkie dodatkowe przedmioty prowa-
dzone sà przez oficerów policji.

– przysposobienie wojskowe i bezpieczeƒ-
stwo narodowe (klasa wojskowa), w której
realizowane sà nast´pujàce przedmioty do-
datkowe: wiedza o wojsku, elementy pra-
wa, elementy taktyki, elementy dowodze-
nia, elementy ochrony Êrodowiska i bhp,

a tak˝e pos∏ugiwanie si´ bronià. Przedmio-
ty zwiàzane z tematykà wojskowà prowa-
dzone sà przez oficera Wojska Polskiego
w stopniu genera∏a.

– s∏u˝by specjalne, gdzie dodatkowo naucza-
ne sà przedmioty: s∏u˝by porzàdku publicz-
nego, wspó∏czesne zagro˝enia terroryzmem,
elementarne podstawy strzelectwa.

Poza klasami mundurowymi w Zespole
Szkó∏ w Komornicy, sà tak˝e klasy dla huma-
nistów. Mo˝na wybraç min. klas´ dziennikar-
sko-prawniczà. Uczniowie b´dà mogli w za-
kresie rozszerzonym uczyç si´ j´zyka polskie-
go, historii, wiedzy o spo∏eczeƒstwie.
Dodatkowym przedmiotem jest propedeuty-
ka prawa. Ch´tni mogà równie˝ zdobywaç
wiedz´ w zawodzie technika budownictwa
w czteroletnim technikum. Szko∏a zapewnia
internat.

W czasie Êrodowego spotkania odwiedza-
jàcy szko∏´ mogli zwiedziç budynek, baz´
sportowà, i internat. Przewodnikami byli
dumni uczniowie, którzy ubrani w mundury
wyglàdali wr´cz imponujàco. Jak przyznali
sami goÊcie: „Robi∏o to wra˝enie.”

Wype∏niona po brzegi sala gimnastyczna
oklaskiwa∏a przemówienie dyrektora Andrze-
ja Siwca, który mówi∏ o tym, ˝e szko∏a stawia
na przyjazne traktowanie ka˝dego, kto zechce
si´ w niej uczyç. nn Iwona St´pieƒ

Pierwszy aparat wygrany 
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Âwi´to Stra˝aka

Gminne uroczystoÊci
zwiàzane
z tegorocznym
Âwi´tem Stra˝aka
odby∏y si´ w sobot´,
14 maja,
w Skrzeszewie.
Podczas imprezy
uczczono równie˝
jubileusz 85-lecia
dzia∏alnoÊci
Ochotniczej Stra˝y
Po˝arnej
w Skrzeszewie.

Mariusz Kraszewski

U
roczystoÊci rozpo-
cz´∏y si´ Mszà Êw.
celebrowanà przez
ks. Krzysztofa Kru-
p´, który podczas

nabo˝eƒstwa wielokrotnie na-
wiàzywa∏ do zaszczytu i ofiarno-
Êci stra˝ackiej s∏u˝by. Zaznaczy∏,
˝e poÊwi´cenie dla wspólnoty,
drugiego cz∏owieka, cz´sto z na-
ra˝eniem w∏asnego ˝ycia, jest
najwy˝szym wyrazem chrzeÊci-
jaƒskiej mi∏oÊci. Po Mszy Êw.
g∏os zabra∏ Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, który podzi´ko-
wa∏ stra˝akom za trudy poniesio-
ne na rzecz lokalnej spo∏ecznoÊci.
Zapewni∏ równie˝ o swojej osobi-
stej wdzi´cznoÊci wspominajàc
wspólnà prac´ podczas akcji
przeciwpowodziowej.

Âwi´to Stra˝aka jest okazjà
do corocznego podsumowania
pracy druhen i druhów. Jednak
tym razem nastrój uroczystoÊci
by∏ szczególnie podnios∏y, a to
za sprawà krzy˝y zas∏ugi przyzna-
nych przez Prezydenta RP Bro-
nis∏awa Komorowskiego kilkuna-
stu naszym stra˝akom. Odznacze-
nia wr´czy∏ w imieniu g∏owy
paƒstwa Micha∏ Szweycer. Na-
grody odebrali równie˝ pozosta-
li wyró˝niajàcy si´ stra˝acy,
wÊród których prym wiód∏ Wie-
s∏aw WiÊniewolski odbierajàcy
od wójta Paw∏a Kownackiego
– gratulacje i ˝yczenia jako pre-
zes OSP w Skrzeszewie z oka-
zji 85-lecia dzia∏alnoÊci tej orga-
nizacji oraz podzi´kowania za
15 lat pe∏nienia funkcji Komen-
danta Gminnego Zwiàzku Ochot-
niczych Stra˝y Po˝arnych RP
w Wieliszewie.

Po cz´Êci oficjalnej przyszed∏
czas na rozrywkowà. Znalaz∏y si´
w niej wyst´p Orkiestry D´tej
i Ma˝oretek z Ostrowii Mazo-
wieckiej oraz integracja z posta-
ciami znanymi z bajki o Kubusiu
Puchatku. Profesjonalnie przy-
gotowany program artystyczny
by∏ emocjonujàcym preludium
do koncertu grupy Dwie Korony
wykonujàcej przeboje jednego
z liderów Czerwonych Gitar
Krzysztofa Klenczona, która ura-
czy∏a licznie zgromadzonà pu-
blicznoÊç wiàzankà przebojów.
To oÊmieli∏o zgromadzonych
na tyle, ˝e po wyst´pie artystów
publicznoÊç zapragn´∏a równie˝
wystàpiç w roli gwiazdy. Umo˝-
liwi∏ im to konkurs karaoke, pod-
czas którego pod scenà ustawi∏a
si´ pokaêna kolejka ch´tnych
do zaprezentowania swoich wa-
lorów wokalnych i choreograficz-
nych. Najbardziej przekonujàcy

zdobyli cenne nagrody oznaczone
herbem Gminy Wieliszew.

Po tych atrakcjach, gdy nogi sa-
me rwa∏y si´ do taƒca, na scenie po-
jawi∏ si´ zespó∏ ABBA Hit’s. Jak na-
zwa wskazuje, grupa wykonuje
przeboje szwedzkiej gwiazdy
z lat 70. Zespó∏ rozbawi∏ zgromadzo-
nych goÊci utworami, które wszyscy

doskonale znajà: „Mamma Mia”,
„Waterloo”, „Dancing Queen”. Im-
preza zakoƒczy∏a si´ trwajàcà
do póênych godzin wieczornych
dyskotekà, podczas której do taƒ-
ca gra∏ Szlagier. Przebojom nie by-
∏o koƒca a˝ do póênych godzin wie-
czornych.

nn

Âwi´to naszych
stra˝aków
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Polska biega

Na
dystansie 1 km wystar-
towa∏o 29 zawodników
w kategoriach: klasy I-
-III dziewcz´ta, ch∏op-

cy; klasy IV- VI dziewcz´ta, ch∏opcy oraz
bieg rodzinny. Na dystansie 4 km wy-

startowa∏o 53 zawodników w nast´pujà-
cych kategoriach: junior m∏odszy, junior
starszy dziewcz´ta, ch∏opcy, open kobie-
ty, m´˝czyêni oraz senior panie, panowie.

Jako pierwszy na met´ biegu g∏ównego
przyby∏ Damian Witkowski, który tym sa-

mym zosta∏ zwyci´zcàV Wieliszewskiego Biegu Wio-
sny. Poza nim medale i nagrody od Wójta Gminy

Wieliszew Paw∏a Kownackiego otrzymali najlepsi
biegacze w poszczególnych kategoriach. Organiza-
torzy tradycyjnie wyró˝nili tak˝e najm∏odszego
i najstarszego zawodnika. Natomiast ka˝dy uczest-
nik otrzyma∏ jak zwykle pamiàtkowà koszulk´ i s∏o-
dycze. Niezmiennie jednak najwi´kszà nagrodà Wie-
liszewskich Biegów jest Êwietna zabawa wÊród osób
ceniàcych sobie zdrowy i aktywny styl ˝ycia.

nn Tadeusz Szczygielski/MK

Za pomoc w organizacji du˝e słowa uznania nale˝à si´:
Gminnej Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej

Policji z Legionowa i Wieliszewa Hufcowi ZHP im. Szarych 
Szeregów,,Rój–Tom” w Legionowie.

BIEG NA DYSTANSIE 1 KM
Bieg rodzinny
1. Adam Jastrz´bowski, 

Michał Jastrz´bowski
2. Mateusz Chudorliƒski, 

Marek Chudorlinski
3. Wojciech Gozdal, Adam Gozdal

KLASY I-III SP dziewcz´ta
1. Marta Chudorlinska
2. Faustyna Bosacka
3. Magda Wiereszka

KLASY I-III SP chłopcy
1. Damian Szcz´sny
2. Michał Petrykowski
3. Tomasz Witkowski

KLASY IV-VI SP dziewcz´ta
1. Eliza Stachnik
2. Anna Teodorowicz
3. Monika Adamczyk

KLASY IV-VI SP chłopcy
1. Filip Dukielski
2. Daniel Chrzanowski
3. Łukasz Wiereszka

BIEG NA DYSTANSIE 4 KM
Junior młodszy dziewcz´ta
1. Paulina Miller
2. Patrycja Kuskowska
3. Kinga Grabczan

JUNIOR MŁODSZY chłopcy
1. Hubert Rutkowski

2. Rafał Ferenc
3. Daniel Wróblewski

JUNIOR STARSZY dziewcz´ta
1. Kinga Reda
2. Weronika Borucka
3. Magda Baranowska

JUNIOR STARSZY chłopcy
1. Jarosław Grodek
2. Mateusz Karlak
3. Patryk Okoƒ

OPEN kobiety 
1. Magdalena Wierzbicka
2. Aneta Ronek-Gliwa
3. Marta Siderowicz

VI – OPEN m´˝czyêni
1. Damian Witkowski
2. Piotr Witkowski
3. Rafał Szymborski

SENIOR panie
1. Małgorzata Szadura
2. Masłgorzata Dziobkowska
3. Barbara Kociƒska

SENIOR panowie
1. Ryszard Łukasiewicz
2. Mirosław Rogowski
3. Tomasz Klepacki

Najmłodszy uczestnik biegu
– Oliwia Kuêmiƒska (4 lata)
Najstarszy uczestnik biegu 
– Jan Kowalewski (61 lat)

WYNIKI BIEGU W POSZCZEGÓLNYCH KATEGORIACH:

V Wieliszewski
Bieg Wiosny

Po raz dziesiàty w ogóle, a piàty – na wiosn´
wystartowali w Wieliszewie zawodnicy bioràc tym
samym udział w ogólnopolskiej akcji „Polska Biega”.
W niedziel´, 15 maja, na stadionie przy Hali
Sportowej w Wieliszewie odbył si´ V Wieliszewski
Bieg Wiosny. Zawodnicy startowali na dwóch
dystansach – 1km i 4 km.

V Wieliszewski
Bieg Wiosny

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

M
K

fo
t.

EG

fo
t.

EG
fo

t.
M

K
fo

t.
EG

fo
t.

M
K

fo
t.

EG



10 gazeta wieliszewska xx 26 maja 2011

Nasze talenty

Gazeta Wieliszewska: Skàd pomys∏, aby
wziàç udzia∏ w programie X Factor?
CAROLINA TEOPHILE: To by∏o bardzo
spontaniczne. Zobaczy∏am reklam´
z wiadomoÊcià o castingu, a poniewa˝
oglàda∏am zagraniczny x Factor, wie-
dzia∏am, na czym to polega, zna∏am
zasady.Tak wi´c wraz z przyjació∏mi
pojecha∏am na casting, który okaza∏
si´ dla mnie bardzo pozytywny.
Podczas udzia∏u w programie okre-
Êli∏a Pani siebie jako „mieszank´
Polski i Wysp Karaibskich”. Prosz´
o tym opowiedzieç…
(Êmiech) Tak, rzeczywiÊcie. Mój kolor
skóry jest miksem mojej mamy, któ-

ra jest Polkà, oraz ojca pochodzàcego
z Wysp Karaibskich. Nie musz´ si´
opalaç;)
Czy Pani wyjàtkowy g∏os to równie˝
zas∏uga rodzinnych genów, czy tyl-
ko dar losu?
W mojej rodzinie nikt nie zajmuje si´
tym profesjonalnie, ale w∏aÊciwie
wszyscy Êpiewajà ∏adnie, szczególnie
pod prysznicem. Mój g∏os szkol´,
od kiedy pami´tam.
Obecnie mieszka Pani w Warszawie,
jednak jest Pani równie˝ absol-
wentkà gimnazjum w Skrzeszewie.
Jak zapami´ta∏a Pani ten okres
i Gmin´ Wieliszew?

Z gimnazjum najmilej wspominam
mojà wychowawczyni´ prof. Lucyn´
Malinowskà. Pozna∏am równie˝ wie-
le osób, a z niektórymi z nich, do dziÊ
utrzymuj´ kontakt.
Co zadecydowa∏o o tym, ˝e na ca-
stingu zaÊpiewa∏a Pani w∏aÊnie
utwór „D∏oƒ” z repertuaru Natalii
Kukulskiej?
Chcia∏am wyró˝niç si´ wybierajàc
polskà piosenk´. By∏am pewna, ˝e b´-
d´ jednà z nielicznych. Poza tym
chcia∏am pokazaç, ˝e mo˝na jà zaÊpie-
waç inaczej.
Najtrudniejsza chwila w progra-
mie...

Najtrudniejszym momentem by∏o pod-
j´cie zasugerowanej przez jury decyzji
o stworzeniu zespo∏u. Nie by∏o to dla
mnie ∏atwe, poniewa˝ zawsze chcia∏am
byç solistkà. Postawiono nas w niekom-
fortowej sytuacji, ale w porównaniu
z zespo∏ami, które çwiczà od wielu lat,
by∏yÊmy naprawd´ Êwietne.
Cz´sto jest Pani okreÊlana jako pol-
ski odpowiednik Beyonce, jednak
dla ka˝dego artysty wa˝na jest je-
go indywidualnoÊç.W jakim kierun-
ku muzycznym b´dzie Pani podà˝aç,
aby jà zachowaç?
Jak najbardziej chc´ pozostaç sobà.
Od kiedy pami´tam, zawsze uwielbia-

∏am Beyonce, jej sposób bycia, muzy-
k´. Nie lubi´ porównaƒ, a to by∏o zu-
pe∏nie nietrafne. By∏o to spowodowa-
ne, ˝e jestem mulatkà, a przecie˝ nie
ka˝dy Chiƒczyk to Bruce Lee.
Czego Pani zdaniem najbardziej
brakuje na polskim rynku muzycz-
nym?
Mnie?;) a powa˝nie mówiàc na pol-
skiej scenie brakuje oryginalnoÊci, cze-
goÊ nowego. Ja najbardziej chcia∏abym
us∏yszeç czarne rytmy, R&B, a z przy-
czyn oczywistych w Polsce prawdziwie
czarnej muzyki nie ma. Mam nadzie-
je, ˝e uda mi si´ to zmieniç.
Muzyczni idole…
Na pierwszym miejscu Michael Jack-
son,Mariah Carey oraz Beyonce.
Z polskich wokalistów ogromnie ceni´
Kayah oraz Sistars.
Moje najwi´ksze marzenie…
O marzeniach si´ nie mówi, bo si´ nie
spe∏niajà;) natomiast moim celem
w ˝yciu jest realizowanie tego, co ko-
cham i byç w tym jak najd∏u˝ej.
Z muzykà wià˝e naprawd´ wiele.
Plany na przysz∏oÊç…
Dobrze zdaç matur´, zrobiç prawo jaz-
dy, to najbli˝sza przysz∏oÊç Poza tym
rozwijaç si´ wokalnie i nie zaprzestaç
tego, bo jak wiadomo, bywajà równie˝
gorsze momenty, ale wiem, ˝e dopóki
b´d´ walczyç, nigdy nie przegram.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

DziÊ prezentujemy kolejny fragment
opowiadania „Magia Ksià˝ek”
autorstwa jednego z czytelników
biblioteki w ¸ajskach. Co
nowego przydarzy∏o si´
w ˝yciu Ksià˝koluba i jego
przyjaciela Wieliszewianka,
przekonajcie si´ sami.

Magia ksià˝ek
Skrzaty przysun´∏y si´ bli˝ej
do Êwiecy, bo zrobi∏o si´ jakby
zimniej. Ksià˝kolub zauwa˝y∏, ˝e
coraz mniej wyraênie widzi stojà-
ce przy Êcianach rega∏y.

Nad pod∏ogà unosi∏a si´ mg∏a.
– Uc..ccie….kkkkam …my?!

– wyjàka∏ przera˝ony Wielisze-
wianek.

– Nigdy! – odrzek∏ Ksià˝kolub,
który strasznie si´ ba∏, ale nie
chcia∏ tego okazaç. Nigdy by so-
bie nie wybaczy∏, gdyby nie roz-
wiàza∏ tej zagadki. Widzàc, ˝e
przyjaciel opanowuje si´ reszta-
mi woli, po∏o˝y∏ mu r´k´ na ra-
mieniu i spojrza∏ g∏´boko w oczy.

– Czy zwyci´zca Bitwy o Biblio-
tek´, ten, który w∏asnor´cznie po-
wali∏ Ksià˝ko˝ar∏acza Nieob˝arte-
go, b´dzie ucieka∏ przed byle
mg∏à??? – przemówi∏ Ksià˝kolub
– przyjacielu, razem pokonamy
ka˝dego wroga i rozwià˝emy ka˝-
dy problem! Musimy wziàç si´
w garÊç i ruszajmy naprzód!

W tym momencie zgas∏a Êwie-
ca.

Zadr˝a∏a pod∏oga i wiele ksià-
˝ek spad∏o z rega∏ów. Skrzaty po-
czu∏y, jakby coÊ je obserwowa∏o…

Ale Wieliszewianek, pobudzo-
ny s∏owami Ksià˝kolub, nie ba∏
si´. I Ksià˝kolub, pokrzepiony wi-
dokiem przyjaciela, nie myÊla∏
o ucieczce.

Ksià˝kolub zamierza∏ zapaliç
przenoÊnà latarni´, gdy Wielisze-
wianek zawo∏a∏:

– Zaczekaj! Teraz lepiej widaç
zielone Êwiat∏o. Spójrz tam!

Stamtàd wychodzi najwi´cej pro-
mieni. Musimy to sprawdziç.

I skrzaty zeskoczy∏y ze stolika,
przy którym siedzia∏y i zacz´∏y
przedzieraç si´ przez g´stà mg∏´.
W rogu biblioteki rzeczywiÊcie
Êwieci∏o najwi´cej dziwnego zie-
lonego Êwiat∏a. Skrzaty zacz´∏y
uwa˝nie oglàdaç pod∏og´.

Wtem Ksià˝kolub zakrzyknà∏:
– Patrz! Spójrz tutaj!
W pod∏odze widnia∏a niewiel-

ka, lecz wyraêna rysa. Jej wn´trze
jarzy∏o si´ zielonym Êwiat∏em.

– O psia mordka! – szpetnie za-
klà∏ Wieliszewianek – Skàd to si´
tutaj wzi´∏o?! Tyle razy przemie-
rzy∏em t´ pod∏og´ i nigdy ˝ad-
nych dziur w niej nie by∏o.

Ksià˝kolub w∏o˝y∏ tam r´k´.
– Có˝ czynisz! – zawo∏a∏ wystra-

szony Wieliszewianek – to mo˝e
byç niebezpieczne!

Ale Ksià˝kolub za coÊ pocià-
gnà∏ i ukaza∏a si´ niewielka kla-
pa, a pod nià wejÊcie do podziem-
nego korytarza.

– Wchodzimy? – zawaha∏ si´
Wieliszewianek.

– A mamy jakiÊ wybór? – zdzi-
wi∏ si´ Ksià˝kolub.

– Raczej nie…
W podziemiach latarka nie by-

∏a potrzebna, bo pali∏y si´ zawie-
szone na Êcianach pochodnie.
Gdy skrzaty zesz∏y w dó∏, us∏ysza-
∏y ciche skrzypni´cie. Klapa za-
mkn´∏a si´ za nimi. Nie mieli
wyjÊcia…cdn

cdn
nn PK

Nasz Talent w X Factor
Program „X Factor”
emitowany na antenie
jednej z prywatnych stacji
telewizyjnych wy∏oni∏
spoÊród uczestników wiele
muzycznych talentów.
WÊród nich znalaz∏a si´
mi´dzy innymi Carolina
Teophile absolwentka
skrzeszewskiego
gimnazjum, która
podzieli∏a si´ z nami
wra˝eniami z programu…
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We wtorek, 10 maja odby∏a si´ wycieczka do Torunia. 

Wycieczka do Torunia
Uczestniczyli w niej cz∏onkowie
„Klubu Seniora” w ¸ajskach
oraz seniorzy z Micha∏owa- Regi-
nowa. Zwiedzono: Ratusz Staro-
miejski, Katedr´ Âwi´tojaƒskà,
KoÊció∏ Êw. Jakuba oraz ruiny
zamku krzy˝ackiego. Podczas
spaceru po Starym MieÊcie mo˝-
na by∏o podziwiaç kamienice

i koÊcio∏y budowane w stylu go-
tyckim za czasów Miko∏aja Ko-
pernika.W drodze powrotnej zo-
baczyliÊmy miejsce, gdzie utopio-
no b∏. ks. Jerzego Popie∏uszk´.
Wielogodzinna droga w doboro-
wym towarzystwie min´∏a ni-
czym pi´tnaÊcie minut.

nn Wiktoria Wi´ch

15:00 Msza Êw. w koÊciele
pw. Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie

16:00 Defilada Talentów (ul. Modliƒskà
– od stra˝nicy OSP Wieliszew do hali
sportowej)

16:30 otwarcie festynu (przy hali sportowej
w Wieliszewie) i wr´czenie odznaczeƒ
Prezydenta RP

16:45 prezentacja twórczoÊci Mieszkaƒców:
– przedszkola, szkoły podstawowe, 

Gminne Gimnazjum, Szkoła
w Komornicy, soliÊci

– sekcje OÊrodka Kultury, ZTL Promyki,

19:00 koncert laureatów konkursu
Nasz Talent

19:45 ogłoszenie wyników konkursu
na najlepszà prezentacj´

20:00 koncert zespołu THE POSTMAN
21:45 koncert zespołu KUKIZ I PIERSI
23:00 zakoƒczenie imprezy

Ponadto:
– stoiska szkół, stowarzyszeƒ i instytucji,
– miasteczko gastronomiczne,
– kramy z upominkami,
– plac zabaw dla najmłodszych.
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Gazeta Wieliszewska poleca...

Przyjmujà codziennie 
w godzinach:

• pon – pt:  9–20 
• sobota: 10–15 

• niedziela: 10–12

reklama

Wieliszew, ul. Polna 16, tel. 22 767 94 47, 503 994 967

L e k a r z e  w e t e r y n a r i i

Beata Zgutka-Koremba 
specjalista chorób psów i kotów

i Rafa∏ Koremba 

specjalista chirurgii zwierzàt

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

OpowieÊci z ZOO
Ogród zoologiczny to niezwyk∏e miejsce,
gdzie oglàdamy ró˝ne gatunki zwierzàt
ze wszystkich stron Êwiata. Fragment dzi-
kiej przyrody w morzu betonu, asfaltu
i stali, który daje namiastk´ kontaktu
z naturà.
Wybierajàc wielkomiejskie ̋ ycie mimo-
wolnie tracimy czàstk´ samego siebie.
Cz´sto nie zdajemy sobie z tego sprawy,
˝e jesteÊmy cz´Êcià. Na Êwiecie potrze-
b´ kontaktu cz∏owieka z naturà zauwa-
˝ono doÊç dawno. Najstarszy ogród zoo-
logiczny znajduje si´ w Wiedniu – po-
wsta∏ w 1752 r.! Warszawski Ogród
Zoologiczny powsta∏ w 1928 r. – od tego
czasu sta∏ si´ jednà z g∏ównych atrakcji
miasta. Dzisiaj w sto∏ecznym ZOO znaj-
duje si´ blisko 4000 zwierzàt – przedsta-
wicieli prawie 500 gatunków.

Jednak poczàtki nie nale˝a∏y do ∏a-
twych.Wa˝nà rol´ w tworzeniu i kszta∏to-
waniu nowoczesnego ogrodu zoologiczne-
go odegrali Jan i Antonina ˚abiƒscy. Jan
˚abiƒski piastowa∏ stanowisko dyrektora
w latach 1929-1950. Dyrektor mia∏ szcz´-
Êcie, ˝e towarzyszy∏a mu ˝ona o niezwy-
k∏ych umiej´tnoÊciach i intuicji w post´-
powaniu ze zwierz´tami. Przez r´ce Anto-
niny ̊ abiƒskiej przewin´∏y si´ niezliczone
zwierz´ta – a szczególnie te s∏abe, chore,
samotne, lub po prostu wymagajàce odro-
biny ciep∏a. Trudne to by∏o zadanie, bez
niczyjej pomocy, bez lekarstw i informa-
cji opiekowaç si´ niezwyk∏ymi niekiedy
i egzotycznymi gatunkami, mogàc polegaç
tylko na intuicji, a wiedz´ zdobywajàc tyl-
ko z w∏asnych doÊwiadczeƒ.

O perypetiach warszawskiego ZOO
mo˝emy przeczytaç z ksià˝ek: „Borsu-
nio”, „D˝olly i s-ka”, „Ludzie i zwierz´-
ta”, „Rysice”. Przez d∏ugi czas pozosta-
wa∏y zapomniane, ale niedawno ukaza-
∏o si´ ich wznowienie w cyklu
„OpowieÊci z zoo”.To wspania∏e opowia-
dania z pionierskich dla ogrodu zoolo-
gicznego czasów, gdy ludzie nie wiedzie-
li praktycznie nic o egzotycznych zwie-
rz´tach, a opieki nad nimi uczyli si´
od podstaw.

Gdy z nieznanych przyczyn matka od-
rzuci∏a ma∏à hienk´, ˝eby uratowaç ̋ ycie
maleƒstwa, do akcji musia∏a wkroczyç
„matka zast´pcza” – Antonina ˚abiƒska.
Tak rozpocz´∏a si´ historia niezwyk∏ej
przyjaêni miedzy cz∏owiekiem i zwierz´-
ciem opowiedziana w ksià˝ce „D˝olly i s-
-ka”. Hienka dorasta∏a w towarzystwie
przybranego rodzeƒstwa: syna autorki
Rysia, ma∏ego lewka, szympansicy, lam-
parcicy, kozy i ogromnego psa Dory. Hien-
ka najwy˝ej ceni∏a sobie towarzystwo
swojej opiekunki i nieraz dawa∏a dowo-
dy niezwyk∏ego przywiàzania – us∏y-
szawszy g∏os swojej pani wraca∏a biegiem
niezale˝nie od tego, gdzie by∏a i co robi-
∏a, a tak˝e nie mog∏a zasnàç bez po˝egna-
nia si´ na „dobranoc”.

Bohaterami kolejnej ksià˝ki „Rysice”
sà dwa m∏ode rysie, które do warszawskie-
go Zoo, a potem do domu paƒstwa ̊ abiƒ-
skich trafi∏y prosto z lasu, znalezione
przez leÊniczego. Tak jak inne osieroco-
ne zwierzàtka, wychowywane przez An-
tonin´ ̊ abiƒskà, sta∏y si´ towarzyszkami

zabaw ma∏ego Rysia – synka autorki.
Ostatnia ksià˝ka z serii o zwierz´tach

napisana przez Antonin´ ˚abiƒskà to
„Borsunio”. Tym razem do domu Ja-
na i Antoniny ˚abiƒskich trafia ma∏y
borsuk. OczywiÊcie nie pozostawiono go
bez pomocy. Jego dorastaniu towarzyszy
niesamowita iloÊç zabawnych sytuacji
i nieporozumieƒ, jako ̋ e borsuk to zwie-
rz´ bardzo ruchliwe i ciekawe Êwiata.
Bardzo dba∏ o czystoÊç, na spacer wypro-
wadzano go na szelkach i przychodzi∏
na zawo∏anie. Uwielbia∏ pieszczoty, kà-
piel i spanie w ∏ó˝ku. Podobnie jak hien-
ka D˝olly zosta∏ zabrany na letnisko po-
∏o˝one w mazowieckich lasach, gdzie
po raz pierwszy zetknà∏ si´ z dzikà przy-
rodà. Poczàtkowo nieufny i bojaêliwy
szybko polubi∏ leÊne ost´py i coraz Êmie-
lej wypuszcza∏ si´ na d∏ugie, samotne
wycieczki.

„Ludzie i zwierz´ta” to opowieÊç
o czasach wojny, której akcja dzieje si´
na terenie warszawskiego ogrodu zoolo-
gicznego. Kiedy ˚abiƒscy stracili swoje
zwierz´ta, a miejsce, dla którego poÊwi´-
cili tyle lat leg∏o w gruzach, nie stracili
ducha, ale zacz´li ratowaç ludzi. Opusto-
sza∏e pomieszczenia dla zwierzàt sta∏y si´
wybawieniem i miejscem schronienia
dla dziesiàtków uciekinierów z getta. Jan
˚abiƒski walczy∏ w powstaniu warszaw-
skim, ci´˝ko ranny znalaz∏ si´ w niewo-
li. Pod koniec 1945 wróci∏ do Polski i pod-
jà∏ si´ odbudowy warszawskiego ogrodu
zoologicznego, prowadzi∏ dzia∏alnoÊç na-
ukowà i popularyzowa∏ przyrod´ w audy-

Repertuar Klubu czerwiec 2011
• Êroda 01.06., godz. 19:00 – „Marzyciel”

re˝yseria: Marc Forster
scenariusz: David Magee
zdj´cia: Roberto Schaefer
muzyka: Jan A.P. Kaczmarek
produkcja: USA, Wielka Brytania 2004
czas trwania: 106 min
proponuje: Ela Osytek

• Êroda 08.06., godz. 19:00 – „Ojciec w podró˝y
słu˝bowej”
re˝yseria: Emir Kusturica
scenariusz: Abdulah Sidran
zdj´cia: Vilko Fila
muzyka: Zoran Simjanoviç
produkcja: Jugosławia 1985
czas trwania: 136 min
proponuje: Grzegorz Biernat

• Êroda 15.06., godz. 19:00 – „Pancernik Potiomkin”
re˝yseria: Siergiej M. Eisenstein
scenariusz: Nina Agad˝anowa, Siergiej M. Eisenstein 
zdj´cia: Eduard Tisse, Władimir Popow
muzyka: Slowblow
produkcja: ZSRR 1925
czas trwania: 75 min
proponuje: Sławek Baƒbura

• Êroda 22.06., godz. 19:00 – „Siódmy dzieƒ”
re˝yseria: Carlos Saura
scenariusz: Ray Loriga
zdj´cia: François Lartigue
muzyka: Roque Ba os
produkcja: Hiszpania 2004
czas trwania: 103 min
proponuje: Sylwia J´dra

• Êroda 29.06., godz. 19:00 – „Pociàg”
re˝yseria: Jerzy Kawalerowicz
scenariusz: Jerzy Lutowski, Jerzy Kawalerowicz
zdj´cia: Jan Laskowski
muzyka: Andrzej Trzaskowski
produkcja: Polska 1959
czas trwania: 93 min
proponuje: Ernest Mozol

Zapraszamy do współtworzenia Klubu i jego
repertuaru. Czekamy na Wasze propozycje na Letnie
Maratony Filmowe!

cjach w Polskim Radiu. Dzi´ki swoim po-
gadankom na temat zwierzàt sta∏ si´ ulu-
bieƒcem s∏uchaczy. Jan i Antonina ˚a-
biƒscy zostali uhonorowani w 1965 roku
przez izraelski Instytut Pami´ci M´czen-
ników i Bohaterów Holocaustu Yad Va-
shem tytu∏em „Sprawiedliwy wÊród Na-
rodów Âwiata”.

nn Piotr K
W sk∏ad cyklu „OpowieÊci z zoo” wchodzà nast´-
pujàce ksià˝ki:
Antonina ˚abiƒska, „Borsunio”, Wyd. Literac-
kie, Kraków 2010
Antonina ˚abiƒska, „D˝olly i s-ka”, Wyd. Lite-
rackie, Kraków 2008
Antonina ˚abiƒska, „Rysice”, Wyd. Literackie,
Kraków 2009
Antonina ˚abiƒska, „Ludzie i zwierz´ta”, Wyd.
Literackie, Kraków 2010

W co tu zagraç...?

Bohaterowie Miecza i Magii – Rozdzia∏ Pierwszy
W tym numerze pozwol´ sobie zrecenzowaç
tytu∏ niejako legendarny, uznawany za naj-
doskonalszy przyk∏ad strategii turowej,
a tak˝e za jeden z najlepszych w historii
gier video. Panie i panowie, HoMM 3: Z∏o-
ta Edycja.
W tej ods∏onie ponownie trafiamy do ma-
gicznego uniwersum Antagarich, w którym
to wojna nigdy nie ustaje. Bitw´ prowadzi
ze sobà dziewi´ç frakcji, ka˝da o odmien-
nych wojskach i sytuacji politycznej: Era-
thiaƒski Zamek, Bastion AvLee, Bracadyc-
ka Forteca, Kreegaƒskie Inferno, Nekropo-
lis z Deyji, Loch z Eofol, Krewlodzka
Twierdza,Tataliaƒska Cytadela oraz Wrota
˚ywio∏ów, tajemniczy ostatni gracz. Ponow-
nie graczowi przyjdzie pokierowaç poczyna-
niami bohatera, który gromadzi armi´ sk∏a-
dajàcà si´ z siedmiu jednostek na miasto,
zdobywa skarby i pokonuje przeciwników,
rosnàc w si∏´ z ka˝dym poziomem. Pod tym
wzgl´dem mechanika zosta∏a zaledwie lek-
ko rozszerzona w stosunku do drugiej cz´-
Êci. Pojawi∏a si´ indywidualizacja bohate-

rów, a tak˝e wiele nowych jednostek neu-
tralnych.

A wi´c... Co decyduje o fenomenie
HoMM 3? Grafika, mimo ju˝ jedenastu lat
na karku prezentujàca akceptowalny po-
ziom? Muzyka autorstwa Johna Romero?
A mo˝e chodzi tu po prostu o prostot´ i nie-
skomplikowanà, a jednoczeÊnie niesamowi-
cie wciàgajàcà rozgrywk´? Nie ma tu skom-

plikowanych struktur ekonomicznych jak
w „Civilisation”, pokr´tnego systemu wal-
ki niczym w „Age of Wonders” czy te˝ dusz-
nej, ponurej atmosfery rodem z „Disciples”.
Gra wciàga, choç jej zamys∏ jest niesamo-
wicie prosty: „èli goÊcie majà sztandary in-
nego koloru. Skop im ty∏ki.” W rezultacie
pierwsze skrzypce gra „syndrom nast´pnej
tury”, w którym gracz nie potrafi zaprzestaç
ch∏oni´cia gry. Jest to tytu∏ dla zarówno po-
czàtkujàcych, jak i weteranów; dla star-
szych, jak i dla m∏odszych.Trzecia cz´Êç po-
siada tak˝e aktywne zgromadzenie fanów,
czego dowodem jest mocno rewolucyjny
mod „Wake of Gods”, a tak˝e zbli˝ajàcy si´
wielkimi krokami „Horn of the Abyss”, jesz-
cze bardziej wyd∏u˝ajàcy ˝ywotnoÊç
HoMM 3 (A jest jeszcze edytor!)

Gra bez wad, chyba jej jedynà przywa-
rà mo˝e byç schematycznoÊç...Ale kogo ob-
chodzi schematycznoÊç, kiedy mówimy
o tak perfekcyjnie wykonanej grze? Z czy-
stym sumieniem, 10/10. Pozdrawiam.

nn Fergard

Anime

Szkolne
dni depresyjnej
psychozy

W poprzedniej recenzji anime wspo-
mnia∏em o tytule, którego spaczenie
zdawa∏o si´ byç nie do przebicia. Jest
to jeden z najdoskonalszych przyk∏a-
dów nag∏ej zmiany klimatu, który
z lekkiej komedii zamienia si´ w dra-
mat koƒczàcy si´ nadzwyczaj krwa-
wo. Panie i panowie – „School Days”.
Makoto Itou jest typowym szesnasto-
latkiem ucz´szczajàcym do Sakaki-
no Gakuen. KtóregoÊ razu jego uwa-
g´ zwraca niezwykle urokliwa dziew-
czyna, z którà ma mo˝liwoÊç
podró˝owania do szko∏y porannym
pociàgiem. B´dàc nieÊmia∏ym, pstry-
ka jej zdj´cie telefonem komórko-
wym. Istnieje pewien przesàd: Je˝eli
utrzymasz owe zdj´cie w tajemnicy
przed osobà na nim uwiecznionym,
skoƒczycie jako para. Fotografi´ jed-
nak ktoÊ dostrzega, a tym kimÊ jest
Sekai Saionji, przyjació∏ka naszego
protagonisty. Chcàc pomóc mu na-
wiàzaç bli˝szy kontakt z dziewczynà
z pociàgu, zaczyna dzia∏aç...

„School Days” jest tytu∏em kontro-
wersyjnym. Jedni uwa˝ajà go
za obrzydliwà i beznadziejnie g∏upià
produkcj´, inni widzà w nim psycho-
logiczny dramat, a nawet odwzorowa-
nie rzeczywistoÊci takiej, jakà jà zna-
my. Zacznijmy od tego, ˝e tytu∏ ten
jest adaptacjà gry erotycznej
pod tym samym tytu∏em. Ju˝ to mo-
˝e odstraszyç co poniektórych, ale
na tym atrakcje si´ nie koƒczà, ser-
wujàc nam wyjàtkowo zaskakujàce
i brutalne zakoƒczenie...Ale musicie
sami zobaczyç, o co si´ rozchodzi.

Wa˝nà rzeczà w anime jest ewolu-
cja, a mo˝e raczej mutacja charakte-
ru g∏ównego bohatera. Ze wzgl´dnie
normalnego i nieÊmia∏ego ucznia
zmienia si´ w coraz bardziej zblazo-
wanego i po˝àdajàcego p∏ci przeciw-
nej wieprza i kiedy wydaje si´, ˝e nie
mo˝e ju˝ upaÊç ni˝ej, aktualnie mo-
˝e zrobiç coÊ takiego... Szczególnie,
˝e ma w czym wybieraç: Przyjació∏-
ka Sekai o proporcjach jedenastolat-
ki, wysportowana kole˝anka z dzie-
ciƒstwa oraz jej trzy przyboczne, b´-
dàce akurat jeszcze wi´kszymi
potworami ni˝ to, czym staje si´ Itou.
Ka˝da z nich odgrywa jakàÊ rol´ w fa-
bule.

Grafika jest ok, prezentujàc stan-
dardowe „du˝e oczy” i pi´kne figu-
ry. Co ciekawe, mimo swego pocho-
dzenia, tylko jedna z dziewczyn cha-
rakteryzuje si´ pe∏nà piersià.
Pozosta∏e, choç uzbrojone, nie ∏amià
granic absurdu, jakie czasami sà
w tym gatunku przekraczane.Tak˝e
muzyka jest niczego sobie, przepla-
tajàc lekkie i pogodne kawa∏ki
z utworami potrafiàcymi z∏amaç ser-
ce wpó∏.

Ja zaliczam si´ do osób, którym si´
podoba∏o. Nie jest to dzie∏o wybitne,
ale mog´ je z czystym sumieniem po-
leciç. 8/10.

Och, ze wzgl´du na sporà doz´ za-
chowanego erotyzmu (manga wypa-
da w porównaniu wr´cz prezbiteriaƒ-
sko), nie polecam tego widzom m∏od-
szym ni˝ lat 16.

nn Kacper „Fergard” Wala
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Gminy Wieliszew w okresie od 26 marca do 22 kwietnia 2011
Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Budowa obiektów sportowych ze Êwietlicà Êrodowiskowà w Krubinie.
Wykonano strop Terriva nad parterem, wykonywane sà mury górnej
kondygnacji, nadpro˝a oraz wieƒce na Êcianach.

2. Adaptacja budynku Remizy Stra˝ackiej na potrzeby Sali zebraƒ z za-
pleczem socjalnym w Ka∏uszynie. Wykonano ocieplenie Êcian ze-
wn´trznych styropianem, pokryto dach blachà, wykonano rynny, wsta-
wiono stolark´ okiennà w nowej cz´Êci obiektu. Wykonano nadpro-
˝a nad drzwiami oraz wieƒce ˝elbetowe na Êcianach zewn´trznych,
wstawiono nowe wiàzary dachowe pokryte deskami i papà, ocieplo-
no Êciany zewn´trzne.

3. Poprawa bezpieczeƒstwa komunikacyjnego oraz zagospodarowanie prze-
strzeni publicznej w Wieliszewie. Kontynuowane by∏y roboty w zakre-
sie budowy ciàgu pieszo-jezdnego z oÊwietleniem do Gimnazjum od stro-
ny Alei SolidarnoÊci oraz prace przy budowie zjazdu i utwardzaniu na-
wierzchni drogi dojazdowej do przepompowni wód deszczowych.

4. Budowa drogi gminnej nr 180527W Poniatów – ¸ajski. Trwa∏y prace
projektowe drogi gminnej – ul Alei Ró˝. Referat dokona∏ analizy a na-
st´pnie wyda∏ opini´ w zakresie planu sytuacyjnego drogi, konstruk-
cji, geometrii oraz sta∏ej organizacji ruchu.

5. Rozstrzygni´to przetargi na dostaw´ wraz z monta˝em 7 kompletów
zestawów przy∏àczeniowych kanalizacji podciÊnieniowej systemu RO-
EVAK w miejscowoÊciach Krubin, Janówek Pierwszy i Góra oraz bu-
dow´ oÊwietlenia drogowego ulicy Sosnowej w Podd´biu – II etap
od stacji trafo nr 1490 oraz bie˝àce utrzymanie dróg gminnych o na-
wierzchni ˝wirowej i gruntowej na terenie Gminy.

6. Przygotowano przetarg na zakup trzech laptopów z oprogramowaniem,
jednego urzàdzenia wielofunkcyjnego oraz jednego rzutnika multi-
medialnego na potrzeby projektu „Wieliszewska Akademia Przysz∏o-
sci”

7. Prowadzony by∏ nadzór inwestorski nad budowà ciàgu pieszo-jezdne-
go i miejsc postojowych wraz z oÊwietleniem od Al. SolidarnoÊci
do Gimnazjum gminnego w Wieliszewie. Porzàdkowanie terenu, ro-
boty rozbiórkowe, roboty ziemne, roboty brukarskie i elektryczne.

8. Uzgodniono projekt przebudowy ul. Niepodleg∏oÊci w Wieliszewie
w zakresie organizacji ruchu. Projekt wykonywany jest na zlecenie
Starostwa Legionowskiego

9. Przygotowano materia∏y do realizacji zadania polegajàcego na zamon-
towaniu billboardów.

10. Z∏o˝ono wnioski w programie OSP 2011 oraz w ramach podzia∏u 0,6
% rezerwy cz´Êci oÊwiatowej subwencji ogólnej na rok 2011.

11. Rozstrzygni´to przetarg i podpisano umow´ na opracowanie doku-
mentacji technicznej na budow´ oÊwietlenia w drogach gminnych
– ulicy ˚abi Chór i odcinka ulicy Retmaƒskiej w m. Topolina.

12. Trwa przygotowanie materia∏ów i dokumentów do przetargu na wy-
∏onienie wykonawcy aktualizacji projektu budowy ulicy Mi∏ej w Wie-
liszewie.

13. Przygotowano porozumienia do podzia∏u i wykupu dwóch dzia∏ek
pod budow´ ulicy Jeziornej w Wieliszewie.

14. Opracowano program funkcjonalno-u˝ytkowy dla budowy oÊwietle-
nia ulicy Kasztanowej w m. ¸ajski.

Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Przygotowanie dokumentacji zwiàzanej z podpisanym przez Wójta

Gminy aktem notarialnym umowy nieodp∏atnego przej´cia dzia∏ki
gruntu pod poszerzenie drogi gminnej w Skrzeszewie.

2. Sukcesywne uzupe∏nianie stanu mienia gminnego o nabyte nierucho-
moÊci gruntowe.

3. Wydanie 2 decyzji w sprawie naliczenia op∏aty adiacenckiej z tytu-
∏u wzrostu wartoÊci dzia∏ki na skutek jej podzia∏u.

4. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ za drogi przej´te z mocy pra-
wa na w∏asnoÊç Gminy oraz sporzàdzanie dokumentacji z tym zwià-
zanej.

5. Wydanie 25 zawiadomieƒ o nadaniu numeru porzàdkowego, 3 zaÊwiad-
czenia o posiadanym numerze porzàdkowym i 1 zawiadomienie o zmia-
nie numeru z urz´du.

6. Przygotowanie projektu uchwa∏y wraz z uzasadnieniem w sprawie na-
zwy ulicy.

7. Przygotowanie dokumentacji w sprawie podzia∏u geodezyjnego dzia∏-
ki gminnej oraz podpisanie umowy o dzie∏o z wykonawcà robót.

8. Podpisanie umowy cywilnoprawnej dot. wyceny nieruchomoÊci
gminnych, z wy∏onionym w trybie zapytania ofertowego rzeczoznaw-
cà majàtkowym.

9. Prowadzenie post´powania w sprawie wydzier˝awienia na czas okre-
Êlony nieruchomoÊci zabudowanej pawilonem na oÊ. 600-lecia w Wie-
liszewie (publikacja og∏oszenia o przetargu).

10. Prowadzenie 27 post´powaƒ w sprawie naliczenia op∏aty adiacenc-
kiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci w skutek ich podzia-
∏u.

11. Korespondencja dot. spraw bie˝àcych z zakresu w∏aÊciwoÊci refera-
tu (w tym z PKP S.A.)

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego 
1. Zameldowanie na pobyt sta∏y 39 osób, czasowy  11 osób, przemeldo-

wano na pobyt sta∏y 11 osób, zameldowano 6 noworodków i wystà-
piono o nadanie numeru ewidencyjnego pesel dla noworodka.

2. Przyj´cie 50 wniosków o wydanie dowodu osobistego.
3. Zweryfikowanie 20 osób zameldowanych na terenie gminy.
4. Udzielenie10 odpowiedzi na wnioski dotyczàce informacji o danych

osobowych.
5. Wydanie na w∏asny wniosek dla 10 osób zaÊwiadczenia o zameldo-

waniu w lokalu.
6. Wydanie 2 decyzje administracyjnych na wniosek stron o wymeldo-

waniu z pobytu sta∏ego.
7. Wszcz´cie 3 post´powaƒ administracyjnych o wymeldowanie z miej-

sca pobytu sta∏ego.
8. Wydanie 3 decyzji w sprawie wpisania aktów do polskich ksiàg sta-

nu cywilnego.
9. Sporzàdzenie 3 aktów ma∏˝eƒstwa i 6 aktów zgonu.
10. Przyj´cie 6 zaÊwiadczeƒ stwierdzajàce brak okolicznoÊci wy∏àcza-

jàcych zawarcie ma∏˝eƒstwa.
11. Przyj´cie 4 zapewnieƒ do Êlubu cywilnego.
12. Przygotowanie i wydanie 1 odpisu zupe∏nego i 22 odpisów skróco-

nych.
13. Dokonanie 12 wpisów do ewidencji dzia∏alnoÊci gospodarczej.
14. Wydanie 3 decyzji o zaprzestaniu dzia∏alnoÊci gospodarczej.
15. Wydanie 11 zaÊwiadczeƒ o aktualnie prowadzonej dzia∏alnoÊci go-

spodarczej.
16. Wydanie 5 zaÊwiadczeƒ o zmianie wpisu do ewidencji dzia∏alnoÊci

gospodarczej.
17. Przyj´cie 3 wniosków o wznowieniu dzia∏alnoÊci gospodarczej.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
1. Przygotowanie i wydanie: 41 wypisów z miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego,10 zaÊwiadczeƒ o braku miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzennego,4 decyzje o ustaleniu lokaliza-
cji inwestycji celu publicznego,13 decyzji o warunkach zabudowy i za-
gospodarowania terenu, 7 decyzji zatwierdzajàcych projekt podzia∏u
nieruchomoÊci, 5 postanowieƒ opiniujàcych wst´pne projekty podzia-
∏u nieruchomoÊci,14 projektów decyzji o warunkach zabudowy i za-
gospodarowania terenu, 3 wszcz´cia post´powania administracyjne-
go w sprawie ustalenia op∏aty planistycznej z tytu∏u wzrostu warto-
Êci nieruchomoÊci.

2. Przygotowanie i wys∏anie: 20 pism do instytucji, 21 pism do osób pry-
watnych, 985 zawiadomieƒ o wszcz´ciu post´powania dot. warunków
zabudowy i zagospodarowania terenu (dotyczy 24 spraw).

3. Wp∏yn´∏o 25 decyzji Starosty Legionowskiego dotyczàcych wydania
pozwolenia na budow´.

4. Przygotowanie i przekazanie so∏tysom wsi obwieszczenia o wy∏o˝e-
niu do publicznego wglàdu projektu studium uwarunkowaƒ i kierun-
ków zagospodarowania przestrzennego gminy Wieliszew.

5. Podpisanie umowy na przygotowywanie operatów szacunkowych dla
potrzeb op∏aty planistycznej w rozumieniu art. 36 ust. 4 ustawy o pla-
nowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym /Dz. U. z 2003 roku, Nr 80,
poz. 717 z póêniejszymi zmianami/.

6. Przygotowanie 2 projektów uchwa∏ dotyczàcych miejscowych planów
zagospodarowania przestrzennego.

7. Przeanalizowanie 9 aktów notarialnych, pod kontem pobrania op∏a-
ty planistycznej.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa
1. Wydanie zezwoleƒ na: wyci´cie drzew 9, usuwanie odpadów komu-

nalnych 1, opró˝nianie zbiorników bezodp∏ywowych 1.
2. Przyjmowanie i sprawdzanie poprawnoÊci z∏o˝onych wniosków o usu-

ni´cie odpadów zawierajàcych azbest.
3. Przygotowanie i rozes∏anie pisma (28 szt.) do mieszkaƒców ulicy Je-

ziornej w Krubinie z proÊbà o dostarczenie umowy zawartej z firmà
na odbiór odpadów komunalnych oraz dowodów p∏acenia za us∏ugi.

4. Przyjmowanie zg∏oszeƒ w sprawie odbioru odpadów wielkogabary-
towych i zu˝ytego sprz´tu elektrycznego i elektronicznego.

5. Przygotowanie og∏oszenia o zbiórce zu˝ytych opon, aneksu do umo-
wy zawartej z firmà AG-Complex na odbieranie przeterminowanych
leków.

6. Wspó∏organizowanie z firmà AG-Complex i udzia∏ w II spotkaniu
pod nazwà „Wieliszewskie Rady na Odpady”.

7. Udzia∏ w wizytacji terenowej zorganizowanej przez Wojewódzkiego
Inspektora Ochrony Ârodowiska w sprawie cuchnàcych zastoin wody
na prywatnej nieruchomoÊci w Wieliszewie ul. Willowa oraz w 2 in-
terwencjach (w sprawie nielegalnego sk∏adowania i spalania odpa-
dów).

8. Skierowanie sprawy poruszonej na VII Sesji Rady Gminy Wieliszew
dnia 29 marca 2011 r. dotyczàcej drgaƒ generowanych przez firm´
POLHILD do Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Âro-
dowiska oraz. pisma do Komisariatu Policji w celu ustalenia spraw-
cy wyrzucania odpadów w miejscowoÊci Sikory.

9. Wydanie 1 decyzji o Êrodowiskowych uwarunkowaniach na realiza-
cje przedsi´wzi´cia

10. Udzia∏ w konferencji pn. „Powiatowy Program Rozwoju Zielonej
Energii” zorganizowanej przez radio „Hobby”.

11. Przygotowanie dokumentów dotyczàcych wniosku osób fizycznych
na otrzymanie dotacji z bud˝etu Gminy na budow´ przydomowej
oczyszczalni Êcieków.

12. Udzia∏ w dwóch spotkaniach z dzieçmi z Przedszkola Nr 1 w Wieli-
szewie poÊwieconym edukacji ekologicznej z okazji „Dnia Ziemi”.

13. Wspó∏praca z so∏tysami w zakresie organizacji sprzàtania so∏ectw.
14. Sprawy bie˝àce tj. bezpaƒskie psy, udzielanie informacji dot. zasad

selektywnej zbiórki odpadów, zg∏aszanie do utylizacji martwych zwie-
rzàt 16 sprawozdanie do Paƒstwowej Agencji Rozwiàzywania Pro-
blemów Alkoholowych z realizacji w 2010 gminnego programu roz-
wiàzywania problemów alkoholowych.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Sporzàdzenie Zarzàdzenia nr 28/11 z dnia 08.04.2011r Wójta Gminy

Wieliszew w sprawie zmian i przesuni´ç mi´dzy rozdzia∏ami w pla-
nie wydatków i dochodów bud˝etowych.

2. Przygotowanie projektu Uchwa∏y bud˝etowej na dzieƒ 27 kwiet-
nia 2011 w sprawie zmian w planie wydatków i dochodów.

3. Przygotowanie projektu Uchwa∏y w sprawie zmian w planie docho-
dów i wydatków Wieloletniej Prognozy Finansowej.

4. Sporzàdzenie miesi´cznych sprawozdaƒ z wykonania dochodów i wy-
datków (Rb-28S, Rb-27S).

5. Sporzàdzenie kwartalnych sprawozdaƒ do Regionalnej Izby Obrachun-
kowej, Mazowieckiego Urz´du Wojewódzkiego, Krajowego Biura Wy-
borczego, G∏ównego Urz´du Statystycznego (Rb-50,Rb-ZN, Rb -N, Rb-
-Z, Rb-27S, Rb-28S, Rb-NDS).

6. Przygotowanie sprawozdaƒ finansowych za 2010 rok – bilans, rachu-
nek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki (Urzàd
Gminy Wieliszew, ¸àczne sprawozdanie jednostek,Bilans Organu).

7. Przygotowanie i dekretowanie dokumentów do ksi´gowania.
8. Ksi´gowanie bie˝àcych wyciàgów bankowych dotyczàcych wydatków

i dochodów.

Referat Podatków
1. Wydanie 90 decyzji, 3 Postanowienia,12 zaÊwiadczeƒ, 29 wezwaƒ.
2. Przygotowanie 7 odpowiedzi o udost´pnienie danych osobowych.
3. Prowadzenie post´powaƒ podatkowych w zakresie zwrotu podatku

akcyzowego zawartego w cenie oleju nap´dowego, zweryfikowano z∏o-
˝one wnioski i wydano 33 decyzje ustalajàce kwoty zwrotu.

4. Przygotowanie wniosku o dotacj´ na wyp∏at´ podatku akcyzowego
zawartego w cenie oleju nap´dowego.

5. Przygotowanie sprawozdanie o udzielonej pomocy publicznej w rol-
nictwie za 2010.

6. Przygotowanie informacje o nie udzieleniu pomocy publicznej de mi-
ni mis w rolnictwie i rybo∏ówstwie za miesiàc 03 2011 r.

7. Aktualizowanie podstaw opodatkowania w zwiàzku ze zmianami ja-
kie dokonano w ewidencji gruntów i budynków, prowadzonej przez
Starostwo Powiatowe w Legionowie, w ww. okresie wp∏yn´∏y 52 za-
wiadomienia o zmianie.

8. Przygotowanie sprawozdania za I kwarta∏ 2011r.
9. Naliczenie prowizji dla so∏tysów za I rat´ 2011r.
10. Naliczenie i przekazanie 2% wp∏ywu z podatku rolnego do Mazo-

wieckiej Izby Rolniczej.
11. Wys∏anie upomnieƒ na podatek: od osób prawnych iloÊç na kwo-

t´ 8 061,00 z∏, od Êrodków transportowych na kwot´ 30 102,80 z∏
12. Wys∏anie upomnieƒ na podatek 
13. Wystawienie 5 postanowieƒ dot. zarachowania wp∏aty.
14. Zrobiono 4 zwroty nadp∏aconego podatku.
15. Przeprowadzenie analizy kont podatników na których figurujà nadp∏aty.
16. Wystawiono 8 decyzji umorzenia podatku,1 decyzj´ odmownà umo-

rzenia podatku od nieruchomoÊci,1 decyzj´ umorzenia odsetek,1 de-
cyzj´ umorzenia odsetek i roz∏o˝enia na raty zaleg∏oÊci podatko-
wej, 53 decyzje stwierdzajàce nadp∏at´ w podatku od nieruchomo-
Êci, w podatku rolnym i podatku leÊnym.

Referat Gospodarki Komunalnej
1. Wydano 16 decyzji w sprawie lokalizacji w pasie drogowym dróg gmin-

nych urzàdzeƒ infrastruktury technicznej niezwiàzanych z potrzebami
zarzàdzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego (etap projekto-
wania), 11 decyzji o zaj´cie pasa drogowego, 11 decyzji za korzystanie
z dróg w sposób szczególny, 5 postanowieƒ dotyczàcych uzgodnienia pro-
jektu decyzji o warunkach zabudowy w zakresie zarzàdzania drogami
w odniesieniu do obszarów przyleg∏ych do pasa drogowego, 4 oÊwiadcze-
nia dotyczàce mo˝liwoÊci po∏àczenia dzia∏ki z drogà publicznà.

2. Uzgodnienie 13 projektów dotyczàcych budowy urzàdzeƒ infrastruk-
tury technicznej w pasie drogowym, 1 zjazdu z drogi wewn´trznej.

Referat Informacji i Promocji Gminy 
1. Przygotowanie, wys∏anie do druku oraz dystrybucja 43. numeru Ga-

zety Wieliszewskiej (numer ukaza∏ si´ 21 kwietnia).
2. Koordynowanie (w porozumieniu z Komisarzem i jego Zast´pcà) pra-

cy Gminnego Biura Spisowego w ramach Narodowego Spisu Powszech-
nego LudnoÊci i Mieszkaƒ 2011 – podsumowanie obchodu przedspi-
sowego, aktualizacja oprogramowania, rozwiàzanie problemów tech-
nicznych, wsparcie merytoryczne, korespondencja z GUS, rozpocz´cie
spisu, podzia∏ punktów adresowych w grupie rachmistrzów.

3. Organizowanie akcji „Jestem stàd. Jestem mieszkaƒcem Gminy Wie-
liszew” majàcej na celu propagowanie postaw lojalnoÊciowych prze-
k∏adajàcych si´ na rozliczenia podatkowe, w wyniku których korzy-

sta bud˝et Gminy. Zebranie formularzy, zakoƒczenie etapu kwietnio-
wego, rozlosowanie i wr´czenie nagród.

4. Prace nad gruntownà reorganizacjà strony internetowej www.wieli-
szew.pl w kierunku zwi´kszenia jej interaktywnoÊci – wybór najko-
rzystniejszej oferty, negocjowanie treÊci umowy.

5. Prezentacja Gminy Wieliszew na targach turystycznych w Warszawie.
6. Szkolenie w dziedzinie nowej instrukcji kancelaryjnej.
7. Korekta t∏umaczeƒ z j´zyka angielskiego.
8. Uaktualnienie strony internetowej www.wieliszew.pl oraz wyposa˝e-

nie jej w nowe narz´dzie – bezp∏atne og∏oszenia internetowe.
9. Wsparcie organizacyjne i merytoryczne udzielone Wieliszewskiej Aka-

demii Przysz∏oÊci.
10. Wspó∏organizowanie i obs∏uga medialna (serwis foto, materia∏y pra-

sowe) Mistrzostw Polski w Taƒcach Polskich „Mazur”.
11. Wspó∏praca mi´dzynarodowa – przygotowania do przyjazdu niemiec-

kiej delegacji z Amt Trittau 27 kwietnia i zaproszenia na Âwi´to Gmi-
ny Wieliszew.

12. Organizacyjne wsparcie (przygotowanie sali, nag∏oÊnienia, multime-
diów) spotkania Wieliszewskie Rady na Odpady.

13. Konsultacje z firmà Bakalie dotyczàce wizualizacji Gminy Wieliszew.
Przygotowanie umowy.

14. Negocjacje dotyczàce przygotowania aktualnej mapy Gminy Wie-
liszew.

15. Negocjacje w sprawie udzia∏u i wyst´pu dzieci z terenu Gminy Wieli-
szew w festiwalu piosenki harcerskiej „Wiosenne czarowanie”. Rozmo-
wy dotyczàce mo˝liwoÊci zaszczepienia harcerstwa w Gminie Wieliszew.

16. Prace nad uchwa∏à dotyczàcà funduszu stypendialnego Gminy Wie-
liszew.

17. Wsparcie Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Legio-
nowie w organizacji Festiwalu Zdrowia.

18. Wsparcie merytoryczne i finansowe badaƒ nad historià Gminy Wie-
liszew.

19. Koordynacja udost´pnienia cytomammobusa (badania profilaktycz-
ne przeciwrakowe) mieszkaƒcom Gminy Wieliszew.

20. Przygotowanie i dystrybucja Êwiàtecznych ̋ yczeƒ Wójta Gminy Wie-
liszew i Przewodniczàcego Rady Gminy do: mieszkaƒców, instytu-
cji, pracowników.

21. Wspó∏organizowanie programu Profilaktyka a Ty na terenie Gminy
Wieliszew. Promocja programu w mediach gminnych, rozmowy na te-
mat zaanga˝owania i udzia∏u dzieci z terenu Gminy.

22. Wspó∏organizowanie wyst´pu chóru Wiwat w Wieliszewie.
23. Rozmowy z firmà SISMS dotyczàce umo˝liwienia mieszkaƒcom Gmi-

ny Wieliszew dost´pu do mobilnej strony internetowej.
24. Udzia∏ w akcji usuwania z terenu Gminy Wieliszew nielegalnych reklam.
25. Zorganizowanie wizyty dwóch niemieckich chórów reprezentujàcych

partnerskà gmin´ Trittau.
Ponadto RIiP realizowa∏ standardowe obowiàzki w zakresie: prowadze-
nia i aktualizowania strony www.wieliszew.pl (Êrednio ok. 60 informa-
cji w skali miesiàca) oraz Biuletynu Informacji Publicznej, przygoto-
wania i dystrybucji materia∏ów promocyjnych (m.in. informacji praso-
wych), prowadzenia serwisu fotograficznego, przygotowania umów
i zamówieƒ obejmujàcych merytorycznie zakres dzia∏alnoÊci Referatu,
przygotowywania pism i listów na potrzeby sekretariatu i Wójta Gmi-
ny Wieliszew.

OÊrodek Pomocy Społecznej
1. W sprawie Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´∏o 31 wniosków, wydano 30

decyzji, wyp∏acono 416 rodzinom Êwiadczenia rodzinne na kwo-
t´ 124188,70 z∏.

2. Z funduszu alimentacyjnego wyp∏acono 44 Êwiadczenia rodzinne
na kwot´ 22995 z∏, sporzàdzono i wys∏ano 36 upomnieƒ dla d∏u˝ni-
ków alimentacyjnych.

3. Wyp∏acono 21 dodatków mieszkaniowych na kwot´ 4038,53 z∏, wp∏y-
n´∏y 3 nowe wnioski o przyznanie dodatku mieszkaniowego.

4. Do pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o 25 wniosków o pomoc, wydano 46
decyzji, przeprowadzono 4 wywiady Êrodowiskowe na proÊb´ innych
instytucji, przeprowadzono 6 interwencji w tym 2 niebieskie karty,
wyp∏acono nast´pujàce zasi∏ki: sta∏e 41, celowe 33 rodzinom, specjal-
ne celowe 20 rodzinom, okresowe 7 rodzinom, w 14 szko∏ach i przed-
szkolach z formy do˝ywiania skorzysta∏o 75 uczniów.

5. Poprawiono i z∏o˝ono w dniu 07.04.2011 r. wniosek o dofinansowanie
projektu,, Równe Szanse”” z programu Operacyjnego Kapita∏ Ludz-
ki ze Êrodków unijnych.

6. Sporzàdzono bilans realizacji projektu systemowego na rok 2010.
7. Zainicjowano pozyskanie odzie˝y, zabawek, wózków, ∏ó˝eczek dla dzie-

ci z rodzin najbardziej potrzebujàcych.
8. Sporzàdzenie rocznych i kwartalnych sprawozdaƒ rzeczowo-finanso-
wych.

W zakresie kadr
1. Nie rozstrzygni´to naboru na pracownika ds. inwestycji i rozwoju gmi-

ny, og∏oszono kolejny nabór na to stanowisko. Og∏oszono równie˝ na-
bory na kierownicze stanowiska Referatu Bud˝etu i Finansów, Podat-
ków, a tak˝e projektu „Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci”.

2. Zatrudniono Beat´ Kram na stanowisko Dyrektora SAPO Gminy Wie-
liszew.

3. Podj´to dzia∏ania w celu przeprowadzenia zaplanowanych na 8 maja wy-
borów So∏tysa i Rady So∏eckiej w miejscowoÊciach ¸ajski i Wieliszew.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego
1. Opracowano sprawozdanie do Instytutu Meteorologii i Gospodarki

Wodnej Instytut Badaƒ, z przebiegu najwi´kszej historycznej powo-
dzi z 1979 roku.

2. Przygotowano sprawozdanie do Agencji Bezpieczeƒstwa Wewn´trz-
nego Delegatura w Radomiu z ochrony informacji niejawnych oraz
zmian w organizacji Urz´du.

3. Z Wojskowà Komendà Uzupe∏nieƒ Warszawa ÂródmieÊcie podpisa-
no notatk´ uzgadniajàcà wspó∏prac´ w zakresie rozpowszechniania
kart mobilizacyjnych i Akcji Kurierskiej na wypadek wojny.

Referat Sportu
1. Koordynowanie zaj´ç i wydarzeƒ sportowych w Hali sportowej w Wie-

liszewie.
2. Przygotowanie dyplomów na zakoƒczenie sezonu Amatorskiej Ligii

Pi∏ki Siatkowej,Amatorskiej Ligi Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych
i Gimnazjalnych oraz Amatorskiej Ligi Tenisa Sto∏owego

3. Przygotowanie Samorzàdowego Turnieju Pi∏ki Siatkowej (15.04.2011r.),
dyplomów na I Wieliszewski Turniej JUDO (12.04.2011r.).

4. Przygotowanie umów w zakresie: „Wspierania i upowszechniania kultu-
ry fizycznej i sportu wÊród dzieci i m∏odzie˝y oraz doros∏ych w dziedzi-
nie pi∏ki no˝nej” dla Amatorskiego Klubu sportowego „Mewa” Krubin
i Klubu sportowego „Dàb”Wieliszew oraz na pi´cioletnià okresowà kon-
trol´ technicznà Hali Sportowej dla animatorów oraz na sprzàtanie i kon-
serwacj´ boiska sportowego „Orlik” w Skrzeszewie oraz na przeprowa-
dzenie i s´dziowanie I Wieliszewskiego Turnieju JUDO

5. Przygotowanie dokumentacji w sprawie projektu „Budowa regional-
nego centrum sportu i aktywnej rekreacji wraz z zintegrowanym sys-
temem Êcie˝ek rowerowych w Legionowie”

6. Wspó∏organizowanie festiwalu Taƒców Polskich Mazur 2011.
7. Koordynacja konkursu warsztatów w hali sportowej i w oÊrodkach

w Jachrance w dniach 8-10 kwietnia.
8. Pomoc przy organizacji zawodów JUDO.
9. Przygotowanie, organizacja V Turnieju Amatorskiej Ligi Pi∏ki Siat-

kowej, VI Turnieju Pi∏ki Halowej Szkó∏ Podstawowych, VI Turnieju
Pi∏ki Halowej Szkó∏ Gimnazjalnych, Przygotowanie i organiza-
cja V Turnieju Tenisa Sto∏owego, turnieju pi∏ki siatkowej dru˝yn sa-
morzàdowych,VI Turnieju pi∏ki siatkowej Amatorskiej.

OÊrodek Kultury
1. Bie˝àca dzia∏alnoÊç OÊrodka Kultury w Wieliszewie: koordynacja za-

j´ç i wydarzeƒ kulturalnych w Gminnym Centrum Kultury w ¸ajskach,
w hali sportowej i na terenie gminy, newsletter kulturalny, strona www,
relacje z wydarzeƒ.

2. Przygotowanie wystawy prac plastycznych mieszkanki ¸ajsk i wer-
nisa˝u.

3. Organizacja Festiwalu Taƒców Polskich Mazur 2011.
4. Kontynuacja korespondencji zagranicznej dotyczàcej udzia∏u ZTL Pro-

myki w Mi´dzynarodowym Festiwalu Folklorystycznym w Macedonii.
5. Wspó∏praca z Referatem Informacji i Promocji oraz Gazetà Wieliszew-

skà w zakresie organizacji imprez kulturalnych.
6. Pomoc w organizacji szkolenia dla pracowników Urz´du Gminy (2 dni),

przeprowadzonego na terenie GCK w ¸ajskach.
7. Pomoc w organizacji Konwentu Wójtów, Burmistrza, Prezydenta i Sta-

rosty Powiatu Legionowskiego przeprowadzonego na terenie GCK
w ¸ajskach.

8. Pomoc w organizacji koncertu Chóru Wiwat pt.: „Pasja. PieÊƒ o Zba-
wicielu” przeprowadzonego w koÊciele pw. Przemienienia Paƒskie-
go w Wieliszewie.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci
1. Przes∏ano zaproszenia do wzi´cia udzia∏u w post´powaniu o udziele-

nie zamówienia na przeprowadzenie badaƒ lekarskich i psychotestów
dla uczestników projektu oraz rozstrzygni´to post´powanie wybiera-
jàc wykonawców.

2. Przes∏ano zaproszenia do wzi´cia udzia∏u w post´powaniu o udziele-
nie zamówienia dot. zapewnienia wy˝ywienia dla uczestników szko-
leƒ/ warsztatów/kursów realizowanych w ramach projektu oraz roz-
strzygni´to post´powanie wybierajàc wykonawców.

3. Podpisano umowy z wykonawcà majàcym przeprowadziç szkolenia
w zakresie kursu prawa jazdy kat. B oraz kursu prawa jazdy kat. C.

4. Zrealizowane zosta∏o zamówienie obejmujàce wykonanie dwóch ba-
nerów reklamowych.

5. Przygotowano wniosek o p∏atnoÊç, rozliczajàcy trzymiesi´cznà prac´
Biura Projektu oraz dostarczono go do Wojewódzkiego Urz´du Pracy.

6. Przygotowano, og∏oszono oraz rozstrzygni´to przetarg na dostarczenie
trzech zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem, wielofunk-
cyjnego urzàdzenia biurowego oraz rzutnika multimedialnego.

7. Pierwsza grupa szkolenia na przedstawiciela handlowego rozpocz´-
∏a zaj´cia.

8. Przyjmowane sà formularze zg∏oszeniowe od kandydatów zaintereso-
wanych uczestnictwem w jednym z oferowanych kursów lub w sta˝u.

nn

Praca Urz´du
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Bezpieczeƒstwo

ww Nawet do 10 lat pozbawienia wolnoÊci grozi m´˝czyê-
nie, który próbowa∏ wr´czyç ∏apówk´ policjantom. Nie-
trzeêwy kierowca oferowa∏ funkcjonariuszom 100 z∏o-
tych w zamian za odstàpienie od czynnoÊci s∏u˝bowych.
Policjanci jak zwykle w takich przypadkach zareago-
wali zdecydowanie. M´˝czyzna zosta∏ zatrzymany –
15 maja, wczesnym popo∏udniem patrolujàcy Sikory
policjanci zauwa˝yli poruszajàcy si´ w nienaturalny
sposób pojazd. Funkcjonariusze zatrzymali do kontro-
li kierowc´ alfy. Podczas legitymowania okaza∏o si´,
˝e Dawid L. nie ma uprawnieƒ do kierowania pojaz-
dami mechanicznymi. W trakcie wykonywania czyn-
noÊci policjanci poczuli silnà woƒ alkoholu od kieru-
jàcego. Po badaniu alkomatem okaza∏o si´, ˝e
ten 30-letni m´˝czyzna ma we krwi ponad 3 promile
alkoholu. M´˝czyzna w zamian za odstàpienie od dal-
szych czynnoÊci s∏u˝bowych zaproponowa∏ stró˝om pra-
wa ∏apówk´. Dawid L. chcia∏ daç policjantom 100 z∏o-
tych. M´˝czyzna za swoje zachowanie odpowie teraz
przed sàdem.

ww „Piàtek trzynastego” by∏ pechowy dla jednego z ro-
werzystów poruszajàcych si´ 13 maja po ulicy Niepod-
leg∏oÊci w Wieliszewie. Wieczorem policjanci z Wieli-
szewa zatrzymali w tym miejscu rowerzyst´, który
sposobem jazdy wzbudzi∏ zainteresowanie funkcjona-
riuszy. 46-letni m´˝czyzna mia∏ 2,26 promila alkoho-
lu we krwi. Za kierowanie rowerem b´dàc w stanie nie-
trzeêwoÊci rowerzystom grozi kara pozbawienia wol-
noÊci nawet do roku.

ww 17 maja, kilka minut przed godz. 15 patrolujàcy uli-
ce Wieliszewa funkcjonariusze zatrzymali do kontro-
li drogowej opla astr´. Zainteresowa∏ ich nierówny tor
jazdy samochodu. W trakcie legitymowania okaza∏o
si´, ˝e Tadeusz S. ma sàdowy zakaz prowadzenia po-
jazdów a˝ do 2013 roku. Dodatkowo policjanci wyczu-
li od kierujàcego silnà woƒ alkoholu. Ich przypuszcze-
nia potwierdzi∏o badanie alkomatem.Ten 47-letni m´˝-
czyzna mia∏ we krwi ponad 2 promile alkoholu.
O dalszej jeêdzie nie by∏o mowy. M´˝czyzna zosta∏ za-
trzymany. Za kierowanie pojazdem w stanie nietrzeê-
woÊci grozi kara grzywny, ograniczenia wolnoÊci albo
pozbawienia wolnoÊci do lat 2, natomiast za niestoso-
wanie si´ do poleceƒ sàdu, mo˝e groziç kara nawet
3 lat wi´zienia.

ww Policja poszukuje Êwiadków wypadku drogowego, któ-
ry mia∏ miejsce 15 kwietnia 2011 oko∏o godz. 20 w Ja-
b∏onnie na skrzy˝owaniu ulicy Modliƒskiej z drogà
T– 61 (rondo na Buchniku w kierunku Warszawy). Kie-
rujàcy motocyklem marki Suzuki jadàcy ulicà Modliƒ-
skà w kierunku Warszawy wjecha∏ na skrzy˝owanie,
gdzie zderzy∏ si´ z pojazdem marki Opel Vectra, któ-
ry jecha∏ obwodnicà Jab∏onny do Warszawy.
Policjanci proszà osoby, które by∏y Êwiadkami tego zda-
rzenia o osobiste skontaktowanie si´ z Komendà Powia-
towà Policji w Legionowie,Wydzia∏em Dochodzeniowo-
Âledczym przy ul. Jagielloƒskiej 26 b lub telefonicznie
pod numerami: 22 774 27 77 czynny ca∏à dob´ lub
22 60 48 254 z policjantem prowadzàcym spraw´.

Bartek Trzaskoma

N
a j p o w a ˝ n i e j s z y m
w skutkach okaza∏ si´
ten z 20 kwietnia.W Ka-
∏uszynie, na skrzy˝owa-
niu drogi wojewódzkiej

nr 631 z ulicà Warszawskà dosz∏o
do wypadku, w którym czo∏owo
zderzy∏ si´ samochód osobowy Re-
nault Clio z motorem. Dy˝urny Po-
wiatowego Stanowiska Kierowania
zadysponowa∏ na miejsce stra˝a-
ków z Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Ka∏uszynie i Jednostki Ratowni-
czo-GaÊniczej w Legionowie. Dzia-
∏ania stra˝aków polega∏y na udzie-
leniu pierwszej pomocy medycznej
motocykliÊcie do czasu przybycia
Zespo∏u Ratownictwa Medyczne-
go, zabezpieczeniu miejsca zdarze-
nia oraz kierowaniu ruchem. Nie-
stety, motocyklista zmar∏ po kilku
dniach w szpitalu.

Dzieƒ póêniej, w Krubinie dosz∏o
do kolejnego ju˝ po˝aru lasu.
Szybko z zagro˝eniem poradzili so-
bie stra˝acy z Ochotniczej Stra˝y
Po˝arnej w Krubinie.

22 kwietnia, w Janówku Pierw-
szym dosz∏o do po˝aru samochodu
dostawczego grupy p∏etwonurków.
Samochód wraz z wartoÊciowym
sprz´tem sp∏onà∏ doszcz´tnie. Dzia-
∏ania gaÊnicze prowadzili druhowie
z Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Ja-
nówku i Jednostki Ratowniczo-Ga-
Êniczej w Nowym Dworze Mazo-
wieckim.

11 maja stra˝acy z Ochotniczej
Stra˝y Po˝arnej w Wieliszewie

wraz z kolegami z Jednostki Ratow-
niczo-GaÊniczej w Legionowie ga-
sili po˝ar lasu na terenie Zak∏adu
Wodociàgu Pó∏nocnego. Po˝ar po-
wsta∏ w wyniki zwarcia instalacji
w lampie oÊwietleniowej.

W nocy z 12 na 13 maja stra˝a-
cy z Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Skrzeszewie zostali zadyspono-
wani na ul. Partyzantów, gdzie do-
sz∏o do po˝aru poszycia w lesie.
Szybka interwencja stra˝aków nie

pozwoli∏a na dalsze rozprzestrze-
nianie si´ po˝aru. Po godzinie
dzia∏aƒ stra˝acy wrócili do koszar.

Rokrocznie, 4 maja obchodzimy
Êwi´to naszego patrona – Êw. Flo-
riana. W tych dniach dostajemy
bardzo du˝o gratulacji i podzi´ko-
waƒ, które bardzo sobie cenimy.
Chc´ zapewniç, ˝e naszà s∏u˝b´ sta-
ramy si´ wype∏niaç godnie, tak aby
nikogo nie zawieÊç w potrzebie.

nn

W ostatnim czasie
stra˝acy z Gminy
Wieliszew nie mogà
narzekaç na brak pracy.
Interweniowali przy
25 zdarzeniach
ratowniczo-gaÊniczych.

Z ˝ycia stra˝aka

• ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • 

• ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • ABC BEZPIECZE¡STWA • 

W cyklu „ABC bezpieczeƒstwa” informujemy Paƒstwo o zagro˝eniach, z jakimi stykamy si´ na co dzieƒ. 
I – co wa˝niejsze – jak uniknàç ewentualnych tragicznych skutków.

NAWAŁNICA i huraganowy wiatr
Burza i huragan mogà zdarzyç si´
w ka˝dym zakàtku Polski i nie mo˝-
na im zapobiec ani w pełni skutecz-
nie przewidzieç ich wystàpienia.
Jednak przyroda daje wiele wska-
zówek na temat tego, co mo˝e
za chwil´ przynieÊç pogoda. Nie
trzeba specjalnej wiedzy, by rozpo-
znaç du˝à, g´stà chmur´ burzowà.
Chmury sprzyjajàce wywołaniu sil-
nego zjawiska z daleka wyglàdem
przypominajà bardzo du˝e kowa-
dło, grzyb lub wie˝´. Je˝eli usły-
szysz grzmot, oznacza to, ̋ e jesteÊ
wystarczajàco blisko, aby byç ude-
rzonym przez piorun. Gdy zbli˝a si´
burza:
88 Poszukaj schronienia w budyn-

ku lub w samochodzie. Zamknij
okna.

88 Trzymaj si´ z daleka od pieców,
wentylatorów i innych urzàdzeƒ

podłàczonych do pràdu. Najle-
piej odłàcz wszystkie urzàdzenia
elektryczne, poniewa˝ w razie
przeładowania sieci w wyniku
uderzenia pioruna czeka Ci´
kosztowana naprawa.

88 Nie u˝ywaj telefonu komórko-
wego.

88 Gdy burza zaskoczy Ci´ w tere-
nie, bàdê jak najmniejszym ce-
lem, ale w ˝adnym wypadku nie
siadaj i nie kładê si´ na ziemi.

88 Nale˝y kucnàç w miejscu, które
jest najni˝ej poło˝one, nogi złà-
czyç razem i podciàgnàç do sie-
bie.

88 Nale˝y unikaç miejsc przy masz-
tach, drzewach i innych wyso-
kich elementach, w które mo˝e
uderzyç piorun.

88 Je˝eli jesteÊ w lesie szukaj schro-
nienia wÊród ni˝szych drzew.

88 Gdy otwartym terenem jest
zbiornik wodny nale˝y bez-
wzgl´dnie wyjÊç z wody, gdy˝
woda jest doskonałym prze-
wodnikiem elektrycznoÊci. 

88 JeÊli jesteÊmy w grupie nale˝y si´
rozproszyç, by w razie pora˝enia
mógł ktoÊ Ci pomóc.

W przypadku zbli˝ajàcego si´ hu-
raganu przede wszystkim nale˝y
przygotowaç budynek poprzez:
88 Zabezpieczenie otworów okien-

nych i drzwi, a tak˝e rynien i da-
chu.

88 Usuni´cie z balkonu i tarasu lek-
kich elementów (doniczki, krze-
sełka, stoliki, lampy itp.).

88 Zasłoƒ okna, opuÊç ̋ aluzje. W ra-
zie rozbicia szyb przez przedmio-
ty z zewnàtrz, skutecznie zatrzy-
majà szkło przed rozsypaniem
po mieszkaniu.

88 Je˝eli sytuacja wydaje Ci si´ dra-
matyczna, bez wahania spro-
wadê wszystkich do piwnicy lub
pomieszczenia bez okien np.
garderoba, spi˝arnia (nie bezpo-
Êrednio pod konstrukcjà dachu!).

88 JeÊli nagle nastàpi chwilowa ci-
sza i pogoda si´ poprawi – nie
oznacza to bezpieczeƒstwa,
w dalszym ciàgu nie opuszczaj
schronienia.

88 W terenie jako schronienie wy-
korzystaç nale˝y istniejàce bu-
dowle: most, wiadukt, przepu-
sty lub inne stałe konstrukcje.

88 Je˝eli nie masz mo˝liwoÊci ukry-
cia si´ to nale˝y wykorzystywaç
zagł´bienia terenu (rów, gł´bo-
ki dół).

88 Nie parkuj samochodem
pod drzewem i słupami energe-
tycznymi.

88 Je˝eli prowadzisz samochód nie-
zwłocznie przerwij jazd´, w mia-
r´ mo˝liwoÊci opuÊç pojazd. 

88 Gdy przebywasz w namiocie
lub przyczepie, poszukaj bardziej
stabilnego miejsca. 

Warto obserwowaç pogod´ i na bie-
˝àco Êledziç komunikaty pogodowe.
W przypadku wystàpienia zagro˝e-
nia przeciwdziałaj negatywnym
skutkom. Pami´taj o zwierz´tach,
one zazwyczaj bardzo si´ bojà.
W czasie wystàpienia ekstremalne-
go zjawiska pogodowego zawsze
mo˝esz liczyç na pomoc słu˝b ra-
towniczych oraz Referatu Spraw
Obronnych i Zarzàdzania Kryzyso-
wego Urz´du Gminy Wieliszew; e-
-mail bezpieczenstwo@wieli-
szew.pl, tel. 22 782 19 12,
kom.: 0 797 004 900.
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M∏odzi stra˝acy

Z okazji Êwi´ta Êw. Floriana zorganizowaliÊmy cykl zaj´ç
przybli˝ajàcych maluchom z Przedszkola w Janówku wiadomoÊci
o pracy stra˝aka.

W celu uatrakcyjnienia naszych „lekcji” po-
stanowiliÊmy zdobyç informacje od osób, któ-
re na co dzieƒ wykonujà zawód stra˝aka. Dzi´-
ki ̋ yczliwoÊci gospodarza OSP Janówek, dru-
ha Stanis∏awa K´pczyƒskiego, mogliÊmy
przyjrzeç si´ codziennej pracy naszych stra-
˝aków. Docierajàc do remizy, ku naszemu zdzi-
wieniu, rozleg∏y si´ dêwi´ki syreny. Dzieci my-
Êla∏y, ˝e dosz∏o do wypadku lub pali si´ pobli-
ski las. Na szcz´Êcie tym razem by∏ to tylko
zaaran˝owany specjalnie na nasze potrzeby
wyjazd alarmowy. ObserwowaliÊmy, jak wyglà-
da „prawdziwa” akcja w wykonaniu naszych
bohaterów. Zaanga˝owanie podczas prezenta-
cji nie odbiega∏o od wysi∏ku na prawdziwej
akcji.

Nast´pnie mogliÊmy spróbowaç swoich si∏
podczas gaszenia w´˝em stra˝ackim. Ka˝dy,
kto podjà∏ si´ próby utrzymania pràdu wo-
dy, musia∏ wczeÊniej za∏o˝yç he∏m stra˝acki,
bo jak powiedzia∏ nam jeden z druhów: „Bez-
pieczeƒstwo jest najwa˝niejsze”. W kolejce
do spróbowania si∏ z pràdownicà w r´ku usta-
wiali si´ g∏ównie ch∏opcy. Ponad po∏owa
stwierdzi∏a, ˝e w przysz∏oÊci wstàpi do OSP
Janówek i b´dzie czuwa∏a nad bezpieczeƒ-
stwem mieszkaƒców. Dziewczynki zaintereso-
wa∏y si´ bardziej strojem do kierowania ru-
chem. Po cz´Êci praktycznej, gdy zaaran˝owa-
ny po˝ar by∏ ju˝ ugaszony, druh Robert
Hetmanowski uÊwiadomi∏ przedszkolakom,
jak wyglàda praca stra˝aka. M∏odzi stra˝acy

zaciekawieni opowiadaniem o tajnikach
s∏u˝by naszych bohaterów zadawali liczne py-
tania. Na zakoƒczenie, w ramach podzi´ko-
wania stra˝akom za ich trud i poÊwi´cenie
w walce z ˝ywio∏em, z∏o˝yliÊmy ̋ yczenia i za-
ÊpiewaliÊmy specjalnie przygotowanà piosen-
k´. Stra˝acy ponownie nas zaskoczyli odwo-

˝àc do przedszkola wozem stra˝ackim. M∏o-
dzi ch∏opcy spe∏nili swoje marzenie, o którym
po cichu marzyli od pierwszych minut spotka-
nia. Po powrocie do przedszkola stwierdzili,
˝e za kilka lat zastàpià starszych kolegów
z OSP Janówek w ich codziennej s∏u˝bie dla
dobra mieszkaƒców. nn Renata Grzybowska
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Z ˝ycia Rady Gminy

Szanowny Panie Przewodniczàcy, Wysoka Rado
Uzasadnienie odwo∏ania

Zgodnie z art. 19 ust. 4 Ustawy o samorzà-
dzie gminnym oraz § 23 ust.2 Statutu Gmi-
ny Wieliszew, dziewi´ciu ni˝ej podpisanych
radnych z∏o˝y∏o wniosek o zwo∏anie Nadzwy-
czajnej Sesji Rady Gminy Wieliszew w celu
odwo∏ania Pana Edwina Zezonia z funkcji
Wiceprzewodniczàcego Rady Gminy Wieli-
szew oraz odwo∏ania wy˝ej wymienionego
z funkcji Przewodniczàcego i cz∏onka Komi-
sji Statutowej.

Powodem takiej decyzji jest daleko idàca
utrata zaufania wi´kszoÊci radnych w sto-
sunku do Pana Edwina Zezonia.

Wi´kszoÊç radnych Rady Gminy Wieli-
szew nie zgadza si´ z subiektywnymi ocena-
mi i odczuciami Pana Edwina Zezonia za-
wartymi w wyg∏oszonym w dn. 29.03.2011
r.Votum Separatum uwa˝ajàc jednoczeÊnie,
˝e publiczne wypowiedzi Pana Edwina Ze-
zonia szkodzà Gminie Wieliszew. Wi´kszoÊç
radnych Rady Gminy Wieliszew nie zgadza
si´ równie˝ z tezami zawartymi w uzasad-
nieniu rezygnacji z dn. 27.04.2011 r., uwa-
˝ajàc, ˝e sà one wyrazem postawy populi-
stycznej, nastawionej na korzyÊci politycz-
ne, ale na d∏u˝szà met´ szkodliwà dla

Gminy Wieliszew. Ponadto wi´kszoÊç rad-
nych akceptuje ustalone g∏ówne kierunki
i sposoby rozwoju Gminy Wieliszew, z któ-
rymi nie zgadza si´ Pan Edwin Zezoƒ.

Wi´kszoÊç radnych Rady Gminy Wieli-
szew uznaje za nieprawdziwe, i odcina si´
od informacji o sztucznym tworzeniu etatów
w Urz´dzie Gminy Wieliszew oraz w powsta-
jàcym Gimnazjum w ¸ajskach, a tak˝e o rze-
komo b∏´dnym dzia∏aniu poprzez podj´cie
Uchwa∏y o op∏atach adiacenckich. Ponadto
uwagi Pana Edwina Zezonia ukazujàce si´
na ∏amach prasy lokalnej, w których Pan Ze-
zoƒ umieszcza Rad´ Gminy Wieliszew w kon-
tekÊcie s∏ów takich jak „zamordyzm” wi´k-
szoÊç radnych uwa˝a za nie licujàce z powa-
gà funkcji radnego, a tym bardziej cz∏onka
prezydium Rady Gminy Wieliszew. Takie
dzia∏ania Pana Edwina Zezonia os∏abiajà wi-
zerunek naszej Gminy i wizerunek samorzà-
du gminnego.

Wed∏ug wi´kszoÊci radnych Rady Gminy
Wieliszew oskar˝enia o prowadzenie nieuczci-
wej i uznaniowej polityki gminnej, przy jed-
noczesnych próbach podejmowanych przez
Pana Edwina Zezonia, zmierzajàcych

do przerywania inwestycji ju˝ rozpocz´tych
ze wzgl´du na ich lokalizacj´ i charakter, oraz
wypowiedzi sugerujàce wykluczenie poszcze-
gólnych miejscowoÊci z planów inwestycyj-
nych, dyskwalifikujà go jako samorzàdow-
ca i cz∏onka prezydium Rady Gminy Wieli-
szew.

Wi´kszoÊç radnych Rady Gminy Wieli-
szew nie zgadza si´ równie˝ z zarzutami wy-
suwanymi przez Pana Edwina Zezonia
pod adresem „Gazety Wieliszewskiej”. Rad-
ni ci zwracajà uwag´, ˝e ka˝dy z nich ma
równy dost´p do mo˝liwoÊci publikowania
materia∏ów w „Gazecie Wieliszewskiej”, co
pozwala utrzymaç pluralizm.

Z uwagi na powy˝sze argumenty i fakt,
˝e osoba Pana Edwina Zezonia kreuje szko-
dliwà dla rozwoju Gminy Wieliszew polity-
k´, wi´kszoÊç Rady zdecydowa∏a si´ podjàç
powy˝szà decyzj´.

Z powa˝aniem:
Grzegorz Bieƒkowski, Magdalena Donat,

Marcin Fabisiak, Jacek Kuciƒski
Gra˝yna Kwiatkowska,

Artur Mi´tek, ¸ukasz Mi´tek
Andrzej Snopek, Jan So∏tys

Szanowny Panie Przewodniczàcy, Wysoka Rado,
Rada Gminy Wieliszew. OÊwiadczenie

w zwiàzku z Votum Separatum oraz uzasad-
nieniem rezygnacji wyg∏oszonymi przez rad-
nego Edwina Zezonia podczas VII i VIII se-
sji Rady Gminy Wieliszew jako Wójt Gmi-
ny Wieliszew oÊwiadczam, ˝e zawarte w tych
wystàpieniach treÊci dotyczàce Gminy Wie-
liszew, pracy Urz´du Gminy Wieliszew oraz
Rady Gminy Wieliszew w du˝ej mierze mi-
jajà si´ z prawdà, a podawanie ich do wia-
domoÊci publicznej znacznie szkodzi dobru
wspólnemu Gminy Wieliszew.

Pragn´ zwróciç uwag´ Wysokiej Rady
na nieprecyzyjny, ogólny i emocjonalny cha-
rakter zarzutów wysuwanych przez radnego
Edwina Zezonia. Znakomita ich wi´kszoÊç nie
jest poparta nawet szczàtkowà argumentacjà.
Z drugiej strony radny Edwin Zezoƒ wyda-
je si´ nie dostrzegaç przedstawionych faktów
oraz uzasadnienia tez stojàcych wobec niego
w opozycji. Nie uwzgl´dniajàc obiektywnych
informacji dotyczàcych korzystniejszej opcji

utworzenia klasy gimnazjalnej w Szkole
w ¸ajskach, jednoznaczne rachunki przema-
wiajàce za wprowadzeniem uchwalonej przez
Rad´ Gminy Wieliszew stawki op∏aty adia-
cenckiej, liczby Êwiadczàce o zatrudnieniu
w Urz´dzie Gminy Wieliszew pozostajàcym
na niezmiennym poziomie radny Edwin Ze-
zoƒ nara˝a si´ na zarzut, ˝e jego dzia∏ania wy-
nikajà z pobudek politycznych. Jako Wójt
Gminy Wieliszew, osoba za priorytet majà-
ca dobro wspólne Gminy, motywacje wyni-
kajàce z osobistych ambicji musz´ uznaç za co
najmniej niestosowne. Mam wra˝enie, ˝e
w zaistnia∏ym sporze radny Edwin Zezoƒ zgu-
bi∏ sens i spo∏ecznà podstaw´ naszej, jako sa-
morzàdowców, pracy. Wszak naszym zada-
niem jest s∏u˝yç wszystkim Mieszkaƒcom
Gminy Wieliszew, a nie tylko wàskiej grupie
interesów.

W zwiàzku z tym apeluj´ do Wysokiej
Rady, Paƒ i Panów Radnych, o kontynu-

owanie pracy w atmosferze powagi nale˝-
nej naszemu powo∏aniu do s∏u˝by lokalnej
spo∏ecznoÊci. Zwracam si´ z serdecznà
proÊbà, aby incydentalne sytuacje, w któ-
rych kapita∏ polityczny bierze gór´ nad do-
brem wspólnym nie doprowadzi∏y do sytu-
acji, kiedy emocje sprawià, ˝e umknie nam
cel nadrz´dny – rozwój Gminy Wieliszew.
Mam nadziej´ na kontynuowanie dotych-
czasowej zgodnej wspó∏pracy opartej
na merytorycznej dyskusji, racjonalnych
argumentach i konsensusie. Zapewniam
Wysokà Rad´, ˝e jako Wójt Gminy Wieli-
szew i m∏ody, ale doÊwiadczony samorzà-
dowiec nie uciekam od krytycznych sàdów
na mój temat, o ile sà poparte logicznà ar-
gumentacjà. Zawsze jestem gotowy do kon-
struktywnej dyskusji.

Z wyrazami szacunku 
Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

Szanowny panie Przewodniczàcy, Szanowni Paƒstwo.
Zdanie odr´bne do uchwa∏y Rady Gminy Wieliszew nr.73/11z dnia 12 maja 2011 roku

Po pierwsze – chcia∏bym wyjaÊniç, i˝ zgodnie
z informacjà jakà uzyska∏em z nadzoru praw-
nego MUW – na ostatniej sesji dosz∏o do po-
wa˝nego b∏´du prawnego. Otó˝ okaza∏o si´, ˝e
Rada Gminy po przyj´ciu do porzàdku obrad
i rozpocz´ciu procedowania punktu 7-go w/s
„przyj´cie rezygnacji Edwina Zezonia z funk-
cji v-ice przewodniczàcego RGW” nie mia∏a
ju˝ prawa do zmiany porzàdku obrad w tym
punkcie, albowiem punkt ten by∏ w trakcie
realizacji. Na wniosek, rada mog∏a jedynie za-
mknàç dyskusj´ na powy˝szy temat. Sta∏o si´
jednak inaczej, szkoda tylko, ˝e tak wytraw-
ny znawca prawa jakim jest niewàtpliwie
pan mecenas NieÊcior – pope∏nia tak podsta-
wowe b∏´dy jak na zawo∏anie.

Druga kwestia – dotyczy sposobu zwo∏a-
nia dzisiejszej sesji, otó˝ art. 37 „a” ustawy
o samorzàdzie gminnym stanowi, i˝ „prze-
wodniczàcy rady gminy jest ka˝dorazowo zo-
bowiàzany do zawiadamiania, na takich sa-
mych zasadach jak radnych, przewodniczà-
cego organu wykonawczego jednostki
pomocniczej o sesji rady gminy”. Powy˝szy
przepis ustawy znajduje równie˝ potwierdze-
nie w art. 24 ust. 3 Statutu Gminy Wieliszew.

W zwiàzku z tym zadaj´ pytanie, na któ-
re domyÊlam si´ ju˝ odpowiedzi pana mece-
nasa, czy dzisiejsza sesja zwo∏ana zosta∏a
w sposób zgodny z prawem, bo o zwyk∏ej
przyzwoitoÊci nie chc´ nawet wspominaç.

Chcia∏bym zapytaç równie˝ pana przewod-
niczàcego: czego si´ obawia, czego obawiajà
si´ inni radni? Moim zdaniem – prawdy.

Przecie˝ zamykanie mi ust, tak jak to
mia∏o miejsce na poprzedniej sesji, czy nie

powiadomienie so∏tysów o dzisiejszej sesji
nadzwyczajnej, to chwyty poni˝ej pasa, ro-
dem z sàsiedniej Bia∏orusi. Uwa˝am ˝e cho-
dzi o to, aby o prawdziwych problemach gmi-
ny Wieliszew, a zw∏aszcza o tym jak g∏oso-
wali nad ich rozwiàzaniem poszczególni
radni np. w/s ustalenia maksymalnych sta-
wek op∏aty adiacenckiej, uznaniowej polity-
ki inwestycyjnej czy powo∏ania do ˝ycia gim-
nazjum w ¸ajskach w sytuacji, kiedy nowo
wybudowane za blisko 15 mln. z∏ w Wieli-
szewie, wykorzystane jest w ok. 60%, – do-
wiedzia∏o si´ mo˝liwie nieliczne grono osób.

W sytuacji, kiedy pomimo wielu zabiegów
blokujàcych moje wypowiedzi i artyku∏y pra-
sowe, prawda ujrza∏a Êwiat∏o dzienne, a ja
powiedzia∏em „STOP” – dochodzi do akcji od-
wetowej czyli odwo∏ania.

Odwo∏ania, które de facto jest jednak prze-
cie˝ niczym innym jak akceptacjà mojego punk-
tu widzenia zawartego w rezygnacji (z przed bli-
sko miesiàca) tzn. faktu, i˝ wieliszewskiej ra-
dy gminy reprezentowaç nie powinienem.

Szanowni Paƒstwo!
Wiem, ˝e kilku radnych ma dylemat mo-

ralny jak zag∏osowaç, ale z drugiej strony
wiem, ˝e ˝yjà oni w pewnych uwarunkowa-
niach zawodowych, rodzinnych i spo∏ecz-
nych. Staram si´ zrozumieç tà sytuacj´ i pa-
nujàce powiàzania, dlatego prosz´ tych rad-
nych: zag∏osujcie tak, aby wasi wyborcy, wy
sami i wasze rodziny nie ucierpia∏y z powo-
du dzisiejszego g∏osowania.

Koƒczàc chcia∏bym si´ odnieÊç do praso-
wej wypowiedzi pana przewodniczàcego
o tym i˝ za szybko krytykuj´ wójta. Otó˝ pa-

nie przewodniczàcy nie zamierzam reagowaç
na b∏´dy dopiero wówczas, kiedy uzyskam
na to pozwolenie. Przecie˝ tu chodzi o funk-
cjonowanie Gminy, czyli o rzetelne wykona-
nie pracy, którà zlecili nam wyborcy. Dlate-
go, nie zamierzam reagowaç dopiero wów-
czas, kiedy b´dzie za póêno na naprawienie
b∏´dów a gmina pogrà˝y si´ w d∏ugach i bra-
ku zaufania do has∏a pana wójta „blisko lu-
dzi”. Przypominam, równie˝ panu przewod-
niczàcemu, ˝e w w II turze wyborów samo-
rzàdowych popar∏em wraz z innymi
wyborcami kandydatur´ pana Paw∏a Kow-
nackiego. Dzisiaj ludzie, ci majà ̋ al równie˝
do mnie, gdy˝ has∏o „bli˝ej ludzi” nabra∏o in-
nego znaczenia. PodnieÊliÊmy do maksimum
stawki op∏aty adiacenckiej, wzrasta liczby
urz´dników, prowadzimy kosztownà i nielo-
gicznà polityk´ inwestycyjnà i oÊwiatowà, za-
stanawiajà swoimi rozstrzygni´ciami kon-
kursy i przetargi na domiar z∏ego „Gazeta
Wieliszewska” nierzetelne moim zdaniem in-
formuje mieszkaƒców a wójt ucieka od mo˝-
liwoÊci zadawania mu pytaƒ na stronie in-
ternetowej urz´du gminy. Nie tak wyobra-
˝a∏em sobie realizacj´ wspomnianego has∏a
przez pana wójta i rad´ gminy.

Koƒczàc mam nadziej´, ˝e kiedyÊ jeszcze
przyjdzie czas w którym b´dzie mo˝na wy-
powiadaç swobodnie swoje poglàdy oraz wy-
ra˝aç wàtpliwoÊci a co wa˝niejsze uzyskaç
na nie merytoryczne odpowiedzi bez ryzyka,
˝e zostanie si´ wdeptanym w ziemi´ przez
machin´ propagandowo-uk∏adowà.

Z powa˝aniem 
Edwin Zezoƒ

Jednym z najwa˝niejszych
punktów VIII sesji Rady Gmi-
ny by∏a debata na temat powo-

∏ania w Szkole w ¸ajskach klasy
gimnazjalnej. Edwin Zezoƒ opto-
wa∏ za powo∏aniem filii przy Gmin-
nym Gimnazjum w Wieliszewie.
Odmiennà opini´ wyrazi∏ wójt
Pawe∏ Kownacki zwracajàc uwag´,
˝e ze strony organizacyjnej istnie-
nie klasy gimnazjalnej ze specjal-
nym programem nauczania w ra-
mach Szko∏y w ¸ajskach jest roz-
wiàzaniem racjonalnym. Poza tym
uczniowie z ¸ajsk i Micha∏owa-Re-
ginowa nadal b´dà mogli ucz´sz-
czaç do g∏ównego Gminnego Gmi-
nazjum w Wieliszewie. Zdanie to
poparli przedstawiciele Szko∏y
– dyrektor Marek Tarwacki i Justy-
na Niegierysz, którzy poinformo-
wali radnych o dotyczàcych bud˝e-
tu skutkach obu rozwiàzaƒ.Wyja-
Ênili, ˝e bardziej op∏acalne dla
Gminy b´dzie powo∏anie klasy
gimnazjalnej w strukturze Szko∏y
w ¸ajskach. Te argumenty
uwzgl´dnili radni przyjmujàc

uchwa∏´ w sprawie aktu za∏o˝y-
cielskiego Gimnazjum w ¸aj-
skach 13 g∏osami za, jednym prze-
ciw i jednym wstrzymujàcym si´.

Sprawa wróci∏a podczas Nad-
zwyczajnej Sesji Rady Gminy
Wieliszew, która odby∏a si´ 12 ma-
ja. By∏a jednym z argumentów
przedstawionych przez radnych
we wniosku o odwo∏anie Edwi-
na Zezonia z funkcji Wiceprze-
wodniczàcego Rady Gminy Wieli-
szew. Jako g∏ówne powody tego
rozwiàzania wnioskujàcy radni
podali utrat´ zaufania wobec rad-
nego Zezonia, ocen´ jego zachowa-
nia jako szkodzàcego Gminie Wie-
liszew a wypowiedzi – jako nie
licujàce z powagà samorzàdowca.
W odpowiedzi b´dàcej zdaniem
odr´bnym Edwin Zezoƒ zarzuci∏
Radzie Gminy „zamykanie mu
ust” i „chwyty poni˝ej pasa”.
W oÊwiadczeniu wójt Pawe∏ Kow-
nacki apelowa∏ o kontynuowanie
pracy w atmosferze powagi, aby
nie umknà∏ cel nadrz´dny, jakim
jest rozwój Gminy Wieliszew.

Nast´pnie Komisja Skrutacyj-
na pod przewodnictwem Marci-
na Fabisiaka przeprowadzi∏a tajne
g∏osowanie, w którym 13 radnych
opowiedzia∏o si´ za odwo∏aniem
Edwina Zezonia z funkcji Wice-
przewodniczàcego Rady; 2 rad-
nych by∏o przeciw. W zwiàzku
z faktem, ˝e jedyny kandydat
do przej´cia funkcji z wakatem,
Artur Mi´tek, jest cz∏onkiem Ko-
misji Rewizyjnej, g∏osowanie
nad jego kandydaturà radni prze-
sun´li do programu X sesji.

Szczegó∏owy protokó∏ z obu Se-
sji Rady Gminy Wieliszew b´dzie
dost´pny, po zatwierdzeniu na ko-
lejnej sesji, na stronie internetowej
www.bip.wieliszew.pl nn  

MMaarriiuusszz  KKrraasszzeewwsskkii

Podczas dwóch sesji
radni zaakceptowali
projekt powołania
klasy gimnazjalnej
przy Szkole
w Łajskach i wniosek
o odwołanie
Wiceprzewodniczà-
cego Rady Gminy
Wieliszew.

Wyrazy g∏´bokiego 
˝alu i smutku

z powodu Êmierci

SSAABBIINNYY  
KKAALLIISSIIAAKK

sk∏ada
RRooddzziinniiee  ii WWsszzyyssttkkiimm

BBlliisskkiimm

Wójt Gminy Wieliszew

Pawe∏ Kownacki

k o n d o l e n c j e

Rodzinie Kalisiaków
z Micha∏owa-Reginowa

wyrazy serdecznego
wspó∏czucia

z powodu Êmierci 
mamy, babci i prababci

SSAABBIINNYY  KKAALLIISSIIAAKK
wspania∏ej wieloletniej

spo∏eczniczki micha∏owskiej
s k ∏ a d a j à  

cz∏onkowie Kó∏ka Rolniczego
i Ko∏a Gospodyƒ Wiejskich
w Micha∏owie-Reginowie

Przewodniczàca Komisji Rewizyjnej Magdalena
Donat przedstawia uzasadnienie wniosku

o odwo∏anie Edwina Zezonia z pe∏nionych funkcji 

fo
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Zmiany w Prezydium
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Og∏oszenia/Reklama

nn dam prac´
• Zatrudni´ kierowc´ kat. c+e tel. 0 601 992 470

nn sprzedam
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprzedam

tel.: 504838620
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Sikorach

793 m2. Cena 130 zł/m2. Tel. 0-518-090-242,
dzialkasikory@wp.pl 

• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Po-
wierzchnia u˝ytkowa 130m2, działka 1200m2. Rok
budowy 2005. Cena 550 000 zł. tel.: 531 116 198

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo

tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane.

tel.: 513871377

• „Gajmar” Wulkanizacja, wywóz szamba, profesjo-
nalne odÊnie˝anie. Ceny konkurencyjne. Piotr Gaj-
da tel.: 0 503 989 328 www.wywoz-szamba.pl 

• Geodeta. Wykonujemy podziały działek, wskaza-
nia granic, mapy do celów projektowych, inwen-
taryzacje. Konkurencyjne ceny. Tel.: 531 935 000,
tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-430-996

• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od poniedział-
ku do Êrody – od godz. 16, czwartek, sobota
– od godz. 9

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114 w Wieli-
szewie zaprasza wszystkich dbajàcych o zdrowie
i urod´. Pierwsza wizyta gratis. Ceny konkurencyj-
ne, zadzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli korepetycji.

Zakres nauki: szkoła podstawowa.
Tel.: 504 641 840

• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´pnych
metodà alpinistycznà. Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà alpinistycznà
i z podnoÊnika OdÊnie˝anie Dachów kontakt
pod numerem telefonu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ˝wir, ziemia, niwelacje,
wywrotka 5 t, HDS. Solidnie. tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A  D R O B N E

OGŁOSZENIA REFERATU OCHRONY ÂRODOWISKA

Odbiór odpadów
Przypominamy, ˝e zgodnie z harmonogramem
na maj i listopad, odbiór odpadów
segregowanych na terenie Gminy Wieliszew
odbywa si´ w nast´pujàcych terminach: 
Wieliszew: 8 listopada
Łajski, Michałów-Reginów: 15 listopada
Kałuszyn, Skrzeszew, Sikory, Topolina,
Podd´bie, Komornica: 24 maja, 22 listopada
Góra, Janówek Pierwszy, Krubin, Olszewnica
Nowa, Olszewnica Stara: 31 maja, 29 listopada

Prawo wodne
Zgodnie z art. 29 ustawy Prawo wodne (Dz. U. z
2001r. Nr 115, poz. 1229 – z póê. zm.)
właÊciciel gruntu nie mo˝e: 
– zmieniaç stanu wody na gruncie, a zwłaszcza

kierunku odpływu znajdujàcej si´ na jego
gruncie wody opadowej, ani kierunku
odpływu ze êródeł ze szkodà dla gruntów
sàsiednich, 

– odprowadzaç wód oraz Êcieków na grunty
sàsiednie.

Je˝eli spowodowane przez właÊciciela gruntu
zmiany stanu wody na gruncie szkodliwie
wpływajà na grunty sàsiedzkie Wójt Gminy
Wieliszew w drodze decyzji naka˝e właÊcicielowi
gruntu przywrócenie stanu poprzedniego lub
wykonanie czynnoÊci zapobiegajàcych szkodom.
Niewykonanie decyzji, mo˝e spowodowaç
kilkukrotne nało˝enie grzywny w celu
przymuszenia do łàcznej kwoty 50 000 zł.
Nale˝noÊç Êciàgana jest w trybie post´powania
egzekucyjnego.

JesteÊmy oburzeni faktem dewastacji naszego
wspólnego dobra! Mieszkaƒcy Gminy Wieliszew
musieli czekaç (i pracowaç) na Gminne Gimna-
zjum bardzo długo. Nowo powstały budynek
– nowoczesny, funkcjonalny, przestronny – prze-
szedł nasze najÊmielsze oczekiwania. Tym bar-
dziej boli, gdy w tej chwili widzimy jak wanda-
le niszczà naszà wspólnà prac´! Na szkolnym
murze pojawił si´ napis, który szpeci okolic´. Jest
raczej owocem jednorazowego, przypadkowe-
go kontaktu z puszkà farby, a nie przejawem
sztuki! Nie jesteÊmy przeciwnikami murali oraz
street art'u na przygotowanych do tego po-
wierzchniach! Jednak to, co powstało na Êcia-
nie ogrodzenia, jest po prostu przejawem chu-
ligaƒstwa! Podà˝ajàc za słowami Olgi Tokarczuk
– ten napis „jest pustym, bezrefleksyjnym naÊla-
dowaniem tego, co zostało naprawd´ prze˝y-

te, co zostało odkryte po raz pierwszy i jedyny”,
czyli kiczem! 
Napawa nas smutkiem myÊl, ˝e nie wszyscy cenià
w sposób właÊciwy nasze wspólne dobro, jakim
jest Gminne Gimnazjum w Wieliszewie. Społecz-
noÊç szkolna odlicza ju˝ dni do nadania szkole imie-
nia Jana Pawła II – jest to dla nas czas radoÊci. Ta-
kie incydenty niepotrzebnie psujà atmosfer´
i wprowadzajà niepokój do naszych umysłów.
Zwracamy si´ do Pana Wójta z goràcà proÊbà
o pomoc w tej sprawie. Pozostajemy bezradni wo-
bec aktów dewastacji budynku i jej otoczenia po-
za naszymi godzinami pracy. Mo˝e monitoring wo-
kół terenu szkoły byłby dobrym rozwiàzaniem całej
sprawy?

Z wyrazami szacunku,
Rada Pedagogiczna i Uczniowie 

Gminnego Gimnazjum w Wieliszewie.

Drogi Panie Wójcie!
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Sport/Komunikacja

Zwyci´ski
Chotomów
w sezonie
2010/2011
Wieliszewskiej Ligi
Piłki Halowej Szkół
Podstawowych 

Wsobot´, 7 maja w hali spor-
towej w Wieliszewie zosta∏
rozegrany ostatni 7. turniej

ligi pi∏ki halowej Szkó∏ Podstawo-
wych. Do rozgrywek zg∏osi∏o si´
7 dru˝yn, które po losowaniu rozgry-
wa∏y mecze w dwóch grupach.
W grupie A dru˝yny z Józefowa
i z ¸ajsk po rozegraniu swych me-
czów uzyska∏y takà samà liczb´
punktów oraz jednakowà iloÊç bra-
mek strzelonych i straconych, dopie-
ro rzuty karne 1-0 dla ̧ ajsk zadecy-
dowa∏y o zwyci´stwie w tej grupie.
Wyniki meczy w grypie A:

Józefów – ¸ajski – 2:2
Bia∏obrzegi – Wieliszew – 0:3
Wieliszew– ¸ajski – 0:2
Bia∏obrzegi – ¸ajski – 0:4
Józefów – Wieliszew – 3: 0
Józefów – Bia∏obrzegi – 3:0

KolejnoÊç dru˝yn w grupie A:

1. ¸ajski
2. Józefów
3. Wieliszew
4. Bia∏obrzegi

W grupie B mecze „ka˝dy
z ka˝dym” rozgrywa∏y 3 dru˝yny.

Wyniki meczy w grypie B:

Chotomów – Jadwisin – 2:0
Chotomów – Jab∏onna – 3:1
Jab∏onna – Jadwisin – 5:1

KolejnoÊç dru˝yn w grupie B:

1. Chotomów
2. Jab∏onna
3. Jadwisin

W meczu o V miejsce dru˝y-
na z Wieliszewa pokonuje Jadwi-
sin 2:1. Mecz o III miejsce by∏ bar-
dzo wyrównany, jednak w koƒców-
ce bardziej skuteczni okazujà si´
zawodnicy z Jab∏onny i to oni wygry-

wajà 1: 0 z Józefowem. W meczu fi-
na∏owym Chotomów wygrywa 2:0
z ¸ajskami. Zwyci´stwo w ostatnim
turnieju piecz´tuje koƒcowy sukces
w lidze.
Klasyfikacja koƒcowa ligi 
w sezonie2010/2011:

I miejsce Chotomów – 245 punktów
II miejsce Jab∏onna – 197 punktów
III miejsce ¸ajski – 98 punktów
IV miejsce Wieliszew -53 punkty
V miejsce Józefów – 51 punktów
VI miejsce Jadwisin – 51 punktów
VII miejsce Bia∏obrzegi – 10 punktów

Wymarzona rowerowa pogoda
sprawi∏a, ˝e na starcie by∏o na-
prawd´ t∏oczno. Pad∏ rekord
frekwencji w tym cyklu – w za-
wodach wzi´∏o udzia∏ blisko
500 uczestników. WÊród nich
nie zabrak∏o znanych osób
– przyjechali m.in. znakomici
˝eglarze Patryk Piasecki i Bar-
t∏omiej Szotyƒski, Êwietny
przed laty kolarz szosowy Jaro-
s∏aw Chojnacki czy wreszcie,
znana ze swej pasji do mtb, ak-
torka Joanna Jab∏czyƒska.

Mimo piknikowej aury i atmos-
fery w „miasteczku”, podczas
wyÊcigu nie zabrak∏o emocji.
Szybka, ale momentami doÊç wy-
magajàca, trasa wiod∏a g∏ównie

szlakami w Lesie Chotomow-
skim. Na amatorów sportowej ry-
walizacji czeka∏y do pokonania
trzy dystanse: dla dzieci Fan/6km,
dla wszystkich Mini/25km, a dla
ambitniejszych cyklistów Max/51km.
Oprócz tego w Mini-Crossie swych
si∏ mogli te˝ spróbowaç najm∏od-
si: 300m/2-4 lat i 600m/5-7 lat.

Mieszkaƒcy naszej gminy tra-
dycyjnie ju˝ w znaczàcy sposób
zaznaczyli swojà obecnoÊç. Naj-
lepsze rezultaty osiàgn´li:
MAX: Zofia ˚o∏ek – I miejsce

w kat. K4
MINI: Teresa ˚o∏ek – I miejsce

w kat. K3/II m. Open
Zbigniew Bogucki (Topoli-
na) – III miejsce w kat. M6 

FAN:  Patryk Dàbski – II miejsce
w kat. FC1

Mini-Cross: BartuÊ Dàbski
– I miejsce (najm∏odsza na-
dzieja Micha∏owa?)

Klasyfikacja rodzinna: I miejsce
– Rodzina Kado w sk∏adzie:
Magda, Grzegorz i Mirek.

Kolejna ods∏ona Polandbike
– w niedziel´, 5 czerwca, w Pomie-

chówku – zapraszamy ju˝ teraz
zw∏aszcza najm∏odszych rowerzy-
stów. Najlepsi m∏odzi zawodnicy
tegorocznego cyklu b´dà mieli
szans´ startu w barwach Gminy
Wieliszew w nast´pnym sezonie.
Pozdrowerek.

nn Marek Gronowski
Wi´cej informacji – na stronie

www.polandbike.pl 

W niedziel´, 8 maja ekipa Grzegorza Wajsa goÊci∏a
mi∏oÊników dwóch kó∏ek w urokliwym lesie
„D´binki”, na pograniczu Nowego Dworu
Mazowieckiego i Bo˝ej Woli.

Królem strzelców ligi zosta∏ za-
wodnik z Jab∏onny Stanis∏aw Gaw-
lik, który w ca∏ym sezonie zdo-
by∏ 26 bramek.Najlepszym bram-
karzem ligi zosta∏ wybrany Wiktor
Woliƒski, bramkarz dru˝yny z Jó-
zefowa. Na zakoƒczenie rozgrywek
dru˝yny otrzyma∏y pamiàtkowe
puchary, zawodnicy – medale, a or-
ganizator ligi Tadeusz Szczygielski
zaprosi∏ dru˝yny do udzia∏u w roz-
grywkach w sezonie 2011/2012,
pierwszy turniej odb´dzie si´
10 wrzeÊnia 2011 r.
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Halówka najmłodszych
Reprezentacja

Szko∏y Podstawowej
w Chotomowie
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Polandbike 2011 – II etap

Zmiany w trasach L-9 i L-10

Najm∏odsza nadzieja Micha∏owa
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Kolejne zwyci´stwo
uczniów Gminnego
Gimnazjum
w Wieliszewie
w Rejonowych Zawodach
Bezpieczeƒstwa Ruchu
Drogowego.

Teraz fina∏
wojewódzki
W Êrod´, 11 maja w Zespole
Szkó∏ Nr 4 w Ursusie odby∏y si´
eliminacje rejonowe zawodów
Bezpieczeƒstwa Ruch Drogowe-
go do fina∏u wojewódzkiego. Po-
wiat legionowski reprezentowa-
∏a dru˝yna Gminnego Gimna-
zjum w Wieliszewie pod opiekà
Tadeusza Szczygielskiego w sk∏a-
dzie: Klaudia Stachnik, Bartosz
Teodorowicz i Kamil Wo˝niak.

Do wspó∏zawodnictwa w tur-
nieju zg∏osi∏o si´ 7 dru˝yn z 7 po-
wiatów. Dru˝yny startowa∏y
w sk∏adach 3-osobowych. Ka˝dy
z uczestników móg∏ si´ wykazaç
i sprawdziç w nast´pujàcych
konkurencjach: udzielanie
pierwszej pomocy, test z przepi-
sów ruchu drogowego, pokony-
wanie rowerowego toru prze-
szkód oraz przejechanie po mia-
steczku ruchu drogowego
meldujàc si´ przynajmniej
na trzech z szeÊciu punktów
kontrolnych.

Zawody odby∏y si´ przy bardzo
∏adnej pogodzie, a organizatorzy
zadbali o w∏aÊciwà opraw´
i sprawny przebieg. Po ka˝dej
konkurencji listy z wynikami by-
∏y wywieszane do wglàdu zawod-
nikom, co pot´gowa∏o emocje
startujàcych, a tak˝e mobilizo-
wa∏o uczestników do wi´kszej
koncentracji. Zawodnicy z Wie-
liszewa po przedostatniej konku-
rencji obj´li prowadzenie wÊród
dru˝yn gimnazjalnych i utrzyma-
li je do koƒca zawodów.
Za pierwsze miejsce dru˝ynowo
uczniowie otrzymali wspania∏e
nagrody – rowery górskie, pu-
char dla szko∏y oraz prawo star-
tu w Fina∏ach Wojewódzkich
Ogólnopolskiego Turnieju Bez-
pieczeƒstwa w Ruchu Drogo-
wym. Gratulujemy zwyci´stwa
i ˝yczymy dalszych sukcesów.
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Od 20 maja, od poczàtku kursowania linii
dziennych, do odwo∏ania wprowadzone b´dà trasy
objazdowe na liniach L-9 i L-10. 

W zwiàzku z modernizacjà kana-
lizacji i pasa drogowego ul. So-
wiƒskiego w Legionowie oraz
jednoczesnym zamkni´ciem dla
ruchu ko∏owego ul. Jagielloƒ-
skiej, od 20 maja od poczàtku
kursowania linii dziennych
do odwo∏ania, wprowadza si´ po-
ni˝sze trasy objazdowe dla linii
L-9 i L-10:
L-9: (w kierunku p´tli PKP LEGIONO-

WO) KOMORNICA-SZKO¸A/WIELI-
SZEW-PLA˚A – … – Zegrzyƒska
– Warszawska – Sobieskiego – Pi∏sud-
skiego – KoÊciuszki – PKP LEGIONO-
WO,
L-10: (w kierunku p´tli PKP LEGIO-
NOWO) PKP JANÓWEK – … – Ze-
grzyƒska – Warszawska – Sobieskiego
– Pi∏sudskiego – KoÊciuszki – PKP LE-
GIONOWO.
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Autobus jest testowany
pod wzgl´dem wygody i funkcjo-
nalnoÊci. Pojazd jest w kolorze
zielonym, proponowany docelo-
wy kolor zakupu – ˝ó∏ty.

Uwagi prosimy zg∏aszaç pod nu-
merem tel.: 797 004 900 Katarzy-
na GreÊkiewicz

nn EG

Testujemy nowy autobus!

Informujemy, ˝e
w dniach od
20 do 31 maja
na linii L-10, jest
testowany nowy
autobus
z perspektywà
dalszej eksploatacji.

˝yczenia


